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Levent BİLEK 
BALKANTÜRKSİAD
Yönetim Kurulu Başkanı

Adeta hatırlamak bile istemediğimiz, zor 
geçen bir yılın ardından artarak başlayan 
ihracat ile birlikte ekonomik göstergeler 
morallerimizi yükseltiyor.

Bir kez daha gördük ki, kitle iletişim araçları 
geliştikçe ülkeler birbirinden daha fazla 
etkilenir oldu. Jeopolitik riskler taşıyan 
bölgemizde ayakta kalmak için ülke 
insanları olarak birlik ve beraberlikten ödün 
vermemeliyiz.

Hepimiz zincirin birer halkasıyız ve zincirin 
taşıyacağı yükün en zayıf halkanın taşıyacağı 
yük kadar olduğunu unutulmamalıyız.

Evet, morallerimiz yüksek ama hala 
ekonomimiz üzerinde manipülasyonlar 
yapılmaya çalışılıyor. Dünya ekonomisi ve 
küresel ticaret uzun bir süredir yavaşlamış 
durumda. Böyle bir ortamda iç piyasamızı canlı 
tutmak daha önemli hale geldi.

Türkiye ekonomisinin yüzde 80’i iç tüketimden 
kaynaklanıyor. Bu nedenle istihdam için 
üretim, üretim için de iç tüketim şart.

İşte bu aşamada 5 yıl önce sevgi, hoşgörü, 
içtenlik ve memleket sevdasıyla benimde 
aralarında yer aldığım 41 iş insanı tarafından 
kurulan, Balkan ve Anadolu coğrafyasının 
büyük enerjisini harekete geçiren, her yıl 
ülkemiz ekonomisi için milyarlarca dolar 
katma değer üreten, 400’ü aşkın iş insanını 
çatısı altında toplayan BALKANTÜRKSİAD 
olarak bizler de, ülkemiz için üretmeye ve 
katma değer yaratmaya devam ediyoruz ve 
edeceğiz. 

Zaman hızla ilerliyor, 2017’nin ilk çeyreğini 
tamamlamak üzereyiz.

Yönetim Kurulumuzun göreve geldiği günden 
bu yana geride kalan 1 yıllık süre içinde, 
BALKANTÜRKSİAD olarak pek çok ilki hep 
birlikte yaşadık. Hem de bunu 2016 gibi, 
ortamın toz duman içinde olduğu zor bir 
yılda gerçekleştirdik. İzlerin birbirine karıştığı 
bir dönemde BALKANTÜRKSİAD’ın adına 
küçük bir olumsuzluk getirmemecesine 
gösterdiğimiz gayret sanırım ileriki 
dönemlerde daha da iyi anlaşılacaktır.

Üyelerimize fayda sağlamayı ve üyelerimizin 
birbirleri ile her anlamda işbirliği içinde 
olmalarını çok önemsiyoruz. Böylece 
BALKANTÜRKSİAD’ın ortaya koymakta olduğu 
sinerjinin daha büyük etkiler ve sonuçlar 
yarattığını biliyoruz. Onun için üyelerimizi 
işyerlerinde ziyaret ediyor, birbirleri ile aynı 
semt ve bölgede olan üyelerimizle hamilik 
sistemi kapsamında yaptığımız toplantılarla 
üyelerimizin birbirlerini daha yakından 
tanımalarını sağlıyoruz.

En son Ekonomiden Sorumlu Başbakan 
Yardımcımız Sayın Mehmet Şimşek’i 17. 
Sinerji Toplantımız vesilesi ile ağırladık. 
BALKANTÜRKSİAD olarak çıtamızı sürekli 
yükseltirken bundan sonraki hedeflerimizin 
Başbakanımızı, Cumhurbaşkanımızı ağırlamak 
olduğunu biliyoruz. 

Çünkü bize yakışanda budur…

Bu arada tabii ki, yurtdışı zirvelerimizi de 
ihmal etmedik. 6-9 Kasım 2016 tarihleri 
arasında Arnavutluk’ta gerçekleştirdiğimiz 12. 
Ekonomik Zirvemizin ardından şimdi de Mayıs 
ayı başında Romanya’ya gerçekleştirmeyi 
planladığımız ve kendisi bir Tatar Türkü 
olan Romanya Başbakan 1. Yardımcısı Sayın 
Sevil Shhaideh ve dört bakanın katılımıyla 
gerçekleştireceğimiz iş geliştirme toplantısına 
hazırlanıyoruz.

Bütün bunlar elbette üyelerimizin bizlere 
olan güveninin sonucu bir ekip çalışmasının 
başarısı...

Kurulduğu günden bu yana pek çok 
başarıya imza atan, Bursa’nın en önemli sivil 
toplum kuruluşlarından birisi haline gelen 
BALKANTÜRKSİAD önümüzdeki günlerde 
gerçekleştireceği Genel Kurul Toplantısının 
ardından da faaliyetlerini yoğun bir şekilde 
sürdürecektir.

Bu duygu ve düşüncelerle başta siz kıymetli 
BALKANTÜRKSİAD üyelerimiz olmak üzere 
tüm Balkan ve Rumeli camiası ile el ele, omuz 
omuza daha uzun yıllar aynı çatı altında, 
derneğimiz için, kentimiz için, ülkemiz için 
başarılı çalışmalar gerçekleştirmeyi ümit 
ediyor, saygılarımı sunuyorum.

HEPİMİZ ZİNCİRİN BİRER HALKASIYIZ…
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BALKANTÜRKSİAD 
17. Sinerji Toplantısında 
Başbakan Yardımcısı 
Mehmet ŞİMŞEK’i 
Ağırladı…

Balkan Rumeli Sanayicileri ve İş 
Adamları Derneği (BALKANTÜRKSİAD) 
17. Sinerji Toplantısı Crowne Plaza’da 
yapıldı. Üyelerin geniş katılımıyla 
gerçekleştirilen toplantının onur 
konuğu ise Ekonomiden Sorumlu 
Başbakan Yardımcısı Mehmet Şimşek 
oldu.

Faaliyetler

Yaptığı sinerji toplantılarıyla Bursa’nın nabzını 
tutmaya devam eden BALKANTÜRKSİAD, 17. Sinerji 
Toplantısını yoğun bir katılımın gerçekleştiği Crowne 
Plaza’da düzenledi. Toplantıya; Başbakan Yardımcısı 
Mehmet Şimşek, Bursa Valisi İzzettin Küçük, Bursa 
Cumhuriyet Başsavcısı Abdülkadir Şahin, Bursa Bölge 
Adliye Mahkemesi Cumhuriyet Başsavcısı Sait Gürlek, 
Bursa Barosu Yönetim Kurulu Üyesi Avukat Yener 
Poroy, Bursa Büyükşehir Belediye Başkan Vekili Atilla 
Ödünç, AK Parti Bursa İl Başkanı Cemalettin Torun, 
Uludağ Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Yusuf Ulcay, 
BTÜ Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Nurettin Acır, BTSO 
Başkanı İbrahim Burkay’ın yanı sıra şehir protokolü ve 
BALKANTÜRKSİAD ile BALKANTÜRK Eğitim Vakfı’nın 
üyeleri katıldı.

Başbakan Yardımcısı
Mehmet ŞİMŞEK
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Bursa Büyükşehir Belediyesi 
Başkan Vekili
Atilla ÖDÜNÇ

BALKANTÜRKSİAD
Yönetim Kurulu Başkanı

Levent BİLEK

Bursa Valisi
İzzettin KÜÇÜK

Bilek, “Hepimiz zincirin birer halkasıyız”
Türkiye Cumhuriyeti vatandaşlarının 15 
Temmuz’da gücünü sandıktan, yetkisini 
milletten almayan bir idareyi kabul 
etmeyeceğini, istikrara ve demokrasiye 
sahip çıkacağını, hep beraber tüm 
dünyaya gösterdiğini söyleyen Levent 
Bilek, “Kitle iletişim araçları geliştikçe 
ülkeler birbirinden daha fazla etkilenir 
oldu. Küresel ticarette daralma sürerken 
jeopolitik riskler taşıyan bölgemizde ayakta 
kalmak için ülke insanları olarak birlik ve 
beraberlikten ödün vermemeliyiz. Hepimiz 
zincirin birer halkasıyız. Zincirin taşıyacağı 
yük en zayıf halkanın taşıyacağı yük 
kadardır” dedi.

Bilek, “Manipülasyonlara fırsat 
vermeyeceğiz”
Ekonomi üzerinde manipülasyon 
yapılmaya devam edildiğine dikkat çeken 

Bilek, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Bunların başında sözde kredi 
derecelendirme kuruluşları geliyor. 
Darbe girişimi ile yapamadıklarını 
şimdi ekonomimiz üzerinden yapmaya 
çalışıyorlar. Aziz Türk milletimiz, bu ülkenin 
değerli sanayici ve iş insanları onlara da 
fırsat vermeyecektir. Dünya ekonomisi 
ve küresel ticaret uzun bir süredir 
yavaşlamış durumda. Böyle bir ortamda 
iç piyasamızı canlı tutmak daha önemli 
hale geldi. Türkiye ekonomisinin yüzde 
80’i iç tüketimden kaynaklanıyor. İstihdam 
için üretim, üretim için de iç tüketim şart.  
Son dönemde istihdam artırıcı, ticareti 
ve sanayiyi destekleme yönünde alınmış 
kararlar bizleri memnun etmekte.  Bazı 
ürünlerde KDV ve ÖTV indirimi ile genel 
anlamda vergisini zamanında ödeyenlerin 
mükâfatlandırılmasının çok doğru kararlar 

olduğunu düşünüyoruz. Avrupa birliği ile 
ilişkilerde gelinen noktada gelişen Rusya-
İran-Uzakdoğu ve Türki Cumhuriyetler 
pazarlarının daha fazla mercek 
altına alınması dengemizi koruyabilir 
düşüncesindeyiz.”

BALKANTÜRKSİAD heyeti Mayıs’ta 
Romanya’ya gidiyor
“Ülkesine ve vatan toprağına karşı tarifsiz 
bir sevgi ile bağlı olan türk milleti her 
zaman en iyi kararı vermesini bilmiştir” 
diyen BALKANTÜRKSİAD Başkanı Levent 
Bilek, “16 Nisan’da sandık başına gidecek 
halkımızın ortaya koyacağı sonucun en 
doğru karar olduğunu düşünmekteyiz.  
Bizler ise ülkemiz için üretmeye ve katma 
değer yaratmaya devam edeceğiz” diye 
konuştu.

Bu kapsamda Mayıs ayında Romanya’ya 

Faaliyetler

BTSO Başkanı
İbrahim BURKAY
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Faaliyetler

gideceklerini belirten Levent Bilek, “Şuan 
da dernek gündemimizde bir çok konu 
var; bugüne kadar 16 yurt içi sinerji, 12 yurt 
dışı iş ziyareti gerçekleştirdik. 13. Yurt dışı 
ziyaretimizi mayıs başında Romanya’ya 
gerçekleştirmeyi planlıyoruz. Romanya 
Başbakan birinci yardımcısı Sayın Sevil 
Shhaideh ve dört bakanın katılımıyla 
gerçekleştireceğimiz iş geliştirme 
toplantısına hazırlanmaktayız” diyerek 
sözlerini tamamladı.

Burkay, “Ekonomi alanında yapılan 
savaşların en önemli cephanesi 
üretimdir”
Ekonomi alanında yapılan savaşların en 
önemli cephanesinin üretim olduğunu 
belirten Bursa Ticaret ve Sanayi Odası 
(BTSO) Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim 
Burkay, “Özellikle ülkemizin son 14 yıldır 
ekonomi anlamında göstermiş olduğu 
başarı, dünya ekonomileri arasında 
27’nci büyüklükten 17’nci büyük ekonomi 
olmasıyla birlikte Türkiye Cumhuriyeti’nin 
önüne koymuş olduğu dünyadaki 
en büyük 10 ekonomi arasına girme 
hedefi tabi ki geçmemiz gereken bütün 
ekonomiler ve rekabet içinde olduğumuz 
bütün ülkeler tarafından dikkatle takip 
edilmekte. Hem ekonomik anlamda, hem 
siyasi anlamda son dönemde yaşamış 
olduğumuz saldırıların altında yatan 
en önemli gerçeklerden bir tanesi de, 
ülkemizin son dönemlerde göstermiş 
olduğu ekonomik gelişmişliktir. Bu 
gelişmeyi Sayın Başbakan Yardımcım, 
bu salonu dolduran ve Cumhuriyet 
dönemindeki ikinci sanayi devrimiyle 
birlikte Bursa’da endüstri ve sanayi 

kültürünü hem Bursa’mıza hem de 
ülkemize yerleştiren, biz ‘suyun öte tarafı’ 
diyoruz, ama Balkanlar’dan, Rumeli’den 
gelen bu nüfus oluşturmakta. Bugün başta 
Bursa’nın almış olduğu Balkan göçmeni 
nüfus Türkiye’nin sanayisini de şekillendirdi. 
Bizler özellikle ekonomik alanda yapılan 
savaşların en önemli cephanesinin üretim 
olduğunun bilincindeyiz” diye konuştu.

Burkay, “Sorumluluktan kaçmıyoruz”
Cumhurbaşkanının ekonomi ve istihdam 
alanında başlattığı seferberliğinde 
Bursa’nın sorumluluktan kaçmadığını 
söyleyen Burkay, “Bizler de Bursa iş 
dünyası olarak 2017 yılında 80 bin yeni 
istihdam sözü ile istihdam seferberliğinde 

en büyük katkıyı koyan ve koyacak olan 
bölgelerden biriyiz. Bugün bu salonu 
dolduran siz değerli iş dünyası temsilcileri 
bu yeni istihdamları gerçekleştirecek” dedi.

Ödünç’ten BALKANTÜRKSİAD’a övgü
İbrahim Burkay’ın konuşmasının ardından 
gecede hazır bulunan ve bir selamlama 
konuşması yapan Bursa Büyükşehir 
Belediye Başkan Vekili Atila Ödünç de, 
“Bu gece burada ihracat yapan, istihdam 
sağlayan, ülkesine ve şehrine katma 
değer yaratan, risk alan, kendi markalarını 
oluşturan ve bunu pazarlayan ve her şeye 
rağmen moralini yüksek tutan bir topluluk 
var” diye konuştu.
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Faaliyetler

İzzettin Küçük, “Ekonomimiz dimdik 
ayaktadır”
Geceye katılan ve Bursalı iş adamlarının 
gerçekten çalışkan ve gayretli olduğunu 
söyleyen Bursa Valisi İzzettin Küçük, “2016 
yılında ihracatını yüzde 11 arttıran Bursa, 
2017 yılının ilk ayında yüzde 34 arttırarak 
yeni ihracat rakamlarını zorlamaya devam 
ediyor. Bursalı iş adamlarımız gerçekten 
çok çalışkan ve çok gayretliler. Vizyonunu 
ve hedeflerini sürekli tazeleyen, yenileyen 
sürekli bir gayret içinde. Bu büyük enerjinin 
temelinde BALKANTÜRSİAD’ın çatısı 
altında örgütlenmiş 400 iş adamımızın 
büyük emekleri ve gayretleri var, bu 
arkadaşlarımıza sonsuz teşekkür ediyorum.  
Bu iş adamlarımızın tek amacı şehrimizin ve 
ülkemizin ekonomisine değer katmak değil 
aynı zamanda kopup geldikleri topaklara 
vefa borcunu ödemektir. Buradaki tarihi 
eserlerin restorasyonu, oradaki pek çok 
gencin getirilip okutulması, desteklenmesi 

gibi projelerle geldikleri topraklara vefa 
borçlarını ödemektedirler. Son üç, dört yıldır 
ülkemize her alanda yapılan saldırılara, 
özellikle 15 Temmuz terör saldırısı ve bilahare 
diğer terör örgütlerinin saldırılarına rağmen 
ekonomimiz dimdik ayaktadır. Bunun en 
önemli mimarlarından birisi hiç şüphesiz 
zatıâlinizdir. Ben bunun içinde tekrar size 
şükranlarımı sunuyorum” ifadelerini kullandı.

Şimşek, “AR-GE temel önceliğimiz ve 
güçlü destekler veriyoruz”
Araştırma ve geliştirmeye çok güçlü 
destekler verildiğini hatırlatan Ekonomiden 
Sorumlu Başbakan Yardımcısı Mehmet 
Şimşek, “AR-GE sayesinde Türkiye bilgi 
yoğun, teknoloji yoğun, kar marjı yüksek 
ürünler üretecek. Ağırlıklı olarak mesela 
son 10 yılda savunma sanayine odaklandık 
ve başarılı olduk. Savunma sanayinde dışa 
bağımlılığı Türkiye, yüzde 75-80’lerden 
bugün yüzde 40’lara düşürdü. Bu süreçte 
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de önemli bir ihracatçı konumuna gelmeye 
başladı. Bursa bu açıdan da, lazer gibi 
bir sürü konuda önemli bir merkez. Ama 
sadece savunma sanayi değil bütün 
alanlarda; medikal teknolojilerden tutun 
otomotiv ve diğer birçok alanda önemli bir 
merkez.. AR-GE en temel önceliğimizdir 
ve çok güçlü destekler veriyoruz. AR-GE 
merkeziniz yoksa ne olur devletin verdiği 
teşviklere şöyle bir bakın. Göreceksiniz ki 
yani harcadığınız her 100 lira için biz size 
225 liraya kadar vergi avantajı sağlıyoruz. 
Bir patent alsanız ve o patentten gelir 
elde etseniz, o gelirin yüzde 50’sini vergi 
matrahınızdan indiriyoruz. Diyelim ki AR-GE 
çalışanlarını belirli bir oranda artırdınız, 
devlet iki yıla kadar maaşını destekliyor. 
Bu tasarım ve AR-GE merkezleri için eşik 
değerleri, yani şartları da basitleştirdik. 
TÜBİTAK üzerinden, KOSGEB üzerinden 
birçok alanda güçlü destekler veriyoruz” 
dedi.

Şimşek, “Bursa’nın vizyonunu takdir 
ettim”
Salondaki iş dünyası temsilcilerine “Onun 
için ne yapıyorsanız yapın daha üst 
segmente geçmeye çalışın. Daha nitelikli 
bir şeyler üretmeye çalışın” diye seslenen 
Şimşek, “Çünkü herkesin ürettiğinde 
kar marjı kalmıyor. Sıradan bir ürüne 
dönüşüyor. O nedenle ben Bursa’nın 
vizyonunu çok takdir ettim bugün. İbrahim 
Bey burada. Yani şahsı için söylemiyorum 
ama gerçekten çok güçlü bir vizyonu 
var, gelecek kurgusu var. İşte Türkiye 
o nedenle geleceğe umutla bakıyor. 
Türkiye’nin geleceği çok parlak. Bu geçici 
sıkıntılar sizi yoruyor, biliyorum; zorluyor da 
muhtemelen. Ama unutmayın Türkiye daha 
büyük zorlukları atlatmış bir ülkedir ve ben 
inanıyorum ki en kötüsü geride kalmıştır” 
diye konuştu.

Şimşek, “Alınan her 100 liralık verginin 
neredeyse 4’te biri eğitime harcanıyor”
Bütçenin 5’te birinin, vergi gelirlerinin de 
neredeyse 4’te birinin eğitim yatırımlarına 
harcandığını söyleyen Mehmet Şimşek, 
“Eğitim bizim en öncelikli hedefimiz. 
Samimi olarak söylüyorum, bugün 
bütçenin 5’te birini vergi gelirlerini, vergi 
gelirlerinin neredeyse 4’te birini bu ülke 
eğitime harcıyor. Milletten alınan her 100 
liralık verginin neredeyse 4’te biri eğitime 
harcanıyor. 600 bin civarında öğretmen 
atamışız. 300 bin civarında yeni derslik 
yapmışız. Fakat nitelikte daha kat etmemiz 
gereken yollar var. Önümüzdeki dönemde 
biz okul öncesi eğitimi zorunlu hale 
getireceğiz. Bütün Türkiye’nin tam gün 
eğitim uygulamasına geçeceğiz. Beşinci 
sınıftan itibaren tüm öğrenciler yabancı dil 
hazırlık sınıfı okumalı. Öğretmenlerimizin 
konumunu güçlendirmeli, yeniden 
eğitilmeli ve performanslarını ölçmeliyiz. 

Faaliyetler
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Faaliyetler

Türkiye dördüncü sanayi devrimine nitelikli 
insanla hazır olabilir. Dünya çok hızla değişecek. 
Bugün var olan teknolojiler bir araya gelecek. 
Yapay zeka robotlar hayallerin ötesinde insan 
hayatını şekillendirecek” diye konuştu. Şimşek 
ayrıca Amerika’da insansız tırların test edilmeye 
başlandığını ve bu durumun 3 milyon şoförü 
etkilediği söyledi.

Şimşek, “DAEŞ zemin kaybediyor”
Terörle mücadele konusunda açıklamalarda 
bulunan ve DAEŞ’in, Türkiye’nin sahadaki güçlü 
mücadelesi sayesinde zemin kaybettiğine işaret 

eden Başbakan Yardımcısı Mehmet Şimşek, “Bütün 
kesimleriyle birlikte birlik ve beraberlik içerisinde 
bu tehdidi bertaraf etmiştir. Türkiye terörle 
mücadele de başarılıdır. DAEŞ terör örgütü şuanda 
Türkiye’nin sahada güçlü ve kararlı mücadelesi 
sayesinde hızlı şekilde zemin kaybediyor. Bölücü 
terör örgütü kalkışmanın altında kalmıştır. Hiç 
ummadıkları ölçüde darbe yemiştir. Türkiye o 
açıdan bütün bu sorunları yaşamış ve üstesinden 
gelmiştir. Bu anlamda da en kötüsü geride 
kalmıştır. Şimdi Türkiye anayasa referandumu 
sonrasında geri kalan reformlarla beraber çok hızlı 
şekilde küresel rekabette konumlanacaktır” dedi.
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Faaliyetler
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Faaliyetler

Şimşek,
“Balkanlar bizim için 
önemli”

Balkan coğrafyasının Türkiye 
için önemli olduğuna işaret 
eden Mehmet Şimşek, “Sizler 
bu medeniyet yarışında, 
Türkiye’nin ekonomisinin bu 
noktaya gelmesinde inanılmaz 
katkısı olan kardeşlerimizsiniz. 
Sizler çok önemli 
köprülersiniz, bağlarsınız. Bu 
köprüler çok kritik ve önemli. 
İnşallah balkanlardaki 
kardeşlerimizle bağlarımızı 
çok daha güçlendireceğiz. 
Bunları reel aktör olarak sizler 
sağlayacaksınız” şeklinde 
konuştu.

Yapılan konuşmaların 
ardından tören, gecenin 
sponsorları Elektroteks, 
Nazar İnşaat ve Annemden 
Organik Gıda’ya verilen plaket 
ile BALKANTÜRKSİAD’ın 
yeni üyelerine verilen üyelik 
sertifikalarının ardından sona 
erdi.
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BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanımız Sn. Levent Bilek ve 13 farklı 
STK temsilcisi yaptıkları ortak basın 
açıklamasıyla terörü lanetledi.

İstanbul’da Beşiktaş-
Bursaspor maçının 
ardından gerçekleşen 
hain terör saldırısının 
ardından Bursa’da 
bulunan Rumeli STK 
ve SİAD’ları bir araya 
gelerek ortak basın 
açıklaması yaptı.

Faaliyetler

Rumeli STK ve SİAD’larından 
Teröre Ortak Tepki
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BALKANTÜRKSİAD Başkanı Levent Bilek, 
İş Geliştirme Platformu toplantılarını 
önemsediklerini kaydederek, “Amacımız; 
üyelerimizin birbirleriyle olan ekonomik 
bağlarını da güçlendirmek, birbirlerine ticari 
anlamda desteklemelerini sağlamak” dedi.

Faaliyetler

Amacımız Üyelerimizin Birbirleriyle Ekonomik Bağlarını 
Güçlendirmek
BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu Başkanı Levent Bilek, İş 
Geliştirme Platformu Toplantıları’nı önemsediklerini kaydetti. 
BALKANTÜRKSİAD’ın aynı zamanda bir iş geliştirme platformu 
olduğunu söyleyen Bilek, “Üye sayımız 400’ün üstünde. 
Amacımız, aynı duygu birliği içerisinde derneğimiz çatısı altında 
toplanan üyelerimizin birbirleriyle olan ekonomik bağlarını da 
güçlendirmek, birbirlerine ticari anlamda desteklemelerini 

sağlamak. Daha önce yaptığımız 4 toplantı, bize doğru yolda 
olduğumuzu gösterdi. Bu toplantılar sayesinde üyelerimiz 
birbirlerinin işlerine mercek tutarken, potansiyel işbirliklerini de 
masaya yatırıyor” dedi.

Toplantı sonunda Başkan Bilek tarafından katılımcılara 
BALKANTÜRKSİAD tarafından oluşturulan Mehmetçik Vakfı 
Hatıra Ormanı için fidan sertifikası ve BALKANTÜRKSİAD özel 
hatıra fincan takımı takdim edildi.

Balkan Rumeli Sanayici ve İş Adamları 
Derneği (BALKANTÜRKSİAD), üyeleri 
arasındaki dayanışmayı ve işbirliğini 
artırmak amacıyla düzenlediği İş 
Geliştirme Platformu Toplantılarının 
5.’sine imza attı.  Toplantıya 
BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Levent Bilek, Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Fatih Şakir, 
BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu 
Üyeleri Sinem Toplan, Rabia Kuru, 
Baha Boztekin, Engin Çetiner, Hakan 
Kızılırmak hamiliğinde üyeler bir araya 
geldi. Geçit Uzay Pastanesi’ndeki 
toplantıda üyeler arasındaki 
işbirliğinin artırılmasına yönelik 
atılacak adımlar değerlendirildi. 

İş Geliştirme 
Platformu 
Toplantıları 
Devam Ediyor
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‘Mevlana’ nâmıyla tanınan 
Celaleddin-i Rumî’nin ‘Düğün 
günü’ olarak tasvir ettiği 17 
Aralık 1273’deki vefat günü, her 
yıl bir dizi etkinlikle yâd ediliyor. 
Şair, mütefekkir, mutasavvıf ve 
Mevlevi Tarikatı’nın kurucusu olan 
Celaleddin-i Rumî’nin aramızdan 
ayrışılın 743. Yılı sebebiyle 
Konya’da düzenlenen törenlere 
BALKANTÜRKSİAD da katıldı. 

BALKANTÜRKSİAD Başkanı 
Levent Bilek önderliğinde 
gerçekleşen ziyarette Şeb-i Arus 
töreni öncesi Konya’daki tarihi ve 
turistik yerler gezildi.

BALKANTÜRKSİAD 
Şeb-i Arus Törenlerine Katıldı…

BALKANTÜRKSİAD, “ Hz. Mevlana’nın 743. Vuslat Yıl Dönümü 
Uluslararası Anma Törenleri”ne katıldı.

Faaliyetler



OCAK / MART 2017 29

Faaliyetler

İlk olarak İstiklal Harbi Şehitleri Abidesi’ne giden BALKANTÜRKSİAD ekibi 
sonrasında da Hz. Mevlana Türbesini, Şems-i Tebrizi Türbesini,  Sultan 
Selim Camisi’ni, Şerafettin Camisi’ni, Aziziye Camisi’ni, Tarihi Sille Köyü’nü 
ve köyde bulunan Aya Elenia Kilisesi’ni rehber eşliğinde gezerek bilgi aldı.

İstiklal Harbi Şehitleri Abidesi
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Faaliyetler

Hz. Mevlana Türbesi

Şems-i Tebrizi Türbesi
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Faaliyetler

Sultan Selim Camii Şerafettin Camii

Sille Köyü ve Aya Elenia Kilisesi

Aziziye Camii
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Ekip, ziyaretler sonrası ise “Hz. 
Mevlana’nın 743. Vuslat Yıl Dönümü 
Uluslararası Anma Törenleri” 
kapsamında Büyükşehir Belediyesi 
Spor ve Kongre Merkezi’nde 
düzenlenen “Şeb-i Arus” törenine 
katıldı. 

Bu yıl Birlik Vakti temasıyla 
gerçekleştirilen etkinlikte 
konuşmaların ardından Kültür ve 
Turizm Bakanlığı İstanbul Tarihi Türk 
Müziği Topluluğu ve sanatçı Ahmet 
Özhan tarafından Türk Tasavvuf 
Müziği konseri verildi. Genel sanat 
yönetmenliğini Yusuf Kayya’nın yaptığı 
Kültür ve Turizm Bakanlığı Konya Türk 
Tasavvuf Müziği Topluluğu üyeleri, 
sema ayin-i şerifi icra etti.

Dünyanın ve Türkiye’nin dört bir 
tarafından gelen binlerce kişiyle 
birlikte bu eşsiz anlara tanıklık eden 
BALKANTÜRKSİAD ekibi, törenden 
Bursa’ya duygu ve maneviyat yüklü bir 
şekilde döndü.

Faaliyetler

Şeb-i Arus
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Balkan Rumeli Sanayici ve İş Adamları Derneği 
(BALKANTÜRKSİAD)’ın; ciro artırımı, kaynak yaratma, ilişki 
ağını yönetmek ve geliştirmek amacıyla hayata geçen 
networking ağı BALNET Çalışma Grubunun 1 ve 2. Grup Üyeleri, 
BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu Başkanı Levent Bilek 
önderliğinde Yönetim Kurulu Üyeleri ile gerçekleştirilen toplantıda 
bir araya geldi. Podyum Davet’te gerçekleştirilen toplantıda 
konuşan Başkan Bilek, BALNET’in BALKANTÜRKSİAD’ın vizyon 
projeleri arasında yer aldığının altını çizdi.

BALKANTÜRKSİAD BALNET’le 
Değer Oluşturdu

Faaliyetler

BALKANTÜRKSİAD Başkanı Levent Bilek, 
üyeler arasındaki networkü geliştirmek 
amacıyla hayata geçirilen BALNET 
organizasyonunda şimdiye kadar 6 milyon 
949 bin liralık ciro elde edildiğini vurguladı.
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Faaliyetler

BİLEK: BİR YILDA 6 MİLYON 949 

BİN TL’LİK CİRO ELDE EDİLDİ

Şu ana kadar BALNET-1 ve 
BALNET-2 gruplarının toplam 69 
toplantı gerçekleştirdiğini belirten 
Bilek, “BALKANTÜRKSİAD, sosyal 
yönünün yanında bir iş geliştirme 
platformu. O yüzden üyelerimizin 
birbirleriyle ekonomik bağlarını 
güçlendirmesini önemsiyor ve 
karşılıklı değer yaratmalarının 
önünü açıyoruz.

BALNET organizasyonu bu 
açıdan çok önemli. Şu ana kadar 
gerçekleştirilen 69 toplantıda 6 
milyon 949 bin liralık bir ciro elde 
edildi. Bir iş adamları derneği için 
muazzam bir miktar. Kişi başına 
düşen cironun da 182 bin 868 
TL olduğunu görüyoruz. Haftalık 
ciro ise 201 bin 256 TL olarak 
gerçekleşti. Aylık ciro 891bin 277 
TL olurken yıllık ciro da 10 milyon 
695 bin 319 TL olarak hesaplandı” 
dedi. 

Toplantıda BALNET 1 Başkanı 
Özleyiş Ardalı ve BALNET 
2 Başkanı Hakan Oka da şu 
ana kadar gerçekleştirdikleri 
faaliyetleri anlattı.
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Balkan ülkelerinin toplamda 500 milyar dolar civarında bir ithalat 
gerçekleştirdiklerini vurgulayan BALKANTÜRKSİAD Başkanı Levent 
Bilek, “Bizim amacımız bu pastadan aldığımız payı büyütmek ” dedi.

“ÜYELERİMİZİN ÖNÜNE YENİ İŞ FIRSATLARI ÇIKIYOR”
BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu Başkanı Levent Bilek, İş 
Geliştirme Platformu Toplantıları’yla BALKANTÜRKSİAD’ın 
daha da güçlü bir dernek hüviyetine kavuştuğunu söyledi. 
Düzenlenen organizasyonlarla birbirini daha yakından tanıyan 
üyelerin ticari olarak da destekler hale geldiğini ve işlerini 

büyütme imkânı yakaladığını 
kaydeden Bilek, “Üyelerimizin 
önüne birçok yeni iş fırsatı çıkıyor. 
Bunu sağlayan tüm üyelerimize 
ve onlara hamilik yapan yönetim 
kurulu üyelerimize teşekkür 
ediyorum” dedi.
11 Balkan ülkesinin 500 milyar 
dolar civarında ithalat yaptığını 
vurgulayan Bilek, şöyle devam 
etti: “Amacımız bu pastadan 
aldığımız payı büyütmek. 
Balkanların yanı sıra Güney 
Amerika ülkeleri de ticaretimizi 
geliştirmek için bize müthiş 
imkânlar sunuyor. Bu hedefler; 
birbirimizi daha tanıyarak, 
ihtiyaçlarımızı ve donanımlarımızı 
bilerek, işbirliklerini büyüterek 

gerçekleşir. Bu açıdan Türkiye’ye örnek bir oluşum içerisindeyiz.”
Toplantının ardından Bilek tarafından katılımcılara, 
BALKANTÜRKSİAD tarafından oluşturulan Mehmetçik Vakfı 
Hatıra Ormanı için fidan sertifikası ve BALKANTÜRKSİAD özel 
hatıra fincan takımı takdim edildi.

Türkiye’ye Örnek Bir
Oluşum İçerisindeyiz

Balkan Rumeli Sanayici 
ve İş Adamları Derneği 
(BALKANTÜRKSİAD), üyeleri 
arasındaki dayanışmayı ve 
işbirliğini artırmak amacıyla 
düzenlediği İş Geliştirme 
Platformu Toplantılarının 6.’sını 
dernek merkezinde gerçekleştirdi. 
BALKANTÜRKSİAD Yönetim 
Kurulu Başkanı Levent Bilek, 
BALKANTÜRKSİAD Yönetim 
Kurulu Üyeleri Sinem Toplan, 
Süleyman İnan, Gözde Demirel 
ve Adnan Sözeri üyeler ile bir 
araya gelerek işbirliklerinin 
geliştirilmesine yönelik atılacak 
adımları masaya yatırdı. 

Faaliyetler
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Bursa İl Gıda Tarım ve Hayvancılık 
İl Müdür Yardımcısı Mehmet Akif 
Şenyürek, BALKANTÜRKSİAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Levent 
Bilek, Gıda Mühendisleri Odası Bursa 
Şubesi Başkanı Lale Yıldız, Bursa 
Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili 
ve BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu 
Üyesi Atilla Ödünç, BALKANTÜRKSİAD 
Yüksek İstişare Kurulu Başkanı, BTSO 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Gıda Tarım 

ve Hayvancılık Konseyi Başkanı Aytuğ 
Onur, BALKANTÜRKSİAD Gıda Tarım 
ve Hayvancılık Çalışma Grubu Başkanı 
Sabriye Şen, akademik oda temsilcileri 
ve sektör paydaşlarının katıldığı panel, 
Bursa Teknik Üniversitesi (BTÜ) Gıda 
Mühendisliği Bölümü Öğretim Görevlisi 
Yrd. Doç. Dr. Ayşe Neslihan Dündar’ın 
oturum başkanlığında düzenlendi. Bursa 
İl Gıda Tarım Hayvancılık Müdürlüğünden 
Gıda Denetçisi Dr. Mustafa Yıldız, Gıda 

Yüksek Mühendisi Metin Kavas ve 
Tüketici Koruma Derneği Genel Başkanı 
Nejdet Filizoğlu da panelde konuşmacı 
olarak yer aldı. 

BİLEK: VİCDANİ BOYUTA 
ODAKLANMALIYIZ
Panelin açış konuşmasını gerçekleştiren 
BALKANTÜRKSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Levent Bilek, gıdalarda taklit ve 
tağşişin ekonomik boyutunu bir tarafa 

BALKANTÜRKSİAD
Taklit ve Tağşişe Savaş Açtı…

Balkan Rumeli 
Sanayici ve İş 
Adamları Derneği 
(BALKANTÜRKSİAD), 
Bursa İl Gıda Tarım 
ve Hayvancılık 
Müdürlüğü ve 
Gıda Mühendisleri 
Odası Bursa 
Şubesi işbirliğiyle 
‘Gıdalarda Taklit 
ve Tağşiş Paneli’ 
düzenledi. 

Faaliyetler

BALKANTÜRKSİAD
Yönetim Kurulu Başkanı

Levent BİLEK

BALKANTÜRK EĞİTİM VAKFI
Yönetim Kurulu Başkanı

Lale YILDIZ

BALKANTÜRK EĞİTİM VAKFI
Yönetim Kurulu Başkanı

Sabriye ŞEN
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Faaliyetler

bırakıp vicdani boyutuna odaklanılması 
gerektiğini söyledi. BALKANTÜRKSİAD’ın 
toplumu ilgilendiren her alanda yer 
aldığını ifade eden Bilek, “Gıdada taklit 
ve tağşiş bir vicdan meselesi. Hele bunu 
yapan bir iş adamıysa durum daha da 
vahim. Bu bir kültür meselesidir. 
O yüzden üstünde durmamız gereken 
cezalar değil, ‘Bu kültürü nasıl 
oluşturabiliriz?’ sorusudur.  Çünkü açık 
bir şekilde insanların sağlığıyla oynanıyor 
ve bizim bu durumu engellememiz 
gerekiyor. Her birimize ayrı sorumluklar 
düşüyor” dedi. 

YILDIZ: ÜRETİCİ VE TÜKETİCİLERİN 
SORUMLULUKLARI ARTIRILMALI
Gıda Mühendisleri Odası Bursa Şubesi 
Başkanı Lale Yıldız da gıdalarda taklit ve 
tağşişin gıda maddeleri ticarete konu 
olduğundan beri insanlığın gündeminde 
yer aldığını ifade etti. Günümüzde 
bilimsel ve teknolojik gelişmelere 
paralel olarak gıda ürünlerindeki 
hileler de geliştiğine dikkat çeken 
Yıldız, “Pek çok denetime ve önleme 
rağmen hileler ısrarla devam etmekte. 
O yüzden üreticilerin ve tüketicilerin 
bilinçlendirilmesi ve sorumluluklarının 

artırılması çok önemli.  Taklit ve tağşiş, 
tüketicilerde yarattığı güvensizlik 
nedeniyle hem işini doğru yapan dürüst 
işletmecilere hem de ülke ekonomisine, 
imajına zarar veren yasadışı eylem” diye 
konuştu. 

ŞEN: ALDIĞIMIZ ÜRÜNLERİN 
ETİKETLERİNİ OKUMALIYIZ
BALKANTÜRKSİA Gıda Tarım ve 
Hayvancılık Çalışma Grubu Başkanı 
Sabriye Şen, ise bazı üreticilerin 
tüketicilerin dikkatsizliğinden 
faydalandığını belirterek şöyle konuştu: 
“Bakanlığımız bu hususta titizlikle 
çalışmaktadır. Bunun önüne geçmek 
için denetimlerin yanında hepimizin 
bilinçli dikkatli tüketici olmayız. Aldığımız 
ürünlerin etiket bilgilerini mutlaka 
okumalıyız. Menşei belli olmayan ürünleri 
tüketici olarak sorgulamamız gerekiyor.” 

DOÇ. DR. DÜNDAR: BEDELİ BİR MİLYAR 
DOLAR
 (BTÜ) Gıda Mühendisliği Bölümü 
Öğretim Görevlisi Yrd. Doç. Dr. Ayşe 
Neslihan Dündar tüm dünyada taklit 
ve tağşişin bedelinin bir milyar dolara 
ulaştığını kaydetti. Gıda ürünlerinde 

en çok uygulanılan hile çeşidinin taklit 
olduğunu belirten Dündar, tağşişin 
yüksek kalitedeki bir ürüne daha 
düşük kalitede ürünler katarak aynı 
fiyat üzerinden tüketiciye sunulması 
olarak tanımladı. Dündar, tüketicilerin 
gıdaların üretim ve son kullanma tüketim 
tarihlerine olan duyarlılığı gıdanın etiketi 
ve içeriğinde de göstermesi gerektiğini 
de vurguladı. 

KAVAS:  HİLE EN ÇOK BAL VE 
TEREYAĞINDA GÖRÜLÜYOR
Gıda Yüksek Mühendisi Metin Kavas ise 
taklit ve tağşişin en çok bal, terayağı gibi 
gıda ürünlerinde görüldüğünü aktardı. 
Bu tür hilelerde ekonomik kaygıların 
öne çıktığını söyleyen Kavas, “Haksız 
rekabeti engellemek, toplumun sağlıklı 
ve kaliteli ürünlere ulaşmasını sağlamak, 
merdivenaltı üretimi engellemek için 
başta devlet kurumları olmak üzere 
herkesin bir görevi var” dedi.

FİLİZOĞLU: DENETİMİN BİR AYAĞI DA 
TÜKETİCİLER OLMALI
Tüketici Koruma Derneği Genel 
Başkanı Nejdet Filizoğlu ise gıda 
maddeleri yönetmeliği ile ilgili 
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Faaliyetler

katılımcıları bilgilendirerek, önerilerini 
şöyle sıraladı: “Denetimin bir ayağı da 
tüketiciler olmalıdır. Tüketici örgütlerinin 
kamu laboratuvarlarından ücretsiz 
yararlanmaları sağlanmalıdır. Şikayet 
hatlarında gıdanın üzerindeki etikette yer 
alan içeriklerin insan sağlığına etkileri 
anlatılmalı. Devlet ise laboratuvarları, 
denetçilerin sayısını ve niteliğini ve 
para cezalarını artırmalıdır. Kapatma ve 
ürün toplama cezaları sisteme entegre 
edilmelidir” dedi. 

DR. YILDIZ: İNTERNETTEN ÜRÜN 
ALIRKEN BİR KEZ DAHA DÜŞÜNÜN
 Gıda Denetçisi Dr. Mustafa Yıldız da 
Türkiye ve Bursa’da geçtiğimiz yıl 32 
bin 897 denetim yapıldığını 2 bin 89 
numunenin incelendiğini ve 329 ceza 
işlemi uygulandığını söyledi. 2016 yılında 
taklit ve tağşiş nedeniyle 471 ürünün 
ifşa edildiğini ve piyasadan toplandığını 
kaydeden Yıldız, şöyle konuştu: 

“İnternetten ürün alırken bir kez daha 
düşünün. Çünkü denetimi en zor ürünler 
bunlar. Tüketici kendini çaresiz hissettiği 
anda bu maddelere yöneliyor.”

Soru cevap kısmıyla tamamlanan panelin 
ardından katılımcılara plaket takdim 
edildi.
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BALNET 
Toplantıları 
Fayda Sağlamaya 
Devam Ediyor…

Geçtiğimiz günlerde gerçekleştirilen 
BALNET1’in toplantısında finans 
piyasasının önemli araçlarından birisi 
olan sigorta sektörü kapsamındaki 
hayat sigortası ele alındı.

BALKANTÜRKSİAD BALNET1 
Toplantısına konuk konuşmacı olarak 
katılan Avıvasa Bursa Bölge Müdürü 
Ayla Mutlu ve Birim Yöneticisi Duygu 
Mercanlı hayat sigortasına yönelik 
açıklamalarda bulundular.

Konuşmasında, hayat sigortası ile 
insanları belirsizlik korkusundan 
kurtardıklarını belirten Avıvasa 
Bursa Bölge Müdürü Ayla Mutlu, 
hayat sigortasının faydalarını 
ve geri ödemeli hayat sigortası 
uygulamasının ayrıntılarını anlattı.

BALKANTÜRKSİAD yönetimi tarafından üyeler 
arasındaki networkü geliştirmek amacıyla 
hayata geçirilen BALNET organizasyonu 
katılımcılarına fayda sağlamaya devam ediyor.

Faaliyetler





44 OCAK / MART 2017

BİNA DAHA ÇÖKMEDİ AMA ÇÖKEBİLİR, KRİZ 
OLABİLİR 

Avrupa Parlamentosu’nun Türkiye ile üyelik 
müzakerelerini geçici olarak dondurma 
kararını nasıl karşıladınız?    
Avrupa Birliği, Türkiye’nin kurumları için önemli 
bir çapadır. Bu çapayı elimizden kaçırmak 
üzereydik. Şimdi tamamen kaçırdık. Türkiye için 
iyi bir sonuç olmadı. Ayrımın büyümesi, hem 
ekonomik hem siyasi anlamda çok kötü.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Avrupa Parlamentosu’na “Daha ileri 
giderseniz sınır kapıları da açılır, bunu da öyle 
bilesiniz” dedi.   
İlişkilerimiz düzgün bir iletişim yerine yaygara 
koptuğu için bozuluyor. Ben baştan beri bu 
kısasa kısas yaklaşımını sağlıksız buluyorum. 
Biz Avrupa’yla onların kapı bekçisi olarak değil, 
temel demokratik ve insan hakları değerlerinde 
anlaştığımız için ilişki içinde olmalıyız.

Röportaj

DARON 
ACEMOĞLU

Türkiye’de umutlanacak 
şeyler de var

Dünyanın en çok alıntı yapılan 
10 ekonomistinden biri. ABD’deki 
Massachusetts Institute of 
Technology’de (MIT) iktisat 
profesörü. 2012’de, Harvard 
Üniversitesi’nden James A. 
Robinson ile ortak kaleme 
aldığı ‘Ulusların Düşüşü’ adlı 
kitap çok ses getirdi. Roma 
İmparatorluğu’ndan Mayalara, 
Ortaçağ Venedik’inden günümüz 
Amerika’sına uzandığı 15 yıllık 
araştırmayla, demokratik 
kurumların ekonomik refaha 
katkısını ortaya koydu. Bir gün 
Türkiye’ye üçüncü Nobel’i o 
getirebilir. Çünkü bu kitaptan 
sonra ismi Nobel Ekonomi 
Ödülü için geçmeye başladı. 
Daron Acemoğlu’yla ‘Perakende 
Günleri’ne geldiği İstanbul’da 
buluştuk. Türkiye ekonomisiyle 
ilgili açık yürekli tespitlerine, 
uyarılarına kulak verdik.



OCAK / MART 2017 45

Röportaj

Türkiye iyi kötü 60-70 senedir Batı 
ittifakının parçası. Cumhuriyet’in yönü 
Batı’ydı. Şimdi Avrupa Birliği’ne, hatta 
NATO’ya alternatif olarak Şanghay Beşlisi 
işaret ediliyor. Bunu ekonomik ve siyasi 
açıdan nasıl okuyorsunuz?
Çok kötü okuyorum. Türkiye’nin Batı’yla 
ilişkisi hiçbir zaman sorunsuz değildi. 
Bir adım geri, bir adım ileri gidiyordu. 
Avrupa’yla  yakınlaştığımız dönemler 
hep iyi netice verdi. 2000’lerin başındaki 
AB süreci, demokrasimizi hiç olmadığı 
kadar güçlendirdi. Askerin etkisini ortadan 
kaldırdık, insan haklarını tanımaya başladık. 
Yargı kurumları devletten ayrıştı, Kürtlerin 
dillerini kullanmasına izin verildi. Sadece 
siyaset sanmayın... Enflasyon kontrol edilir 
hale geldi, bütçe düzeldi.

Nasıl oldu bu?
1970 ve 80’lerde bakanlar, parayı istedikleri 
gibi harcama yetkisine sahipti. Dünya 
Bankası’nın denetimi altındaki vergi ve 
bütçe politikası bunu dengeledi. Sermaye 
Piyasası Kurulu, Merkez Bankası gibi 
bağımsız kurumlar güçlendi. İhale Kanunu 
değişti, şeffaflık getirildi. Bunun meyvelerini 
gördük. Türkiye yüzde 6 büyüdü. Bunun 
yüzde 3’ü verimlilik artışıydı. Yani teknolojiyi 
iyileştirmeye, kaliteli büyümeye yönelikti. 
Ekonomi, holdinglerin yerine daha geniş bir 
tabanın üzerine yayıldı. Anadolu Kaplanları 
ortaya çıktı. Eşitsizlik azaldı. Eğitimde, 
sağlıkta müthiş patlama oldu. Şimdi durum 
tam tersi.

Bu pozitif süreç Kemal Derviş’in mi 
başarısıydı, AK Parti’nin mi?
Kemal Derviş başlattı ama AKP de ilk başta 
çok iyi devam ettirdi. Ama şimdi geriye 
bakıyoruz, kalplerini koymamışlar... İhale 
Kanunu’na bakıyorsunuz, 2006’dan önce 
bile hemen istisnalar başlamış. AKP  Kemal 
Derviş’in yapmadığı şeyler yaptı, hakkını 
vermek lazım. Eğitim tabanını geliştirdi, 
genişletti. PISA testinde (Uluslararası 
Öğrenci Değerlendirme Programı) 
Türkiye’den öğrencilerin notları çok düşük 
olur. Bu dönemde fakir bölgelerde notlar 
ciddi şekilde arttı.

BİR-İKİ YIL İÇİNDE KRİZ OLABİLİR

Sonra neden bozuldu işler?
AKP 2002’de iktidara geldiğinde zayıftı. 
Kendini AB sürecine bağladı. Bu süreç 
doğru yönde gitmesini sağladı. İkinci kez 
iktidar olduğunda ise ülkedeki diğer sağ 
partiler tamamen yok oldu. Güçlenince 

Avrupa’dan uzaklaşmaya başladı. Ali 
Babacan 2002’de, “Bağımsız kurumlar 
çok önemli” diyordu; 2006’dan sonraysa 
“Önemli değil”. Avrupa’dan tamamen 
koptuk. Dünya Bankası’nın getirdiği fonları 
iyice terslediler. Yargı bağımsızlığı Gülen’in 
sızmasıyla azaldı. Bunlar ekonomiye 
hemen yansıdı: Yüksek kaliteli büyümeden 
düşük kaliteli büyümeye geçtik. Şu anda 
büyüme yüzde 6 değil, yüzde 3. Verimlilik 
büyümesi negatif. İşsizlik yüzde 11. Büyüme 
tüketimden geliyor, tüketim de krediyle 
dönüyor. Devam ettirilebilir değil. Çok az 
vaktimiz kaldı. Bina daha çökmedi ama 
çökebilir, kriz olabilir.

Ne zaman?
Bir-iki yıl içinde olabilir. Fazla vaktimiz yok. 
Trump’ın gelmesi bu süreci hızlandırır. 
Yabancı sermaye hâlâ geliyor. Kısa süreli 
geliyor, uzun yatırımlarda bulunmuyor 
ama cari açığımızı karşılıyoruz, borcumuzu 
ödeyip yeni borç alabiliyoruz. Bunu 
sağlayan şey, dünyadaki likidite çokluğu. 
Para hâlâ yatırım arıyor, gelişmekte olan 
ülkelere sıcak bakıyor. Türkiye’nin pozitif 
imajı hâlâ tükenmedi. Ama yavaş yavaş 
çekilmeye başlıyorlar. Dolar bu yüzden 
fırlıyor. Türkiye borç almakta zorlanıyor. 
Amerika’da faizler artarsa -ki Trump 
zamanında artması bekleniyor- paranın 
çekilmesi hızlanacak. Bu yaşanmadan 
kendimize çekidüzen vermemiz lazım.

Moody’s gibi uluslararası finansal 
kurumlarla da sıkıntılar var. “Vız gelir, tırıs 
gider” deniliyor. Tırıs gider mi gerçekten?
Bunları biz iç politika için söylüyoruz. 

Ama uzun vadede Batı’ya ekonomimizin 
iyi olduğunu göstermemiz lazım. Çünkü 
dışardan para onların verdiği rapor 
sayesinde geliyor. Yani şu anda iç politikaya 
bağlı olarak dış politika yapıyoruz. Bu 
sağlıklı değil.

AB’den kopmak AK Parti tabanının göze 
alabileceği bir şey mi?
Şu anda evet. Çünkü ekonomiye ne kadar 
etkisi olacağını görmüyorlar. Ticaretimiz, 
büyümemiz düşecektir. Ayrıca Avrupa bize 
yüksek kaliteli büyüme, kurumsallaşma 
imkânı veriyor. 

Olası bir ekonomik kriz, siyaseti nasıl 
etkiler? Otoriterleşmeyi artırır mı?
Her şey mümkün... AKP’nin tabanı çok 
geniş. Fakir kesimlere hizmet götürdü. 
Başka partiye hiçbir zaman oy vermeyecek 
insanlar var. Kriz AKP’yi çökertecek diye bir 
şey yok. Bunu hemen olası görmüyorum. 
Şu anda yüzde 45’in üzerinde desteği 
var. Bu en sert krizde bile yüzde 30’a 
düşer mi? Belli olmaz. 15 Temmuz 
sonrası özgürlüklerde azalma oldu. Basın 
özgürlüğündeki durum daha ne kadar 
devam eder, bilmiyorum.

BASIN ÖZGÜR DEĞİLSE EKONOMİK 
GELİŞME ZOR

Basın özgürlüğünün ekonomiyle bağı var 
mıdır?
Tabii. Direkt, hemen o sene olabilecek bir 
şey değil ama uzun süreli gelişme için 
şeffaflık, açıklık, kapsayıcılık, rekabetçilik 
şarttır. Basın özgürlüğü olmayan 
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yerlerde bunu sağlamak çok zor. O 
zaman tekelleşme, yargının bozulması, 
diktatörlüğün ortaya çıkma olasılığı artıyor. 
Sivil toplum da çok aktif değil.

Kimsenin gıkını çıkarmadığı otoriter bir 
ülkede refah sağlanamaz mı?
Kötü bir dönem olur ama dünyanın sonu 
değil, ne kadar derin geçtiğine bağlı. Hiçbir 
dengeleyici ve huzur olmazsa o zaman 
vahim.

Birçok insan yurtdışına gidiyor, bilimsel 
burs başvurularında patlama var. Beyin 
göçü riski var mı?
Beyin göçü belli bir düzeyde kötü bir şey 
değil. Gidiyorlar, sonra geri geliyorlar. 
Bilgiyle dönüyorlar. Bunun olumlu 
olduğunu gösteren araştırmalar var. Ama 
herkesin kaçması bambaşka bir şey...

Boğaziçi Üniversitesi rektör atamasını 
izlemişsinizdir. Akademiye yönelik 
müdahaleleri nasıl görüyorsunuz?
Bir ülkenin beyni akademik sistemdir. O 
beynin özgür düşünmeye ihtiyacı var. 
Bunun için de özgürlük ve özerkliğe... 
Akademik kurumlar kendi kararlarını 
alabilsin, çatılarını kurabilsinler. 2000’lerde 
iki ayrı dünya vardı; tamamen YÖK’ün 

kontrolündeki 
üniversiteler ile büyük 
ve özel üniversiteler. 
Boğaziçi, Bilkent, 
ODTÜ, Koç, Sabancı, 
Bilgi... Bu üniversiteler 
uygulamada özerkti. 
Onlara çok karışmazlardı. 
Türkiye’deki en iyi 
akademik işler bu 
üniversitelerden gelirdi. 
Onları da kaybediyoruz.

Ağustos 2015’te 
“Çözüm Süreci’nin 
bitmesi hem politik 
sistem hem ekonomi 
için felaket sonuçlar 
doğurur” demişsiniz. 
Öngörünüzde haklı mı 
çıktınız?
Evet. Bugün barış olsa 
ekonomiye büyük katkısı 
olurdu. Vatandaşların 
bir bölümü güvende 
değilse, sesinin 
duyulduğunu 
hissetmiyorsa, politik 
sürece pozitif değil 
negatif olarak katılmak 
zorundaysa, bu o ülkenin 

kaynaklarını doğru kullanmadığı anlamına 
gelir. Gerçek demokrasi olmasını zorlaştırır.  

SADECE İNŞAAT SEKTÖRÜYLE EKONOMİ 
YÜRÜMEZ

En büyük şirketler hâlâ eski seküler 
burjuvanın şirketleri. AK Parti kendi 
burjuvasını yaratabildi mi?
Bir nebze, evet. En yukarda değil 
ama Anadolu’da alt tabaka genişledi. 
Anadolu’dan gelen şirketlerde, inşaat 
şirketlerinde patlama yaşandı. Bir bölümü 
Fethullah Gülen yapısının parçasıydı, bunlar 
kapatıldı, Koza Grubu gibi.

Her iktidar kendi zenginini yaratmaz mı?
Devletin işi zengin yaratmak değil, kuralları 
koymak, fırsat eşitliği sağlamak. Sonra 
piyasa ekonomisi kendi zenginini çıkarır. 
Sorunlardan biri de bu zaten Türkiye’de.

Şöyle demişsiniz: “İşadamlarımız 
yaratıcılığa, araştırma-geliştirmeye 
harcayacakları zamanın yüzde 60-70’ini 
politikacılarla ilişki kurmaya harcamak 
zorunda.”
Tabii. Bizde Facebook, Google gibi bir 
şirketin 20 yıl boyunca hükümetle ilişki 

kurmadan yürüdüğünü hayal edebiliyor 
musunuz? Gerçi Amerika’da da değişiyor 
bu artık. Facebook, Google da yaratıcılığını 
kaybediyor çünkü sürekli lobi yapmak 
zorunda.

Üçüncü Köprü, Üçüncü Havalimanı 
gibi büyük inşaat projeleri AK Parti 
ekonomisinin motoru. Bu sağlıklı bir 
mekanizma mı?
Hem evet hem hayır... AKP zamanında 
altyapı çok iyileşti, hakkını vermek lazım. 
Ama biraz abartıldı. Bir tek inşaat sektörüyle 
ekonomi yürümez.

Doların yükselişi, yurtdışına çıkmadıkça 
biraz soyut kalıyor. Sıradan bir vatandaş 
olarak, mesela ben ne kaybediyorum 
dolar yükseldikçe?
Yabancı sermaye artık kısa süreli borç 
verirken bile zorlandığı için dolar bu kadar 
arttı. Bu artış bizim cari açığımızı finanse 
etmekteki zorluklarımızı gösteriyor. Borcu 
karşılamaktaki sıkıntıyı gösteriyor. Doların 
artmasının hem negatif hem pozitif yanları 
var. Pozitif yanı, ihracatımız gelişebilir. 
Negatif yanı, elimizdeki paranın değeri 
azalıyor, ithal ettiğimizde daha fazla 
para veriyoruz. Sizi bilmem ama ülkenin 
borçlarının büyük bir bölümü dolar bazında.

İNSANIMIZ KADAR KURUMLARIMIZI DA 
TARİH BELİRLİYOR

Türklerin ekonomik hayatımıza 
yansıyan antropolojik özellikleri var 
mı? Göçebelikten, savaşçılıktan gelen 
özellikler? Çalışkanlık, yırtıcılık, pratiklik 
gibi?
Girişken bir toplum... Ekonomisi 
kurumsallaşmamış yerde girişkenlik 
önemlidir. Ama insanımız kadar 
kurumlarımızı da tarih belirliyor. Osmanlı 
kurumları hâlâ hayatımızda.

Ne gibi?
Tepeden ekonomi üretme Osmanlı’dan 
Cumhuriyet’e, CHP’den sağa, oradan da 
AKP’ye geçti. Daha önce söylemiştim: 
Türkiye’ye demokrasi geldi ama liberalizm 
gelmedi. Her şeyi devletten bekliyoruz, 
çünkü devlet bizi öyle alıştırdı.

Etik konusunda nasılız peki? 
Yolsuzluklara, rüşvete karşı çok tepkili 
değiliz sanki.  
Evet, ama bence bu bir zihniyet değil. 
Medya yolsuzluğun üstüne çok daha açık 
şekilde gitse, yargı gitse, iki tane güçlü 
alternatif parti çıksa işler farklı olurdu. 

Röportaj



Haber
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İnsanlar o zaman oyumuzla bu partiye ceza 
verelim derdi. Ama ne medya konuşuyor 
ne sivil toplum ne de yargı süreci çalışıyor. 
Daha iyi kurumsal seçenekler olursa, 
yaklaşımlar da değişir.

TÜRKİYE’YE DÖNMEYİ ŞİMDİLİK 
DÜŞÜNMÜYORUM

Türkiye’ye ne sıklıkta geliyorsunuz?
Senede dört kez.

Değişiklikler çarpıyor mu gözünüze?
Evet. Altyapı, ekonomik modernleşme 
1990’ların çok ilerisinde. Şu anda çok 
daha gelişmiş ve açık bir toplumuz. 
Medyanın durumuna, otoriterleşmeye 
rağmen, Türkiye eskisinden daha açık. Bir 
kere sosyal medyadan yurtdışına açık... 
İnsanların hayal dünyası, ufku daha geniş. 
Geleceğe dair umutlanacak şeyler de var.

Bir gün gelip Türkiye’de akademide görev 
almak aklınızdan geçiyor mu hiç?
Şimdilik hayır.

Neden?
Dediğim gibi, özerklik yok. Kaynaklar da 
değişik.

Nobel alacak mısınız? Üçüncü Nobel’i 
sizden bekliyoruz, bilesiniz.
Teşekkür ederim...

SİSTEME GÜVEN AZALINCA POPÜLİST 
FİGÜRLERE İLGİ BÜYÜDÜ

Dünyada popülist hareketler, liderler 
şaha kalktı. Nedir bu? Demokrasi çağı 
bitiyor mu?
Dünya sürekli değişim içinde. Yeni 
teknolojiler, işler, insan kaynakları geliyor, 
eskileri gidiyor. Buna hem insanların 
hem kurumların adapte olması lazım. 
21. yüzyıldayız ama 1940’larda, 50’lerde 
kurulan kurumlar devam ediyor. Eğitim 
sisteminde, işveren-işçi ilişkilerinde, gelir 
dağılımı politikalarında insanlar sistemin 
kendilerine yanıt vermediğini gördü. Bu 
yavaş bir süreçti, 2007 krizinde çok hızlandı.

Neden?
 “Hükümet bizim için kılını kıpırdatmıyor 
ama bankalar batınca hemen yardım 
ediyor” dediler. Sistemin küçük insana 
değil, politikayla iç içe olan elitlere meyilli 
olduğunu görmeye başladılar.

Doğru mu bu?
Sistemin insanlara yanıt vermekte yavaş 
davrandığı doğru. Ama finansal krizde 
bankaların kurtarılması gerçekten 
önemliydi. Belki daha iyi yapılabilirdi. 
Sonuçta güven azaldı, popülist figürlere 
ilgi büyüdü. Donald Trump gibi yeni 
medyayı iyi kullanan insanlar, mükemmel 
bir platform buldu. İngiltere’de Brexit’e oy 
verenler benzer insanlardı. 

Kimlerdi bu insanlar?
Ohio, Michigan, Pennsylvania’lılar... Eskiden 
sanayinin yoğun olduğu ama sonra çöken 
yerler... Fransa’da Ulusal Cephe, 

Donald Trump’tan da aşırı. Anti-semitik, 
II. Dünya Savaşı’ndan beri Nazizm ile iç 
içe bir hareket. Başkanlık seçimlerinde 
en yüksek oyu alacak, büyük ihtimalle 
ikinci turda kazanamaz ama belli de 
olmaz. Donald Trump da kazanamaz 
sanıyorduk.

Trump şimdiden başladı. Bir 
Broadway müzikalinde müstakbel 
Başkan Yardımcısı’na bildiri okuyan 
tiyatrocuları, gazetecileri azarladı, 
hakaret etti. Pek hayra alamet değil.
Evet ama orası Türkiye gibi bir ülke de 
değil. Sivil toplumu susturamıyorsunuz. 
New York’ta, California’da, 
Massachusetts’te  sürekli gösteri 
yapılıyor, “Bizim Amerikamız bu değil” 
diyorlar. Onlara da hemen laf attı tabii.

Popülist liderler artık demokratik 
kurumları açıkça hedef almaktan 
çekinmiyor. Trump da Amerikan 
demokrasisini hedef alacak mı? 
Evet ama ne kadar başarır bilmiyorum. 
10 yıl önce olsa, “Asla yapamaz” 
derdim. Şimdi bir korku var içimde. 
Kurumlar kendi sınavlarını iyi vermedi. 
Ama yargı hâlâ bağımsız, sosyal 
medyayı susturmak mümkün değil, 
sivil toplum aktif. Zarar verir ama 
tüketemez. Ama tabii ki Trump çok 
kötü bir haber.

Nasıl önüne geçilir?
Önce bu dört yılı, sivil toplumun gücü, 
medyanın açıklığı, California, New York 
gibi eyaletlerin federal hükümetten 
ayrı yaşayabilmeleri sayesinde aşmak 
lazım. Sonra -sivil toplumu iyice işin 
içine katarak- kapsayıcı kurumları 
yeniden yaratmak gerekiyor.

Çok kapsamlı tarih araştırmaları da 
yaptınız. Tarihin akışına baktığımızda, 
insanlık geriye gider mi?
Tabii. Defalarca yaşandı bu. Roma’da, 
Venedik’te, Birinci Dünya Savaşı’nda... 
Sonra faşizmin gelmesiyle en az 60 
yıllık geri gitme oldu. Amerika’nın, 
Avrupa’nın kurumsal yapısı ve seçimleri 
olmasaydı daha da gidebilirdik. Geri 
gitmek çok kolaydır.

Dünyanın geriye gittiği, şanssız bir 
evrede mi yaşıyoruz biz?
Jenerasyon olarak doğru bir zamanda 
doğmadık, evet. Ama şansımızı 
kendimiz yaratmamız lazım. Başkasını 
suçlayamayız. R
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BALKANTÜRKSİAD hamiliğinde, 
PERYÖN, BHİD, BUİKAD ve UPB 
tarafından düzenlenen etkinlikte 
Networking Akademi Kurucusu Ertuğrul 
Belen tarafından“Networking: Tanışma, 
Tanıştırma ve Tanınma Sanatı” semineri 
gerçekleştirildi.

5 DERNEKTEN
NETWORKING 
SEMİNERİ…

Faaliyetler
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Birçok iş bağlantısını, tanıdıklarımız sayesinde 
kuruyoruz. Çevremiz bize yeni kapılar açıp, 
daha fazla insana ulaşmamızı sağlayabiliyor. 
BALKANTÜRKSİAD da bu anlamda, beraberindeki 
diğer paydaşlarıyla birlikte iş hayatı için çok önemli 
bir konu olan networkingi masaya yatırdı.
Bursa Ticaret ve Sanayi Odası’nda düzenlenen 
etkinliğe, BTSO Başkanı İbrahim Burkay, 

BALKANTÜRKSİAD Başkanı Levent Bilek, PERYÖN 
Güney Marmara Şubesi Başkanı Levent Özçengel, 
BUİKAD Başkanı İpek Yalçın, BHİD Başkan Yardımcısı 
Mustafa Sönmezay, Uluslararası Patent Birliği 
(UPB) Başkanı Erdem Kaya başta olmak üzere 
etkinliği düzenleyen STK’ların üyeleriyle birlikte iş 
dünyasının önemli temsilcileri de katıldı.

BALKANTÜRKSİAD
Yönetim Kurulu Başkanı

Levent BİLEK

BTSO Başkanı
İbrahim BURKAY
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“BALNET projemizle networkümüzü 
geliştiriyoruz”
Networking Akademi Kurucusu 
Ertuğrul Belen’in konuşmacı olduğu 
ve sonuç odaklı etkin iş ilişkilerini 
geliştirmek, iş dünyası başta olmak 
üzere birey ve kurumların hedeflerine 
yönelik iş ağı stratejilerini tasarlama 
içerikli gerçekleştirilen etkinliğin açılış 
konuşmasını BALKANTÜRKSİAD 
Başkanı Levent Bilek yaptı. Günlük 
yaşamda iletişimin çok önemli olduğunu 
ifade eden Bilek, “Günlük yaşamımız 
içinde her gün pek çok tanıdığımız, 
hatta tanımadığımız kişilerle iletişim 
halindeyiz. Bütününe baktığımızda 
bunları bizim networkümüz olarak ifade 
edebiliriz. Bazılarıyla sürekli, bazıları 
ile zaman zaman, bazılarıyla da ilk kez 
olmak üzere iletişim kurmaktayız. Ama 
her durumda bir toplum içinde olmamız 
gereklidir” dedi.

BALKANTÜRKSİAD’ın vizyon 
projelerinden biri olan ve üyeler 
arasındaki networkü geliştirmek 
amacıyla hayata geçirilen BALNET 
projesiyle üyeleri arasında bir ağ 
yarattıklarını ifade eden Bilek sözlerini 
şöyle noktaladı: “Yaşamda hepimizin 
hayalleri, varmak istedikleri yerler 
vardır. İşte çevremiz yani networkümüz 
yolumuza kimlerle devam ettiğimiz 
veya hayallerimizi gerçekleştirdiğimizde 
yanımızda kimlerin olduğudur. Bir kişinin 

doğru şekilde kendini tanıtma süresi 
60 saniyedir. İşte biz bu 60 saniyeyi 
en iyi şekilde değerlendirmeli ve farklı 
konularla harcamamalıyız.  O yüzden 
bu gibi etkinlikler çok önemlidir. Bizler 
de networkün önemini bildiğimizden 
BALNET projemizle benzeri bir 
organizasyon gerçekleştiriyoruz.”

“Yerel kabiliyetler çok önemli”
Seminerde BTSO Yönetim Kurulu 
Başkanı İbrahim Burkay da ‘Ekonomik 
Vizyon Sunumu’ gerçekleştirdi. Bir 
kentin coğrafyasında tutunabilmesi 
için doğal kaynaklar, kültürel ve tarihi 
miras ve yerel kabiliyetlerin çok önemli 

olduğunu belirten Burkay, bu özellikleri 
efektif kullanabilen kentlerin fark 
yarattığını ifade etti. Bursa’nın bölgesel 
potansiyelini her zaman ortaya koymayı 
başardığını söyleyen Burkay, “Herkes 
hayallerine sahip çıkmalı. Sadece 
hayal kurmak yetmez çok çalışmakta 
gerekiyor. Türkiye’nin üretimdeki ruhu 
Bursa’nın merkezinde olduğu Marmara 
Havzası. Bizler Bursa olarak bu ruha katkı 
koymalıyız. Biz BTSO olarak merkeze 
Bursa’yı koyduk.” diye konuştu.

“Önyargılarımızdan kurtulup 
olabildiğince zihnimizi açmak ve bunun 
için de dünyayla entegre olmak lazım” 
diyen Burkay sözlerini şöyle tamamladı: 
“Kendinizi nasıl tanımladığınız ve 
kendinizi nasıl sunduğunuz çok 
önemlidir. Sadece doğruları yapmanız 
yetmiyor, kendinizi doğru bir şekilde 
yansıtabilmeniz de gerekiyor. O 
sebeple bu programları önemsiyoruz. 
Bu programlar kentin iş dünyası kadar 
sosyo-kültürel yapısını da şekillendirme 
ve bilgi birikimini topluma aksettirme 
adına önemli.”

“Networking kartvizit alışverişi 
değildir”
Konuşmaların ardından Networking 
Akademi Kurucusu Ertuğrul Belen 
tarafından “Networking: Tanışma, 
Tanıştırma ve Tanınma Sanatı” 
paneline geçildi. 2 bölüm şeklinde 
gerçekleştirilen programın ilk 

Faaliyetler
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Birinci bölümün ardından ikinci bölüm 
olan ‘Pratik Uyulama’ya geçildi. 
Belen tarafından yönetilen ve Speed 
Networking adı verilen bu bölümde; 
‘Asansör Cümlesi’ ve ‘Kartvizit Pokeri’ 
yöntemleri uygulandı. Konuya uygun 
oluşturulan bir sandalye düzeniyle 
gerçekleşen uygulamada katılımcılar 
birbirlerine belli süreler ve kurallar 
dahilinde kendini anlattı. Oldukça 
eğlenceli ve faydalı geçen bu bölümde 
konuklar networking ile ilgili vizyonlarını 
ve bakış açılarını geliştirmelerinin 
yanında yeni iş bağlantıları kurma şansı 
da yakaladılar.

Etkinlik sonrası Ekonomi Vizyonu 
sunumu için panele katkı koyan BTSO 
Başkanı İbrahim Burkay’a ve Networking 
Akademi Kurucusu Ertuğrul Belen’e 
teşekkür plaketi verildi.

bölümünde Belen, Networking 
Teorik Sunumu’nu yaptı. “Networking 
sadece kartvizit değiştirilmesi değildir” 
diyen Belen şunları söyledi: “İnsanlar, 
networkingi kartvizit değiştirmek olarak 
görürler. Gün sonunda ellerinde birçok 
kartvizit olur. Ama somut bir adım 
atamamış olurlar. Networking uzun 
soluklu bir süreçtir. Emek vermek, zaman 
harcamak gerekir. Kısa yoldan sonuç 
almak mümkün değildir. Acele ederseniz 
bu süreçte başarısız olursunuz. Eğer biz 
ilerlediğimiz yolda hedeflerimizi güçlü 
ilişkiler tasarlayarak sürdürebilirsek 
başarıya ulaşabiliriz.”

“Sosyal medya networking için ana 
arter değildir”
Belen şöyle devam etti: “İki yabancı 
arasında gerçekleşen görüşmelerin 
yüzde 80’i 5. görüşmeden sonra ancak 
iş birliğine dönebiliyor. Ortak tanıdığın, 
telefon ya da maille tanıştırmasındaki 
iş birliği oranı yüzde 30. Ortak tanıdığın 
yüz yüze tanıştırmasındaki oran ise 
yüzde 60. O yüzden aktif olmak, aktif bir 
şekilde tanıştırılmak, sahada yüz yüze 
iletişim kurmak her zaman daha önemli. 
Çünkü ortak nokta tanıdık olduğunda 
güven artıyor. Güvenle birlikte hız ve 

verimlilik de artıyor. Doğum günlerini 
veya özel anları geçtim bayramlarda bile 
artık aramıyoruz kimseyi. Bunları sosyal 
medyada yapmamız çok yanlış. Sosyal 
ağları bu anlamda kullanmamalıyız. 
Sosyal ağ etkili kullanıldığında bir araçtır 
ama networking için ana arter değildir.”

Belen sözlerini şöyle noktaladı: “İletişim 
olmadan networking olamaz. Öncelikle 
şirket içinde tanışmalıyız, networkumuzu 
şirket içinde kurmalıyız. Şirketler 

aralarında networking toplantısı yapmalı. 
Son aylarda işle ilgili tanıştıkları kişileri 
birbirlerine tanıtmalılar. Bazen aynı 
kişilere ulaşıyoruz hatta birinin ulaşmaya 
çalıştığını diğeri çoktan ulaşmış olabiliyor.. 
Hedeflerimizi tanıştıklarımıza ya da 
tanışmak istediklerimize göre planlamalı 
ve gerçekleştirmeye çalışmalıyız. 
Türkiye’de ilk adımı hep karşıdan 
bekliyoruz. İletişimde önce önyargı ve 
engellerimiz var bu bizi etkili ve doğru 
iletişimden uzak tutuyor.”
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BALKANTÜRKSİAD bünyesinde ciro artırımı, kaynak yaratma ve 
büyüme için en önemli faktörlerden biri olan ilişki ağını yönetmek ve 
geliştirmek amacıyla hayata geçen network ağı BALNET çalışmaları 
tüm hızıyla sürüyor. 

Grand Swiss-Belhotel Celik Palas’ta BALNET 1 
Başkanı Özleyiş Ardalı ev sahipliğinde gerçekleşen ve 
BALKANTÜRKSİAD Başkanı Levent Bilek önderliğinde 
yönetim kurulu üyelerinin de katıldığı toplantının 
konuk konuşmacısı Bursa Ticaret Sanayi Odası (BTSO) 
Meclis Başkanı Remzi Topuk oldu. 

Üyelerin birbirlerini daha yakından tanıyarak işbirliği 
gerçekleştirmelerine olanak sağlamak için kurulan 
BALNET sistemi, işleyişine devam ediyor. Üyelerin 
birbirleriyle ekonomik bağlarını güçlendirmesini 
önemsediklerini belirten Bilek, BALKANTÜRKSİAD’ın 
sosyal yönünün yanında bir iş geliştirme platformu 
olduğunun da altını çizdi. 

“BALNET PROJESİ ÖNEMLİ FIRSATLAR YARATIYOR”
Bilek şunları söyledi: “400 üyesi olan büyük bir 
derneğiz. Üyelerimizin katılımı ile sık sık yapılan 
toplantılar neticesinde güzel bir sinerji yakaladık. 
Bu sinerjinin işbirliğine dönüşmesi oldukça önemli. 
Bu toplantılar üyelerimizin birbirlerini, vizyon ve 
mesleklerini daha iyi tanımaları adına önemli fırsatlar 
yaratıyor. Burada aynı zamanda birlik ve dayanışmayı 
da artırmak adına çalışıyoruz.”

BTSO MECLİS BAŞKANI TOPUK: 
Kısa Zamanda Büyük İşler Başardınız

Faaliyetler
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“BTSO’NUN YANIMIZDA OLDUĞUNU 
HİSSEDİYORUZ”
BTSO’nun Bursa ve ülke ekonomisine katkı 
veren çalışmalar yaptığına da değinen 
Bilek, “BTSO bizim çatı kuruluşumuz. 
Çatı kuruluşumuzu ve ticaret erbabı 
büyüğümüz sayın Remzi Topuk’u burada 
ağırlamaktan mutluyuz. BTSO’nun 
vizyoner yapısı gerçekten takdire şayan. 
Özellikle küresel fuar acenteleriyle yurt dışı 

ziyaretlerimizi, doğru rehberler eşliğinde 
oldukça konforlu ve kaliteli bir şekilde 
gerçekleştiriyoruz. Böylece uluslararası 
iş geliştirme imkanları ve iş birliği fırsatları 
yakalıyoruz. Ayrıca TEKNOSAB projesinin 
de hayata geçirilmesi ekonomiyle birlikte 
şehre de müthiş bir ivme kazandıracaktır. 
TEKNOSAB Bursa için çok önemli bir 
proje. Önümüzdeki 10 yıllarda kıymeti 
daha iyi anlaşılacak. Bizler BTSO’nun her 

zaman yanımızda olduklarını hissediyoruz. 
Arkamızda değiller dönüp bakmıyoruz, 
önümüzde de değiller, peşlerinden 
koşturmuyoruz; yanımızdalar. Kendilerine 
çok teşekkür ediyorum. Dün için geç, yarın 
için erken, bugün için yarını düşünmek 
zorundayız” dedi.

“BALKANTÜRKSİAD FARK YARATIYOR”
Toplantının konuk konuşmacısı olan 
BTSO Meclis Başkanı Remiz Topuk da 
BALKANTÜRKSİAD’ın Bursa için çok 
önemli bir dernek olduğunu belirtti. Topuk, 
“Bursa’da fark yaratan derneklerden 
birisiniz. Çok genç bir dernek olmanıza 
rağmen bu kadar kısa zamanda ciddi işler 
başardınız. Sağlam altyapınız, vizyonunuz 
ve kadronuzla şimdiden Bursa’nın en köklü 
dernekleri arasına girdiniz diyebilirim. 
Balkanlar ile Bursa arasında sosyal, kültürel 
ve ekonomik anlamda güzel bir iş birliği 
sağladınız. Bursamız, tarihsel değerleri ve 
ortak kültürel bağlarıyla Balkanlarla bir 
bütündür. Ülkemizin gelecek hedeflerine 
liderlik eden Bursa, sizlerin de katkısıyla 
Balkan coğrafyası ile olan gönül bağını 
yeni iş birlikleriyle de güçlendiriyor” diye 
konuştu.

“HER SEKTÖRE YÖN VERECEK YOL 
HARİTALARI ÇIKARDIK”
BTSO’nun faaliyetleriyle ilgili bilgiler de 
veren Topuk sözlerini şöyle noktaladı: 
“Önümüzde, ülkemize ivme kazandıracak 
yeni bir dönem var. Sektörel konsey 
yapılanmamız ile sektörel paydaşlarımızı, 
akademisyenlerimizi, kamu kurumlarından 
temsilcileri aynı masada topladık. Sektöre 
yön verecek yol haritaları çıkardık. Son 
3 yılda KOBİ niteliğindeki 4 bin civarı iş 
dünyası temsilcisini Küresel Fuar Acentesi 
projesi kapsamında dünyanın en prestijli 
fuarlarıyla buluşturduk. Üyelerimiz 
Amerika’dan Rusya’ya İngiltere’den 
Almanya’ya kadar sektörleriyle ilgili fuarları 
takip ettiler. Ayrıca dördüncü sanayi 
devrimine geçişte de Bursa’yı öncü kılmak 
istiyoruz. Bu yıl içerisinde TEKNOSAB’ın 
temellerini atıyoruz. TEKNOSAB, 
endüstriler arası iş birliği, üniversite, Ar-Ge 
ve lojistik merkezi ile Türkiye ihracatına 
40 milyar dolarlık katkı sağlayabilecek bir 
yatırımdır.”

Konuşmaların ardından BALKANTÜRKSİAD 
Başkanı Levent Bilek, BTSO Meclis Başkanı 
Remzi Topuk’a çeşitli hediyelerin yanı sıra 
geçtiğimiz yıl Mudanya’da yanan ormanlık 
alanda oluşturulan “Mehmetçik Vakfı Hatıra 
Ormanı”na adına dikilen fidanın sertifikasını 
verdi.

Faaliyetler



58 OCAK / MART 2017

BEV

BALKANTÜRK 
Eğitim Vakfından 
Eğitime Büyük Destek
Uludağ Üniversitesi’nin, 
eğitim çıtasını yükseltmek 
amacıyla başlattığı 
başarılı öğrenciye 
burs kampanyasına 
BALKANTÜRK Eğitim 
Vakfı’ndan destek….

BALKANTÜRK Eğitim Vakfı (BEV) Uludağ 
Üniversitesi ile imzaladığı işbirliği protokolüne 
ilişkin olarak, Uludağ Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Elektrik ve Elektronik Bölümü ile 
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi İşletme 
Bölümü’ne kayıt yaptıracak başarılı öğrencilere 
500-750 TL arasında burs verecek. Bu burs 
nedeniyle BALKANTÜRK’ün ismi, ÖSYM tercih 
kılavuzlarına da basılacak.

Burs Protokolü, Rektörlük Senato Salonu’nda 
düzenlenen törende Rektör Prof. Dr. Yusuf 
Ulcay, BALKANTÜRK Eğitim Vakfı Yönetim 
Kurulu Başkanı Naci Şahin, dekanlar ve bölüm 
başkanları tarafından imzalandı. Törene  ilgili 
bölümlerin öğretim üyeleriyle BEV yönetim 
kurulu üyeleri de katıldı.

ELEKTRİK VE ELEKTRONİK BÖLÜMÜ
BALKANTÜRK Eğitim Vakfı, ÖSYM’nin 2017-
2018 Eğitim-Öğretim dönemi için yaptığı sınav 
sonucunda Uludağ Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Elektrik ve Elektronik Mühendisliği 
Bölümüne  ilk üçte yerleşen ve kayıt yaptıran 
öğrencilerine 2017/2018 Eğitim-Öğretim 
yılından başlamak üzere yılda 9 ay ve 
öğrenim süresi olan 4 yıl boyunca aylık 500 
TL. burs verecek. Burslu öğrenci, alttan ders 
bırakmamak ve dönem not ortalaması 2.5’un 
altında olmaması durumunda bursu almaya 
devam edecek.

BEV ayrıca, birinci sınıfı başarı ile bitiren 
öğrencilerden genel not ortalaması 3,5 ve üzeri 
olan  öğrencilere ayda 750 TL burs verecek.

BALKANTÜRK Eğitim Vakfı 
Yönetim Kurulu Başkanı

Naci Şahin

Uludağ Üniversitesi
Rektörü

Prof. Dr. Yusuf Ulcay
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İİBF İŞLETME BÖLÜMÜ
BEV’in, ÖSYM’nin 2017-2018 Eğitim-
Öğretim dönemi için yaptığı sınav 
sonucunda İktisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi İşletme Bölümünü ilk üçte 
kazanan ve kayıt yaptıran öğrencilerine 
2017/2018 Eğitim-Öğretim yılından 
başlamak üzere yılda 9 ay ve öğrenim 
süresi olan 4 yıl boyunca aylık 500 TL. 
burs verecek. Burslu öğrenci alttan 
ders bırakmamak ve dönem not 
ortalamasını 2.5’un altında getirmemek 
şartıyla bursunu almaya devam 
edecek. Vakıf ayrıca, birinci sınıfı başarı 
ile bitiren öğrencilerden genel not 
ortalaması 3,5 ve üzeri olan  öğrencilere 

ayda 750 TL burs verecek. Uludağ 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Yusuf 
Ulcay  bir yandan master ve doktora 
yapan öğrenci sayısını artırarak bir 
yandan başarılı öğrenciyi çekmeye 
çalışarak eğitim kalitesini yükseltmeye, 
öte yandan da daha çok yabancı 
öğrenciyle dünya eğitim pazarından 
pay almaya çalıştıklarını söyledi. Uludağ 
Üniversitesi’nin hedeflerine ulaşmasında 
Bursalı kuruluşların desteğini çok 
önemsediklerini belirten Ulcay, 
BALKANTÜRK Eğitim Vakfı’na da bu 
katkılarından dolayı teşekkür etti.

BEV Yönetim Kurulu Başkanı Naci Şahin 

de, Uludağ Üniversitesi’nin eğitim 
konusunda Bursa’nın bayrağını yükselten 
bir kurum olduğuna işaret ederek, “Türk 
toplumunun kültürel, bilimsel ve sosyal 
gelişmesine hizmet etmek, verimli, etkin 
ve yüksek düzeyde eğitim hizmetlerinin 
yerine getirilmesine katkıda bulunmak 
amacıyla faaliyet gösteriyoruz ve Uludağ 
Üniversitesi’ne de bu konuda nasıl 
katkıda bulunabileceğimizi düşündük. Biz 
BEV olarak zaten 200 ü aşan üniversite 
öğrencisine burs veriyoruz. Ama Uludağ 
Üniversitesi’nin başarılı öğrenciye teşvik 
kampanyasına da destek vermeyi uygun 
gördük” dedi.
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BEV 6. Olağan Genel 
Kurul’unu Gerçekleştirdi

BALKANTÜRK  Eğitim Vakfı 
(BEV) 6. Olağan Genel Kurul 
Toplantısı gerçekleştirildi. 

BALKANTÜRK Eğitim Vakfı 
Toplantı Salonun da Vehbi 
VARLIK’ın Divan Başkanlığında 
gerçekleştirilen genel kurulda 
2016 bilanço, gelir tablosu ve 
çalışma raporları görüşülerek 
onaylandı.

BEV

BALKANTÜRK Eğitim Vakfı 
Yönetim Kurulu Başkanı
Naci Şahin
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ŞAHİN: GENÇLERİMİZİN HER ZAMAN YANINDAYIZ

BEV Yönetim Kurulu Başkanı Naci Şahin, “Vakfımızın temel 
amacı ülkemizin ve şehrimizin gelişimine, kalkınmasına, 
kültürüne katkıda bulunmak. 3 yıl önce çıktığımız yolculukta 
bugün tüm hayal ettiklerimizi başarabilecek güce ulaşabilmek 
adına çalışıyoruz.  Balkanlar ve Türkiye arasında eğitimde 
sınırları kaldırdık. Burs verdiğimiz öğrenci sayısı her geçen 
gün artıyor ayrıca burs miktarını da artırarak yolumuza devam 
ediyoruz. Hayata geçirdiğimiz bir diğer projemiz BEV ÇELENK 
HİZMETİ… Acı ve sevinçli günlerinizi paylaşan BEV çelenk 
hizmetinin tüm gelirini öğrencilere burs olarak aktarıyor. 
Gerçekleştirdiğimiz projelerin Bursa kamuoyunda da ses 
getirmesi ve destek verilmesi bizi ayrıca gururlandırıyor. 
Geleceğimizin teminatı olan gençlerimizin eğitim sürecine 
destek veren tüm bağışçılarımıza, yöneticilerimize, sivil 
toplum kuruluşu temsilcilerimize teşekkür ediyoruz. İdealleri 
için mücadele eden gençlerimizin çıktığı hayat yolunda BEV 
olarak her zaman yanlarında olacağız” ifadelerini kullandı. 

DİVAN BAŞKANI VARLIK : DAHA ÇOK ÇABA HARCAYACAĞIZ

BALKANTÜRK Eğitim Vakfı Mütevelli Heyet Üyesi Vehbi 
VARLIK BEV’in her geçen gün yoluna büyüyerek devam 
ettiğini dile getirdi. Büyük hedeflere ulaşmak için daha çok 
çaba harcayacaklarını dile getiren VARLIK, “Değerli Başkanımız 
Naci Şahin’e bir kez daha teşekkür etmek istiyorum. 
Başkanımızın  örnek yönetimiyle her dönem vakfımızın 
kaynaklarını artırarak yola devam ettik. Yolumuz uzun ama 
heyecanımız bu yolları aşmak için fazlasıyla var” diye konuştu.

BEV
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AZRA 
KOHEN

Küçük yaşlardan beri sorgulayan biri... Öğrencilerinin öğrencisi olmaktan mutluluk duyan, 
“Biz” olabilmek için çabalayan bir anne… Türkiye sıralamalarında elde ettiği başarı ile 
hayatlarımıza dokunan Azra Kohen ile keyifli, samimi bir röportaj gerçekleştirdik. Fİ-Çİ-
Pİ’nin dizi olma fikrinden rahatsız olanlara bir mesajı var: “Ön yargılarımızdan sıyrılmalıyız” 
diyor. Okurken kendi yolculuğunuzu sorgulayacağınız bir röportaj sizi bekliyor…

“Yola yazar olmak 
ya da dizi senaristi 

olmak için çıkmadım”

Azra Kohen kimdir? Sizi biraz yakında 
tanıyabilir miyiz?
Kim olduğunu sürekli sorgulayan, sorular 
soran biri desek… 15 yıldır evliyim, hayatın 
bana en büyük rüşveti eşim. Sanki, “Al sana 
bunu veriyorum ama karşılığında üretmeni 
istiyorum” denmiş gibi hissediyorum. Sürekli 
sorular soran bir oğlum var. Ayna etkisinde. 
Benim merak arkadaşım. Birlikte merak 
ediyoruz, 8 yaşında ama uzaydan, evrenin 
yapısından sohbet edebiliyoruz. Bilgimin ön 
yargıya dönüşmesini, oğlumun hayal gücü 
engelliyor. Her şeyi anladığınızı zannetmek 
en büyük tuzak, oğlumsa tuzak kovucu gibi. 

Azra Kohen’in kendi hikayesinde inanılmaz 
olan gerçekler nelerdir? 
Her birimizin hayatlarında inanılmaz olan 
gerçekler vardır. Eğer analiz yapabiliyorsak 
fark edebiliriz o gerçekleri. Ama bu inanılmaz 
olan gerçekler öyle kolay kolay paylaşılacak 
şeyler değil, en azından benim için. Belki 
bir gün bir kitap daha yazarım bununla ilgili, 
kendimi hazır hissettiğimde... 

Bir röportajınızda “Kendi türümden 
insanlarla” ifadesini kullanıyorsunuz. Nasıl 
bir türden bahsediyoruz burada?

Beyin bilgiyi gruplayarak dosyalayan bir 
yapıda. Aynı bilgisayarlar gibi. Ben de hayatı, 
çevremdeki dünyayı, insanları analiz ederken 
şekillerine göre değil ama davranışlarına 
göre kategorize etme eğilimindeyim. Benim 
için insanlar güzellikleriyle, mal varlıklarıyla ya 
da işleriyle değil, hayata verdikleri tepkileriyle 
kümeleniyorlar. Hayata sahip çıkanlar kümesi 
var. Bu gezegende, her çocuğa, cana sevgi 
besleyenler, açı doyuranlar, eşitlik isteyenler 
ve gerekirse bu eşitlik için, eksilmek pahasına 
kendilerinden paylaşmaya hazır olanlar… 
Umarım böyle bir türün üyesi olabilirim.  

Röportaj
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Röportaj

Fİ-Pİ-Çİ ile çok kısa sürede milyonları 
peşinden sürükleyecek bir başarıya imza 
attınız. Ortaya çıkış hikayesi nasıl oldu?
Sancılı oldu ama yazmak değil, yazmaya 
karar verene kadar içinde bulunduğum 
duygu ve bilgi yoğunluğuydu sancının 
kaynağı. Anlattığınız şeylerin önemini 
bildiğiniz halde karşınızdakinin bilgi 
eksikliğinden dolayı onu önemli görmemesi 
cehennem azabı gibiydi. Hala da bir şeyleri 
düzeltebilmiş değilim ama en azından şimdi 
konularımız farklılaştı; değerlerimizi, var oluşu, 
insan organizmasının evrim yolculuğunu 
falan konuşabiliyoruz… Yazmaya başladığım 
anda bir gerilimin nihayet hafiflemesi gibi 
bir duyguya erişebildim ve hala da yazdıkça 
rahatlayan biriyim. İşin tuhaf olanı, kitaplardan 
önce yazmakla ilgili en ufak bir isteğimin dahi 
olmaması... Sanırım benimle aynı ihtiyaca 
sahip olanlara ulaşabildim. Aksi halde, bir 
araya gelip kitaplar okumamızın pek de 
önemi yok eğer, hayata katkısı olmayacaksa... 

Şimdi senaryolaştırılarak dizi olacak 
ve baş rol oyuncuları da çok iddialı. Bu 
konu hakkında neler düşünüyorsunuz? 
Mutlaka kitabın büyüsünün bozulduğunu 
düşünenler olmuştur, onlara neler iletmek 
istersiniz?
Açıklamaya çalıştığım bir şey var; kendi 
aramızda düşünceler paylaşan, hayatın 
sorunları için çözümler bulan ama o 
çözümlere en çok ihtiyacı olanlara 
çözümlerimizi bir türlü ulaştıramayan, 

bu yüzden fark yaratamayan, kendi 
bilinci yükselmedeyken etrafındaki bilinç 
sığlığında boğulan bireyler mi olmalıyız? 
Cennet, ancak biz onu yarattığımızda 
girmeye hak kazanacağımız bir yer. Peki 
nedir cennet? Ulu ağaçların, muazzam 
manzaraların ve eşsiz güzelliklerin olduğu 
bir yer midir? Cennet özelliklerindeki o yere 
bilinç fakiri varlıkları, zombi kıvamındaki 
bilinçsizleri koyduğunuzda, cennetiniz hala 
cennet olarak kalabilir mi? Hayır! Çünkü 
cennet bilinçtir. Sadece kendimizin değil, 
etrafımızdaki herkesin bilincini yükseltmek 
için elimizden geleni yapmadan asla cennet 
için bir şansımız olmayacak. Elimizden 

geleni yapmalıyız, düye düşünüyorum. Bu 
seriyi asla okumayacak olan milyonlarcası 
dizisini izleyebilir ve belki sonrasında Bizim 
fark ettiklerimizi ucundan köşesinden fark 
edebilirler. Nihayet senkronize olabilmemiz, 
dev bir bütünün küçücük parçaları 
olduğumuzu hep birlikte anlayabilmemiz 
için bir fırsat bu dizi. Çünkü, “biz” öyle büyük 
bir kelime ki içine herkesi alınca ancak 

tamamlanıyor. Hayal kırıklığına uğrayanlar 
olacak, hiçbir yapım bizim zihnimizin 
zenginliğinde gerçekletirilemez. Ben bunu 
kabul ederek yola çıktım. Belki de en 
büyük hayal kırıklığını ben yaşayacağım 
ama aldığım bu risk hayalini kuruduğumuz 
şeye, “biz”e yaklaşmamıza bir adım bile olsa 
benim için değer. Yanlış yargılanmak beni 
yoruyor. Bazıları, benim özel hayatımda 
nasıl bir konumda olduğumu bilmeden 
paraya ihtiyacım olduğu için böyle bir 
hamle yaptığımı sandıklarında sadece 
haksızlığa uğradığım için üzülüyorum. Ama 
vazgeçmeyeceğim. Sadece bir adımcık 
ilerleyebilmek için bile elimden geleni 
yapmaya, gerekirse değerli emeklerimi 
kurban etmeye hazırım. Çünkü, yola 
yazar olarak ya da dizi senaristi olmak 
için çıkmadım! Yola ne için çıktığımı seriyi 
okuyanlar biliyor olmalılar... Aeden’i okuyun, 
anlayacaksınız. 
Karakterleri yansıtacak oyuncular 
seçilirken nelere dikkat edildi? 
Bu anlamda ciddi bir strateji uygulandı. 
Sadece güzelliklerine bakarak oyuncuları 
seçmek artık iyi yapımların stratejisi 
değil. Benim için çalışkanlık ve işine 
gösterdiğin özen, saygı çok önemliydi ve 
tabii yansıtacakları karakterlerin ruhunu 
içselleştirecek kadar o karakterle empati 
kurabilecekleri deneyimlerden gelmeleri 
benim dikkat ettiğim bir şeydi… Hayat 
utandırmasın. 
İnsanlara temiz enerji ve doğallığı 
aşılamaya çalışan bir misyonunuz da var. 
Organik tarım ile ilgileniyorsunuz. Çiftliğiniz 
nasıl gidiyor bir de bu yönünüzden 
bahsetmek isteriz. “Hadi Derneği” nin 
çalışmaları hakkında da bilgi alabilir miyiz?
Temiz enerji teknolojileri, organik ve iyi tarım 
yöntemleri konusunda uzmanlık eğitimi 
veren bir okul projesine evrildi. Çiftlik ve 
hadihareketi.org üzerinde de şu an özellikle 
veri toplamaktayız. Projenin sürekliliğini 
koruyacağımız bir sistem içinde olabilmesi 
için kapsamlı bir çalışma yürütüyoruz. 
Öncelikle dünyada bu konularda uzman 
olmuş kişileri topluyoruz. Biraz zaman alacak 
ama vazgeçmeyeceğiz. 

“Filiz, tohumun ölümüdür aynı zamanda” 
söyleminizden yola çıkacak olursak, 
hayatlarımızda iyi şeylerin olabilmesi için 
öncelikle nelerden vazgeçilmeli?
Bizler biyolojik keyfi, keyif anlayışının 
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merkezine koymuş bir geçmişin çocukları 
olarak ilerliyoruz. Organizma geliştikçe yani, 
tohum filiz olma yolunda ilerledikçe, keyfi 
sadece bedenine haz veren hallerde değil, 
daha içsel, ruhuna keyif yükleyen hallerde 
de arama eğiliminde. İlkel bir tatmin duygusu 
ile fiziksel hazların peşinden koşmak 
yerine, daha yüce, daha kuvvetli bir tatmin 
duygusu ile Eudaimonik hazların peşine 
düştüğünüzde filiz veriyorsunuz demektir. 
Eudaimonia’yı araştırmanızı tavsiye ederim. 
Kendini gerçekleştirmek, olabileceğin en 
iyi versiyonla var olabilmek başta keyif 
aldığınız şeylerin değişimiyle başlıyor. 
Çünkü, asıl gelişim ruhun 
şımarıklıktan kurtuluşudur... 
Sadeleştiğinde 
zenginleşirsin...

Yaşadığımız sürece 
öğrenme sürecinde 
olduğumuz fikrindesiniz. 
Peki hayattaki öğrenme 
problemlerimizi nasıl 
saptayabiliriz? Ne gibi 
çözümler üretmemiz 
gerekir?
Kişiye göre değişen bir 
saptama ve yönlendirme 
süreci olmalı bu. Ben 
tüm kalıplardan çıkıp her 
yöntemi kişiselleştirecek 
yapıda olduğumuza 
inanıyorum. Çocuklarımıza, 
bedenlerinin kullanacağı 
besinleri verdiğimizden 
emin olduktan, 
paketlenmiş gıdaları 
hayatımızdan uzak 
tuttuktan sonra eğer 
öğrenme ile ilgili bir takım 
aksaklıklar var ise, o zaman 
konunun uzmanlarına 
başvurmak gerek. Ancak 
“Uzman” kelimesi burada yanlış anlaşılmasın 
lütfen. Adı fazlaca duyuldu diye uzman 
olunmuyor. Tavsiye; seçeceğiniz rehberin 
“şifacı” olmasına dikkat ediniz. Herkesin yaşı 
kaç olursa olsun, ağır metallerden arındırılmış 
balık yağı kullanmasının nörolojik olarak 
çok faydası olduğunu, öğrenmeyi kesinlikle 
pozitif etkilediğini, öğrenme zorluklarını 
hafiflettiğini hatırlatmak isterim. 

“Aeden Bir Dünya Hikayesi” yeni çıktı. 

Çok kısa sürede ülke çağında bir 
numaraya yerleşti. Başarınızın sırrını neye 
borçlusunuz? Aeden’in hikayesinden bize 
biraz bahseder misiniz? 
Aeden, içinde yaşayan canlıların en iyi şekilde 
gelişmesi için özellikle dizayn edilmiş, usta 
tarafından yönetilen rahim gibi bir gezegen. 
İçinde 18 farklı organizma türü, kendi 
çekirdek aileleriyle birlikte yaşıyorlar ve bu 
türlerden biri de insan ailesi. Bu insan ailesinin 
büyük oğlu Sonje’nin ve aileye sonradan 
katılan Numi adlı kızın dünya gezegenine 
varan yolculuklarının, dünyayı epik bir 
şekilde nasıl değiştirdiğini okuyoruz. Ancak 

hatırlatmak isterim; asıl olan varılan yer değil, 
gidilen yoldur...

Kitaplarınızdaki başarınızın sırrı hayal gücü 
mü hayat gücü mü? Her ikisinin de siz de 
yansımaları nelerdir?
Hayat gücü… Çok güzel bir söylemmiş. Hayal 
gücümüzü taze tutmadan hayat gücümüzü 
nasıl motive edebiliriz ki? Kireçlenmemiş, 
sağlıklı bir epifiz bezinin yansıması verimli 
bir hayal gücüdür. Ben sistemli ve çalışkan 

bir insanım, yapmak istediğim şeyleri 
gerçekleştirebilmek için emek veriyorum. 
Emek vermediğiniz, yorulmayı göze 
almadığınız zaman, hayal gücünüzün 
yüksekliği çılgınlık, hayat gücünüzün 
yüksekliğiyse ego olarak görünebilir. Bu 
soruya cevabım, emek vermek olurdu. Hayal 
ve hayat gücü, emek vermekle birleşince 
başarmanız kolaylaşıyor. 

Kaleme aldığınız karakterler sizden bir 
parça taşıyor mu yoksa tamamen hayal 
gücünün eseri mi?
Benden, çevremden, tanıdığım birçok 

insandan kısacası 
gerçeklerden, hayatın 
kendisinden parça 
taşıyor. Her karakterimi 
hayal gücüm ile 
süslüyorum, kamufle 
ediyorum.

Bilime olan ilginizi 
ilk nasıl keşfettiniz? 
Bilime ilgi duyan 
kişilere gerçekten 
haz duyabilecekleri 
bilgiye nasıl 
ulaşmalarını tavsiye 
edersiniz?
Ciddi söylüyorum, 
daha yeni yürüdüğüm 
bir yaşta olmalıyım. 
Çünkü sürekli 
düştüğümü 
hatırlıyorum. 
Yürümenin çok zor 
ve zahmetli olduğu 
bir dönemdeydim 
ve evimize giren 
pis koku saçan bir 
böcek yakalamıştım. 
Anneannem o böceği 
elimden alıp, onun 

bir canlı olduğunu ve ben onu yakalarken 
özensiz davrandığım için ayağını kırdığımı 
anlatmıştı. Onu bir çay tabağına koyup 
meyve ile beslemiştik. Sanırım ilk defa o 
gündü; belirli yöntemleri bilirsem böceğin 
hayatını kurtarabiliyor olduğumu fark ettim 
ve o yöntemleri öğrenmeye olan ilgim arttı. 
Sonrasında şanslıydım. Hep doğru koşullarda 
yakaladı beni hayat... Benden büyük bir 
abim var. O okula giderken ben o kadar 
ağlardım ki, peşinden öğretmeni beni derse 

Röportaj
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almak zorunda kalırdı. Abim kerrat cetvelini 
öğrenirken annemin ona sinirlendiğini 
görünce ben de onunla birlikte öğrendim. 
Onun deneyimleri hep bana hizmet etti. 
Sonra o zamanlar televizyonda bir dizi vardı; 
“Mac Gyver” diye ve baş roldeki adam bir 
sürü yöntem bildiği için birçok durumdan 
hem kendini hem de çevresindekileri 
kurtarabiliyordu. Bilmenin değerini sürekli 
bir pekiştirme ile küçüklükten beri fark 
etmiş biriyim. Bilginin değerini bilenlere 
iki tavsiyem olurdu; kendinize öğrenmek 
için sistem kurun. Sistemsiz bir şekilde 
bilginin peşine düşmek kafa karışıklığından 
başka bir şey getirmez diye düşünüyorum. 
İkincisiyse kendi ilgi alanınıza göre bir baz 
seçin diyebilirim. Bilgiyi edindiğiniz bir temel 
üzerinden biriktirmek, onu kullanmanızı 
kolaylaştırıyor, anlamlandırıyor. 

Kendinizi en az kaç kelime ile ifade 
edebilirsiniz ve bu kelimeler neler olur?
Üç kelime ile: Sorular soran biri.

İnsansıyız teorinizden yola çıkacak 
olursak ne zaman insan olacağız, nasıl 
başaracağız?
Bunun cevabını verebilecek birinin bu 
gezegende olduğunu sanmıyorum hele 
ben hiç değilim. Ama illa da mantıklı bir 
cevap vermek gerekirse şunu söyleyebilirim 
ki; insan olmak için verdiğimiz emek ile bu 
anlamda kat edeceğimiz yol kesinlikle doğru 
orantılı. Çalışmadan olmaz. Çabalamak lazım, 
üstelik hep birlikte...

Bireysel ve toplumsal farkındalıklara 
vurgu yapıyorsunuz. Ne kadar farkındayız 
etrafımızda olup bitenlerin? Sizce 
yorumlarken nerelerde yanlış yapıyoruz?
İnsan beyni, organizmanın hayatta 
kalabilmesini kolaylaştırmak için kendi 
kendine yalanlar söyleyebilen bir 
mekanizmaya sahip. Kendimizi haklı 
çıkartmak üzerine uzmanlaşmış bir beynimiz 
var. Her şeyi kişisel olarak algılayarak büyük 
hata yaptığımıza inanıyorum, daha büyük bir 

pencereden bakabiliyor olmak hatalarımızı 
hafifletebilir. Nedir bu pencere? Ben, sen, 
onlar pencereleri değil... “Biz” penceresi... 
Seride ve Aeden’de bunun önemini 
anlatıyorum. Ya hep birlikte bu gezegende 
var olmaya devam edeceğiz ya da hep 
birlikte yok olacağız. Aeden’de dediğim gibi, 
“Ya heptik ya da hiç”.

Son olarak yeni bir kitap ya da “Aeden” için 
fantastik bir film projesi var mıdır?
Enteresan ama daha şimdiden var diyebilirim. 
Kitabı okuyan bir hanım, film yapımcısı 
Fransız eşine hikayeyi anlatınca, henüz 
kitabın İngilizce çevirisi bitmeden sinema 
uyarlaması için teklif aldım. Ama hemen 
değerlendirmeyeceğim. Fi, Çi, Pi’nin dizi 
projesi olması aşamasında daha önce hiçbir 
alanda edinmediğim yoğun deneyimlerim, 
ciddi öğrenişlerim oldu. Onlardan yararlanıyor 
olabilmek de benim için bir şans. Aeden’in 
sinemaya taşınması için seneler var.
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Özel Olimpiyatlar Türkiye’den 

‘Biz Özeliz, Bağışlayın’ 
kampanyası

Sporun birleştirici gücünden yararlanarak, 
özel eğitim gereksinimi olan bireylerin 
sosyal hayata katılımlarını destekleyen 
Özel Olimpiyatlar Türkiye, daha çok 
sayıda sporcuya ulaşmak için ‘Biz Özeliz 
Bağışlayın’ kampanyasını hayata geçirdi.

Kampanyaya SMS, havale veya 
Özel Olimpiyatlar Türkiye internet 
sitesi üzerinden bağış yapılabiliyor. 
Kampanya yoluyla yapılacak her 
bağış, özel sporcuların diğer bireyler 
gibi eşit şartlarda spor yapmasına ve 
sosyalleşmesine olanak veren proje ve 
etkinliklere aktarılacak. 

Özel Olimpiyatlar Türkiye Onursal Başkanı 
Dr.h.c Dilek Sabancı, toplumdaki duyarlı 
insanlara “Gelin, birlikte daha fazla 
çocuğumuzun hayatını güzelleştirelim” 
çağrısı yaptı. Sabancı kampanyaya ilişkin 

açıklamasında, “Her çocuk özeldir; fakat 
bazıları daha özeldir’ diyerek, 35 yıldır 
aynı heyecan ve şevkle çalışarak aradaki 
engelleri kaldırıyoruz. Amacımız, bu 
özel sporcularımızı sosyal hayatın içine 
çekerek, yaşıtlarıyla kaynaşmalarını 
sağlamak ve insanların, toplumumuzun 
umutlarını yeşertmek… Özel Olimpiyatlar 
Türkiye Ailesi olarak, 2016 yılında ‘özel’ 
sporcularımızı spor ve sosyal etkinlikler 
çerçevesinde diğer bireylerle bir araya 
getirerek 18 bin kişiye ulaştık. Ancak 
geldiğimiz noktayla yetinmiyoruz; 
daha fazla spor dalında, daha geniş 
bir coğrafyada, daha çok sayıda özel 
eğitim gereksinimi olan bireye ulaşmayı 
hedefliyoruz. Toplumun tüm kesimlerine 
sesleniyorum: Gelin, birlikte daha fazla 
çocuğumuzun hayatını güzelleştirelim! Bu 
sayıyı ikiye, üçe katlayalım…” dedi.

 “Oyun birlikte, hayat 
birlikte” diyerek 2016 
yılında 18 bine yakın 
kişiye dokunan Özel 
Olimpiyatlar Türkiye, 
daha fazla spor 
dalında, daha geniş 
bir coğrafyada, daha 
çok sayıda bireye 
ulaşmak için ‘Biz 
Özeliz, Bağışlayın’ 
kampanyasını hayata 
geçirdi.

Haber

Özel Olimpiyatlar Türkiye Onursal Başkanı  
Dr.h.c Dilek Sabancı’dan “Birlikte daha fazla 

çocuğumuzun  hayatını güzelleştirelim” çağrısı
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E-ESNAF 
OLMANIN 
15 RACONU

Haber

Depoda duracağına internette dursun
Öncelikle piyasada rekabet edebilecek ürün grubu seçmeniz gerekiyor. 
Bir semt pazarında tezgah ya da işlek bir caddede dükkan açacak 
olsanız satılacağından emin olduğunuz ürünleri öncelersiniz. İnternet 
ticareti için de aynı kural geçerlidir. Fark katacak, insanların sizden 
alışveriş yapmasına sebep olacak ürünler seçmelisiniz. Eğer elinizde 
eritmek istediğiniz stoğunuz var ise elbette onlar için de bir e-ticaret 
sitesi açabilirsiniz. Depoda duracağına internette durması her zaman için 
daha iyidir.

300-500 liraya site yaptırmayın
E-ticaret sitenizi yaptırmak için hizmet alacağınız e-ticaret paket 
firmasının profesyonel bir firma olduğundan emin olmalısınız. Google 
aramalarda 300-500 liraya bile site yaptığını iddia eden şirket görünümlü 
şahıslar görebiliyorsunuz. Ucuza e-ticaret sitesi açan, vur-kaç yapan 
bir dolandırıcı da çıkabilir. Profesyonel bir altyapının bu rakamlara 
kurulmayacağını unutmamalısınız. Sitenizde açık kaynak kodlu ücretsiz 
yazılımlar kullanılmadığından da emin olmalısınız. E-ticaret gibi güvenin 
birincil öncelikte olduğu bir alanda ücretsiz yazılımlar başınıza dert 
açabilir, yaşayacağınız problemler zarar etmenize yol açabilir.

Aylık dükkan kirasına yıllık yatırım
İyi bir e-ticaret paketi için en az bin lira ile 5 bin lira arasında bir miktarı 
gözden çıkarmalısınız. Unutmayın ki bir dükkan açacak olsanız bu 

3 bini aşkın e-ticaret 
ve e-ihracat sitesine 
altyapı hizmeti sağlayan, 
sektörün öncü firması 
Ticimax Bilişim’in Genel 
Müdürü Cenk Çiğdemli, 
e-esnaf olmanın püf 
noktalarını anlattı. Her 
esnafın işini internete 
taşıyabileceğini ve doğru 
hamlelerle milyonlarca 
müşteriye ulaşabileceğini 
belirten Çiğdemli, “Bir 
esnaf işlek caddede 
ödediği aylık dükkan 
kirası bedeline, e-ticaret 
sitesini kurdurup üstüne 
internette bir yıllık 
reklamını da yapabilir” 
dedi. Çiğdemli, başarılı bir 
e-esnaf olmanın yollarını 
15 maddede özetledi.
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paranın belki de çok daha fazlasını her 
ay ödeyeceksiniz. Ama paket için bu 
parayı yılda sadece bir kez ödeyeceksiniz. 
Üstüne internette bir yıl boyunca reklama 
yapacağınız masrafı da eklerseniz, işlek bir 
caddede ödeyeceğiniz aylık kiraya denk 
gelir.

Yedeklemeyi unutmayın
Site verilerinizi en azından birkaç günde 
bir yedeklemelisiniz. Böylece sitenin 
çökme veya saldırıya uğrama ihtimaline 
karşı verilerinizi korumuş olursunuz. Tek 
tuşla yedekleme yapabilirsiniz. Paket 
firmanızdan bunu nasıl yapabileceğinize 
dair kolaylıkla bilgi alabilirsiniz.

SSL ve 3D Secure mühim
Bir e-ticaret sitesinde SSL sertifikası 
mutlaka olmalıdır. Aksi halde müşterileriniz 
siteye güvenip kredi kartı bilgilerini girmek 
istemeyecektir. Bunun yanı sıra 3D Secure 
hizmetinin de açık olması tavsiye edilir. 
Çünkü 3D Secure ile müşteri, ödemeyi 
yaptığına dair bir SMS onaylaması 
yapmak zorundadır. Bu onaylama, hem 
müşteri hem de satıcı için güveni arttırır. 
Bu uygulamanın kredi kartı cirolarını 
düşüreceğine, müşterinin alışverişten 
vazgeçeceğine dair yanlış bir kanı var. 
Yapılan araştırmalara göre kredi kartı 
satışlarında bu sebeple herhangi bir düşüş 
yaşanmıyor, hatta dürüst ve garantici 
müşteri 3D Secure uygulamasının olduğu 
siteyi daha güvenli buluyor.

Kargo firmalarından teklif alın
Kargo bedellerini düşürmek için tüm 
kargo firmalarından toplu gönderim için 
teklif almalısınız. En uygun teklifi veren ile 
anlaşın. Kredi kartı kullanmak istemeyen 
müşteriler için kapıda ödeme seçeneği de 
sunmayı ihmal etmeyin. Kapıda ödeme 
seçeneği için de kargo firmanız ile anlaşma 
yapmanız gerekiyor.

Sattıkça mal alabilirsiniz
Yüklü miktarda toptan alım yapacak 
sermayeniz yok ise sattıkça mal 
alma yöntemini kullanarak e-ticaret 

yapabilirsiniz. Bunun için tedarikçileri ve 
satacağınız ürünleri belirlemeniz yeterli. 
Kazandıkça biriken sermayenizi toplu mal 
alımı için kullanmaya başlayabilirsiniz. 
Böylece ürün giriş bedellerini, dolayısıyla 
satış bedellerini daha aşağı çekmeniz 
mümkün olacaktır.

Ürünlerinizi karşılaştırmalı sitelerde 
listeleyin
Karşılaştırmalı siteler her gün milyonlarca 
alışverişçiyi ürün sayfalarına yönlendirir. 
Satın almaya hazır müşterinin sizi 
görebilmesi için karşılaştırmalı arama 
sitelerine ürünlerinizi listelemeniz iyi olur.

Bütçeye göre internet reklamı
Facebook, Google, Instagram gibi 
platformlara sitenizin reklamını vermeniz 
kısa zamanda çok sayıda müşteriye 
erişmek için vazgeçilmezdir. Bütçenize 
göre reklam verebilirsiniz. Örneğin 20 liraya 
bile reklam vermeniz mümkün. Bunun 
yanı sıra siz de Instagram ve Facebook 
gibi sosyal platformlarda ürünlerinizi 
tanıtabileceğiniz birer hesap açın. İnsanları 
takibe alarak sizden haberdar olmalarını 
sağlayabilirsiniz. Paylaşımlarınıza ürünle 
ilgili (#topukluayakkabı, #zeytinyağı gibi…) 
etiketler koymayı da ihmal etmeyin.

Sosyal medya ünlülerini önemseyin
Yaptığınız iş ile ilgilenebileceğini 
düşündüğünüz sosyal medya ünlülerine 
veya sosyal medya sayfalarına 
ürünlerinizden birer tane göndererek 
sosyal medyada paylaşım yapmalarını rica 
edebilirsiniz. Hepsinin profilinde reklam 
anlaşmalarını takip edebilecekleri bir mail 
adresi yazar. Bu adrese son derece nazik 
bir dil ile kısaca kendinizi ve ürünlerinizi 
tanıtan bir mesaj yazın ve ürününüzü 
göndermek için bir mektup adresi rica 
edin.

SEO çalışması yaptırın
Ürünlerinizin Google aramalarda üst 
sıralara yükselmesi için SEO çalışması 
yaptırmalısınız. Bu konuda sitenizi yapan 
e-ticaret paket firmanızdan destek 

isteyebilirsiniz ve bilgi alabilirsiniz. 
Böylece sattığınız ürünle alakalı bir arama 
yapıldığında müşterinin önüne sizin siteniz 
de gelir.

Tasarım basit ve net olsun
İnternet sitenizin tasarımı basit ve 
net olmalı. Ara, göz at ve ürün al gibi 
bölümlerin kullanımı kolay olmalı. 
Ürünlerle ilgili ayrıntılı bilgi yazmak 
ve güzel fotoğraflarını yüklemek de 
satışınızı arttıracak unsurlardır. Müşteri 
ürünü büyütmek, döndürmek, renklerini 
değiştirmek yani kısacası ürünle aynı fiziki 
ortamdaymış gibi etkileşim kurmak ister. 
Zengin etkileşimli medya kullanımının 
ciddi anlamda rekabet üstünlüğü 
sağlayacağını unutmayın.

Kullanıcı yorumlarına açık olun
Araştırmalara göre müşteriler kullanıcı 
yorumlarını okuduktan sonra satın almaya 
daha eğilimli oluyor. Sitenizde kullanıcı 
yorumlarına yer vermeniz cironuzu 
arttıracaktır.

Bu sayfalar mutlaka olmalı
Kullanıcıların çoğu Sıkça Sorulan Sorular 
ve Yardım Sayfaları’nı aktif olarak 
kullanıyor, dolayısıyla sitenizde bu tür 
içeriklere yer vermeniz yerinde olacaktır. 
Hakkımızda sayfasında da samimi bir 
şekilde işinizi ve hedefinizi anlatmanız 
müşteri açısından etkileyici olacaktır. 
Sitenizde hem şirketinizin ünvanının 
hem de şirket bilgilerinin bulunduğu bir 
iletişim sayfası da olması gerekir. Burada 
paylaşacağınız harita ile yer gösterme, 
telefon, mail bilgileri müşterilerin 
sitenize olan güvenini arttıracak ve 
alışveriş yaparken tereddütlerini ortadan 
kaldıracaktır.

Kampanya yapın
İndirim, kampanya, promosyon ve taksitli 
alışverişe olan düşkünlüğümüz bilinen 
bir gerçek. Bu argümanları kullanmak 
da cironuzu arttıran etkenlerden olabilir. 
Özel günlere uygun kampanyalar 
hazırlayabilirsiniz.
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Sağlık Turi̇zmi̇ni̇n Parlayan Yıldızı OYLAT

İnegöl’e 27 kilometre uzaklıkta yer alan Oylat, 
etrafı ormanlarla çevrili manzarası, doğası, 
temiz havası ve bin bir derde deva olan şifalı 
kaynak sularıyla adeta cennetten bir köşe. 
Kaynağından 42 derece olarak çıkan şifalı 
termal suyun hiçbir soğutma işlemine tabi 
tutulmadan kaplıcada yer alan banyolarda 
kullanılabilmesi Oylat’ı benzerlerinden ayıran 
önemli özelliklerden birisi. 

4  MEVSİM TATİL VE TEDAVİ MERKEZİ
4 mevsim tatil ve tedavi merkezi Oylat’ın 
kaplıca suları, içerisinde barındırdığı özellikleri 
bakımından ise  İsviçre’den sonra dünyada 
ikinci sırada yer alıyor.

7’den 70’ e herkesin yararlanabileceği 
sağlık merkeziyle yemyeşil ormanlar içinde 
insanlara huzur, şifa ve mutluluk dağıtan bir 
tatil merkezi olan Oylat, şifalı sularının yanı 
sıra son yıllarda ziyaretçi akınına uğrayan 
mağarasıyla da yerli ve yabancı turistlerin ilgi 
odağı olmaya başladı.

EN BÜYÜK İKİNCİ MAĞARA
Türkiye’nin en büyük 2. mağarası olan Oylat 
Mağarası, İnegöl’e 24 kilometre, Oylat 
Kaplıcalarına ise 3 kilometre uzaklıktadır. 
Sarkıt, dikit ve sütunlarıyla bir doğa harikası 

olan mağaranın geçmişi 3 milyon yıla 
dayanıyor. Birbirine bağlı 2 kattan oluşan 
Oylat Mağarası́ nın toplam uzunluğu 
750 metre, yüksekliği ise 93 metredir. 
İnegöl Belediyesi tarafından mağara içine 
yapılan yollar, ışıklandırma ve mağaranın 
her tarafından duyulan müzik yayını ile 
mağaranın içini gezerken mistik bir yolculuğa 
çıkıyorsunuz.

ORGANİK PAZAR
İnegöl Belediyesi tarafından mevcut 
yerinden taşınarak yenilenen köylü pazarı, 
Oylat´a gelen yerli ve yabancı misafirlerin 
organik ürünlere daha kolay ulaşabilmesini 
ve aynı zamanda Oylat yöresindeki kadınlara 
iş imkanı sağlayan güzel bir proje. 

SUYLA GELEN SAĞLIK
Doğal kaplıca suyuyla şifa dağıtan, Bursa 
ve İnegöl´ün önemli turizm yerlerinden olan 

Oylat kaplıcalarında, Su ile Gelen Sağlık 
Hizmetleri Merkezi (SUGESAM) projesi ile 
Oylat ı́n şifalı suları, saunalar, buhar odaları, 
terapi jakuzileri, masaj odaları, dinlenme 
mekanları, özel odalar ve son derece modern 
hamamları ile hem sağlık bulacak hem de 
kendinizi şımartacaksınız. 

YEŞİL OYLAT’A YEŞİL ENERJİ – SIFIR FOSİL 
YAKIT
İnegöl Belediyesi ve OYLAT AŞ. İşbirliğinde 
hayata geçirilen “Yeşil Enerji” projesi ile 
Oylat´ta katı yakıt kullanımı tamamen sona 
erdi. Kullanılmış (atık) kaplıca suyunun kinetik 
gücüyle üretilen enerji, Oylat ı́n hem ısınma 
hem de elektrik enerjisi ihtiyacını karşılıyor.

Oylat, içerisinde barındırdığı tüm güzellikleri 
ve özellikleriyle doğa ve sağlık turizminin 
yeni merkezi olma yolunda emin adımlarla 
ilerliyor.

Köftesi, mobilyası, Ayçekirdeği 
ile ününü Dünya’ya duyuran 
İnegöl; Oylat Kaplıcaları 
ve Oylat Mağarasıyla da 
sağlık turizminin gözde tatil 
merkezleri arasında yer alıyor.

Haber
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Mehmet Turgut 
KAÇUV

için Fotoğrafladı!
Kanserli Çocuklara Umut Vakfı (KAÇUV), toplumun çocukluk kanserleri hakkında 

bilinçlenmesini sağlamak ve hastalıkta erken teşhisin önemine dair farkındalık yaratmak 
adına, ünlü fotoğraf sanatçısı Mehmet Turgut’un desteği ile bir sergiye ev sahipliği 

yapıyor. Ahmet Mümtaz Taylan, Altan Gördüm, Keremcem, Özgün, Irmak Ünal, Akasya 
Asıltürkmen, Zeynep Köse ve Açelya Elmas gibi ünlü sanatçıların yer aldığı “Nerede 

Yaşam Varsa, Orada Umut Vardır” isimli fotoğraf sergisi ziyaretçilerin beğenisine sunuldu.
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2000 yılında maddi sorunları nedeniyle kanser 
tedavileri aksama riski taşıyan çocuklar ve ailelerine 
destek sağlamak amacıyla kurulan KAÇUV, 
Çocukluk Çağı Kanseri Farkındalık Günü etkinlikleri 
kapsamında özel bir sergiye ev sahipliği yapıyor. 

Sergi de  KAÇUV’a destek olmak ve 15 Şubat 
Çocukluk Çağı Kanseri Farkındalığı yaratmak 
adına gönüllü olan Ahmet Mümtaz Taylan, Altan 
Gördüm, Keremcem, Özgün, Irmak Ünal, Akasya 
Asıltürkmen, Zeynep Köse ve Açelya Elmas’ın yer 
aldı.  Sanatçılar hayatlarında iz bırakan kahramanlar 
çerçevesinde ünlü fotoğrafçı Mehmet Turgut’un 
objektifine poz verdi.

15 Şubat Çocukluk Çağı Kanseri farkındalığı 
kapsamında hayaller, umutlar ve unutulmayan 
anlarla beraber çocukluk hayallerimizin 
hayatımızdaki yerine dikkat çekmeye çalışılan 
sanatçılar şu anki yaşamlarını şekillendirmelerinde 
çocukluklarından nasıl beslendiklerini fotoğraflara 
aktardılar.

KAÇUV ev sahipliğiyle Mehmet Turgut ve 8 
sanatçının desteğiyle hayata geçirilen “Nerede 
Yaşam Varsa, Orada Umut Vardır” fotoğraf sergisi, 
6 Mart-20 Mart 2017 tarihleri arasında Aqua Florya 
Alışveriş Merkezi’nde ziyaret edilebilir.

Haber
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Zengin Olup Olmayacağınızı
Genleriniz Belirliyor



OCAK / MART 2017 75

Haber

Genoekonomi olarak 
adlandırılan yeni alan, 
DNA’larımızın zaman 
içinde servet sahibi 
olup olamayacağımızı 
öngörebildiğini ileri sürüyor.

Genetik bilimiyle ekonomiyi 
birleştirerek genoekonomi 
olarak adlandırılan yeni alan, 
DNA’larımızın akılcı mali kararlar 
alabilme yeteneğini ve zaman 
içinde servet sahibi olup 
olamayacağımızı öngörebildiğini 
ileri sürüyor.

Fortune’da yer alan habere 
göre, bu ay yayımlanan yeni 
bir akademik çalışma, kişinin 
sosyoekonomik konumu, eğitimi, 
kazancı ve aileden edinilen miras 
gibi faktörlerin yanı sıra genlerle 
servet arasında da çok güçlü bir 
bağ olduğunu ortaya koyuyor.

Çalışmayı gerçekleştiren 
ekonomistler Güney Kaliforniya 
Üniversitesi, Ekonomik ve Sosyal 
Araştırmalar Merkezi’nden 
Daniel Barth, Johns Hopkins 
Üniversitesi’nden Nicholas 
Papageorge ve New York 
Üniversitesi’nden Kevin Thom 
50 yaş ve üzeri Amerikalılarla 
eşlerinden oluşan 4 bin 400 
kişilik bir topluluğun gen 
örneklerine baktılar.

Araştırmacılar bu çalışma için 
74 spesifik genetik markörü 
eğitim derecesiyle ilişkilendiren 
ve davranışsal genetikçilerin 
geliştirdiği skor olan “poligenik 
skor”dan yararlandılar. Söz 
konusu endeksin kişinin 
genlerinin niteliğini ölçtüğü 
varsayılıyor. Buna göre, yüksek 
puana sahip olanların zengin 
olma olasılığı düşük puana sahip 
olanlara göre daha fazla.

Daha sonra araştırmacılar kişinin 
zengin olup olmayacağında rol 
oynadığı varsayılan eğitim düzeyi, 
anne babanın eğitim düzeyi, gelir 
seviyesi gibi faktörleri incelediler. 
Her ne kadar bu parametrelerin 
de zenginlikte etkili olduğu 
düşünülse de, bunlar tek 
başlarına servet sahibi olma ya 

da olamamayı açıklayabilecek 
yeterlilikte değiller. Düşük 
genetik puana sahip olanlar 
yüksek puana sahip olanlara 
göre daha farklı davranışlar 
sergilediler. Örneğin düşük 
puanlı olanların ekonomiyle 
ilgili uç noktada inançlara 
-borsada büyük bir yükseliş ya 
da ciddi bir resesyon yaşanacağı 
beklentisi-daha eğilimli oldukları 
gözlenirken, bu kategoridekilerin 
aynı zamanda borsaya yatırım 
yapmaktan da kaçındıkları 
gözlendi.

Aynı araştırmacıların genlerle 
sigara kullanımı, obezite 
arasında da bir bağ keşfetmesi 
genlerimizin irademiz üzerinde 
de etkili olabileceği savına işaret 
ediyor.

Sonuç itibariyle bu çalışmaların 
sonuçları anlamlı olduğu kadar 
endişe verici; bu şekilde, gelir 
dağılımı eşitsizliği büyük ölçüde 
biyolojik etkenlere bağlanmış 
oluyor. IQ testleriyle ölçülen 
zeka eğitimle geliştirilebilir. 
Ancak genler doğuştan sabit ve 
sonradan değiştirme olanağı yok.

Şu bir gerçek ki, bu tür bulgulara 
rağmen insan doğası mı eğitim/
geliştirme mi sorusu hâlâ 
tartışmaya açık. Ekonomistler 
eğitim ve aileden gelen servet 
gibi faktörlerin önemini de göz 
ardı etmiyorlar. Ayrıca genler dış 
faktörlerden etkilenebilir. Başka 
bir ifadeyle, aynı genler farklı 
ortamlarda farklı davranışlar 
sergileyebilirler.

Araştırmacılardan Papageorge 
Fortune’a verdiği demeçte 
şunları söylüyor: “Genlerinize 
bakıp zengin olup olmayacağınızı 
söyleyebilmem son derece zor. 
Ancak ortalamaya baktığımızda, 
yüksek puanlara sahip olanlar 
daha büyük servete sahipler.”
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60 Bin Mükellef E-Defter Kullanıyor
10 Bin Firma Daha E-Fatura Kullanacak

E-dönüşüm hizmetleri dünya genelinde olduğu gibi ülkemizde 
de yaygınlaşmaya devam ediyor. Kurumlara zaman ve maliyet 
tasarrufu sağlamasının yanı sıra doğanın korunmasına da 
azami ölçüde katkı sağlayan e-dönüşüm, fırsatları ve avantajları 
beraberinde getiriyor.

Dünya genelinde e-fatura hacmi yüzde 20 arttı
Uluslararası çapta yayımlanan Billentis’in 2016 yılı raporuna göre, 
dünya çapındaki toplam fatura hacmi 370 milyar dolara ulaştı. 
Raporda, dünya genelinde fatura hacminin yıllık bazda yüzde 2 ila 3 
seviyesinde artış gösterdiği belirtiliyor. 2017 yılında Avrupa genelinde 
fatura hacminin 37 milyar dolara ulaşacağı öngörülüyor. 2016 yılında 
dünya genelindeki e-fatura hacminin yüzde 20 oranında artış 
kaydettiği belirtiliyor.

Türkiye’de e-fatura kullanan 
62 bin firma bulunuyor. 
E-defter uygulamasına 

kayıtlı mükellef sayısı 59 
bin 875’e, e-arşiv fatura 

kullanan firma sayısı ise 
6 bin 500’e yükseldi. 2017 

yılı sonuna kadar 10 bin 
firmanın daha e-fatura 

kullanmaya başlayacağı 
tahmin ediliyor. 

Şirketler dönüşürken maliyetlerini de azaltıyor 
E-dönüşüm sürecinden geçen Türkiye’de kâğıt üzerinde yürütülen 
işlemlerin orta vadede elektronik ortamda yapılacağına dikkat 
çekiliyor. 

E-fatura gönderimlerinde herhangi bir kargo ücreti ödenmiyor ve 
kesilen faturalar tek tıkla alıcısına ulaştırılabiliyor. Kâğıt kullanımındaki 
gözle görülür düşüş, kurum ve kuruluşlar için önemli avantajlar 
sağlıyor. 

Haber
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ZEYNEP
ILICALI

“Çok arkadaşım 
az dostum vardır”

Acun Ilıcalı’nın eski eşi, Thanx. 
Co’nun ortağı Zeynep Ilıcalı, iş hayatı 
ve kendisi ile ilgili merak edilen 
soruları yanıtladı. Türkiye’de erkek 
baskınlığının olduğunu vurgulayan 
başarılı ve güzel anne, kadınlara 
önerilerini özel röportajında paylaştı. 
“Dilediğiniz zenginlikte olun, en iyi 
ödülleri alın ama ruhen ve manen 
mutlu, huzurlu değilseniz bu bir 
başarısızlıktır “ diyen Ilıcalı, Fransız 
okulunda okurken aldığı kültürün 
yerini hiçbir şeyin tutamayacağını 
belirtiyor.

Başarıyı nasıl tanımlarsınız?
Başarı, hayatta mutlu olmaktır. Etrafımızdaki hayatlarda sadece para ve 
güçle mutlu olunmadığının örnekleri dolu. Dilediğiniz zenginlikte olun, 
en iyi ödülleri alın ama ruhen ve manen mutlu, huzurlu değilseniz bu 
bir başarısızlıktır.

Başarının parametreleri nelerdir sizce? Başarılı bir iş kadını olmak 
isteyen gençlere neler tavsiye edersiniz?
Başarı, sadece okumakla, çok yüksek eğitim almakla gelmez. Ama 
okumak, bir okul bitirmek elbette cepte olmalı. Çünkü 

bu insanın kültürünü de değiştirir. Fransız okulunda okurken hep 
söylenirdim; dersler çok zor, diye... Şimdi anlıyorum ki, Fransızca’yı 
sürekli konuşmasam da orada aldığım kültürün yerini hiçbir şey 
tutmaz. Kızlarıma da aynı kültürü vermeye çalışıyorum. Sonrasında ise 

çalışmak... Kimse bir yerlere tepeden gelmiyor, gelse 
de başarılı olmuyor. Yaptığınız işin mutfağında olup 
öğrenmek, iş disiplinine sahip olmak, ast üst ilişkilerini 
öğrenmek hep tecrübe ile kazanılır.

İş hayatında size başarıyı getiren, farklılık yarattığınız 
alanlar nelerdir?
İşimi çok severek yapmam başarılı olmamdaki en 
büyük etken. Marmara Üniversitesi İşletme Bölümü 
mezunuyum ve 4 genç yetenekli mimardan oluşan 
ekibimle çok güzel projelere imza atıyoruz. Ayrıca en 
yakın arkadaşım aynı zamanda ortağım Melda Aksu’nun 
da desteği büyük. Her yeni proje, bana yeni bir heyecan 
veriyor. İşimi sadece iş olsun diye değil, mekanlar 
yaratmakla mutlu olduğum için yapıyorum. Farkım bu 
sanırım.

İş hayatında taviz veremeyeceğiniz prensipleriniz 
nelerdir?
İş hayatında prensiplerim dürüstlük, hakkaniyet ve 
saygı. Ticaret hayatında kimseye kazık atmadan, hak 
yemeden kazanılan paranın daha bereketli olduğunu 

Röportaj
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düşünüyorum. Çalışanlarımla ilişkilerimde 
de böyleyiz. Ne onlar benim iyi niyetimi 
suistimal etsin ne de ben onları ezip 
haklarını yiyim. Bu yüzden çalışanlarımız 
uzun yıllardır bizimle beraber...

Türkiye’de kadınların iş hayatındaki 
rolünü nasıl değerlendiriyorsunuz?
Türkiye’de bir erkek baskınlığı var, kimse 

bunu inkar edemez. Dünya onların 
etrafında dönüyor biraz... Bu yüzden 
önemli olan, kadın olarak dengeleri 
kurmak.

Daha iyi noktalara gelebilmek için nasıl 
desteklenmeleri gerekiyor sizce?
Kadınların birbirlerine destek olmaları 
gerekiyor. Tabiatımızda olan kıskançlık, 

detaycılık gibi kötü düşüncelere yer 
vermeden empati kurmamız lazım.

İşten arta kalan vakitlerinizde 
dinlenmek ve eğlenmek için neler 
yapıyorsunuz?
İki küçük kız annesiyim. Tabii ki 
önceliklerim onlar, onlarla arkadaş 
gibiyiz... Sık sık seyahatlerim olur, çok 
arkadaşım ama az dostum vardır... Onlarla 
eğleniriz, tatile gideriz, sürekli bir arada 
zaman geçiririz...

Yeni projeleriniz ve hedefleriniz 
hakkında bilgi alabilir miyiz?
Yaptığımız projelerin yanı sıra ithal 
ettiğimiz aksesuarlarımız da çok 
beğeniliyor. İki yeni ve büyük projemiz 
var; biri Londra’da, biri İstanbul’da... Şu 
anda onların hazırlık çalışması içindeyiz. 
Son olarak Beşiktaş Vodafone Arena’nın 
yönetim ofislerinin iç dekorasyonunu 
yaptık. Hedefimiz; her zaman daha ileriye 
daha büyük projelere imza atmak.
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Haber

The Brand Age dergisi, geçen yıl 
olduğu gibi bu yıl da 8 Mart Dünya 
Kadınlar Günü’ne özel “Yılın İlham 
Veren Kadınları”nı seçti. 15 farklı 
kategoride değerlendirilen ve 
kendi sektörüne damgasını vuran 
kadınlar arasında; Demet Sabancı 
Çetindoğan, Zeynep Bodur Okyay, 
Demet Akbağ, Ayşe Kulin, Güler 
Sabancı gibi isimler yer alıyor. 

Çalışan, üreten, topluma katma değer yaratan ve en önemlisi 
gelecek kuşakları yetiştiren kadınların aktif olduğu toplumlar, 
daha gelişmiş ve şüphesiz daha modern. Erkek egemen tarih 
sayfalarında yarışa geç başlayan kadınlar, bugün bilimden sanata, 
spordan siyasete, mühendislikten eğitime pek çok alanda başarı 
hikayeleri ile gündemdeler. 

The Brand Age dergisi  yazarlarının ve iş ortaklarının oylaması 
ve Adba International’ın sosyal medya analizi sonuçları ile 
belirlenen listede 15 farklı kategoride yılın ilham veren kadınlarını 
değerlendirdi.  Ayrıca bu yıl bir ilk yapıldı ve yılın ilham veren iki 
erkeği de seçildi.
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İşte bu yıla damgasını vuran ve 
başarılarıyla ilham olan kadınların listesi:

Yılın İş Kadınları: 
Demet Sabancı Çetindoğan, Zeynep Bodur Okyay, Yasemin 
Gür Solmaz

Yılın Girişimci Kadınları: 
Funda Özer Baltalı, Şule Mene, İSMEK

Yılın Global Kadınları: 
Güler Sabancı, Deniz Gamze Ergüven, Zeynep Erkunt 
Armağan, Eczacıbaşı Vitra Voleybol Klubü

Yılın Haberci Kadınları: 
Banu El, Cansu Canan Özgen, Pelin Çift

Yılın Sinemacı Kadınları: 
Nevra Serezli, Ayşen Gruda, Demet Akbağ

Yılın Marka Yüzü Kadınları:
İrem Derici (DeFacto), Meryem Uzerli

Yılın Duyarlı Kadınları:
Nurten Öztürk, Dr. Havva Sula, Müge Kesmez, Şerife Boz ve 
Semra Tutar

Yılın Reklam ve Medya Planlamacı Kadınları:
Demet İkiler, Burcu Özdemir Kayımtu, Ceyda Uzman

Yılın Fenomen Kadınları:
Damla Biliç, Şeyma Subaşı, Demet Akalın 

Yılın Yazar Kadınları:
Ayşe Kulin, Şule Gürbüz, Nuran Tezcan

Yılın Sanatçı Kadınları:
Kalben, Çiğdem Erken, Derya Uluğ

Yılın Bilim Kadınları:
İlayda Şamilgil, Neva Çiftçioğlu

Yılın Sporcu Kadınları:
Çağla Büyükakçay, Kübra Dağlı, Şahika Ercümen

Yılın İz Bırakan Kadınları:
Romalı Perihan, Gönül Ülkü Özcan,
Naşide Göktürk, Heyecan Başaran, Oya Aydoğan

“Yılın İlham Veren Erkekleri”
Şahan Gökbakar ve Engin Altan Düzyatan

Yılın Ekran Yüzü Kadınları: 
Esra Bilgiç (Diriliş Ertüğrul), Deniz Çakır (Eşkıya Dünyaya 
Hükümdar Olmaz), Bergüzar Korel (Vatanım Sensin), Hülya 
Darcan (Diriliş Ertuğrul)



82 OCAK / MART 2017

Sergide, Kosovalı ressamlar İsmet Bölükemini, 
Pesent Doğan, Daut Hamolar, Eşhref Qahili ve 
Gültekin Serbest ve serginin küratörlüğünü de 
üstlenen Fevzi Tüfekçi’nin eserleri yer aldı. 6 
sanatçıya ait 30 eserinin yer aldığı sergi Beşiktaş 
Belediyesi Kültür Merkezi’nde ziyaretçileri ile 
buluştu. 

Haber

Kosovalı altı ünlü ressam İstanbul’da açılan ‘’Göçmen Renkler/Ngjyra 
Emigrantë” Sergisi’nde bir araya geldi. Kosova’nın ünlü ressamları İsmet 

Bölükemini, Pesent Doğan, Daut Hamolar, Eşhref Qahili, Gültekin Serbest ve 
Fevzi Tüfekçi sergiye eserleri ile katıldılar. 

Kosovalı Ressamlar İstanbul’da 
“Göçmen Renkler/Ngjyra Emigrante” 

Sergisinde  Bir Araya Geldi
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Haber

114 yıl önce kurduğu şirket bugün bir otomotiv imparatorluğuna dönüşen Henry 
Ford, yalnızca başarılı bir mühendis değil aynı zamanda toplumda şaşkınlık 

yaratan fikirlere sahip bir mucitti. Tüm Amerikan halkına otomobil sahibi olma 
şansı tanıyan “halkın adamı” Henry Ford ilginç bir yaşama ve alışılmadık 

düşüncelere sahipti. İşte Henry Ford hakkında şaşırtıcı bulunan altı gerçek.

HENRY FORD
Hakkında Az Bilinen 6 Gerçek
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1. “FORD, KAÇMAK İÇİN EN İYİ ARAÇ “
Büyük Depresyon döneminin ünlü hırsızlık çetesi 
Bonnie ve Clyde, Henry Ford’a yazdıkları bir mektupta 
Ford’un ürettiği arabaların kaçış için oldukça iyi 
olduğunu söyleyerek teşekkür etmişti. Bonnie, hız 
performansı ve az arıza gibi özelliklerinden dolayı 
özellikle Ford V8 modeline hayrandı.

2. HENRY FORD UZMANLARDAN HOŞLANMIYORDU
Henry Ford, 1924 basımı “Hayatım ve İşim” adlı kitabında alanında uzman 
kişileri işe almadığını açıkça dile getiriyordu. Şirket, bunun bir sonucu 
olarak uzun bir süre yüksek mühendis ya da tasarımcı gibi çalışanları 
bünyesinde barındırmadı. Ancak bu tercih şirkete ağır finansal yükler 
getirdi.

Büyük bir jeneratör ile ilgili çıkan bir sorunu halledemeyen Ford 
mühendislerinin çağırdığı Charles Proteus Steinmetz sorunu iki günde 
yalnızca defter ve kalem kullanarak çözdü. Jeneratörün üstüne çıkarak 
bir işaret koyan ve o bölümden bir parçanın çıkarılması gerektiğini 
söyleyen elektrik mühendis,  10 bin dolarlık fatura çıkararak sorunu 
çözdü.  Steinmetz, fatura  detayını talep eden Ford’a şu yanıtı verdi:

“Jeneratörün üzerine işaret koymak 1 dolar, nereye işaret koyacağını 
bilmek  9 bin 999 dolar”

3. BARIŞ GEMİSİ
Ford’un inşa ettiği “Barış Gemisi”, 63 
savaş karşıtı ve 54 muhabirle birlikte 
Birinci Dünya Savaşı’nı bitirmek 
üzere 1915 yılında Avrupa’ya açıldı. 
Amacı iki tarafın askerlerini greve 
ikna etmekti.

Kamuoyunda öfkeyle karşılanan 
bu girişim sonrası Danimarka’nın 
başkenti Kopenhag’a varan gemiyi 
yalnızca sekiz üniversite öğrencisi 
karşıladı. Bu başarısızlığın ardından 
Henry Ford, zamanının çoğunu 
odasında geçirdi.

Yeni yılda hastalığı bahane ederek 
Stockholm trenini kaçıran ve eve 
dönmek için gemiye binen Ford’un 
Barış Gemisi oldukça saf ve gülünç 
bir hikaye olarak tarihteki yerini aldı.
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6. UÇAK DA YAPMAK İSTEDİ
Otomotiv sektöründeki başarısının ardından herkes 
Ford’un uçak da inşa edebileceğini inanmaya 
başlamıştı. Bunun üzerine Henry Ford, Otto Koppen 
adındaki bir mühendisi küçük ve hafif bir uçak 
tasarlaması için görevlendirdi. 1926’da tamamlanan 
Ford Flivver, başarılı bir tasarımdı.

Ancak 1928’de Michigan’dan Miami’ye gerçekleşen 
bir uçuş sırasında uçağın motoru kilitlendi ve uçak 
okyanusa çakıldı. Pilotun cesedinin hiçbir zaman 
bulunamadığı olay sonrası proje iptal oldu.

Ford, 1940’ta verdiği bir demeçte ise “Sözlerimi not 
edin: Araba ve uçak karışımı olan bir ürün geliyor. 
Dediğime gülebilirsiniz ama geliyor” ifadelerini kullandı.

4. ABD BAŞKANI ADAYLIĞI
Henry Ford, 1916 yılında 
Cumhuriyetçi Parti’nin 
Michigan’daki adaylık 
seçimlerinden herhangi bir 
kampanya yapmadan galip çıktı. 
O dönem birçok Amerikalı Ford’u 
Beyaz Saray’da görmek istiyordu.

Chicago Tribune’e konuşan 
Alman diktatör Adolf Hitler, 
imkanı olsa kendi askerlerini 
Chicago’ya ve diğer şehirlere 
yollayıp başkanlık seçimlerinde 
yardım edeceğini söyledi.

Ancak Ford, sanıldığı gibi 
Başkanlığa hevesli değildi ve 
1916’da “Hiç kimse başkanlık için 
yarışmamalı” yorumunu yaptı. Bu 
açıklamadan sonra kimse onu 
ikna edemedi.

5. BİR DAVADAN 6 CENT TAZMİNAT ALMAK
Ford, Başkan Wilson’ın Meksika sınırına devrimci 
isyanlarını bastırmak için asker gönderme kararını 
eleştirdiği için ünlü Chicago Tribune tarafından 
“umarsız bir idealist” olarak eleştirildi. Bunun 
üzerine gazeteye 1 milyon dolarlık bir dava açan 
Ford mahkeme tarafından haklı bulundu ancak 
hiçbir zaman ödenmemiş 6 centlik bir tazminat 
kazanabildi.

Medya, 14 hafta süren dava boyunca, halk tarafından 
çok sevilen Ford’un lise seviyesindeki soruları 
yanıtlayamadığı veya entelektüel kapasitesinin 
oldukça sınırlı olduğu şeklinde yazılar yayınladı.

Haber
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Dikkat 
Edilecek
12 kural

Sağlık

HareketsizliK, birçok hastalığa yakalanma riskini ciddi anlamda artırıyor. Çalışmalar; diyabet, 
hipertansiyon, kanser, kalp- damar gibi çok sayıda hastalıkta başta yürüyüş olmak üzere fiziksel 
aktivitenin faydalı olduğunu gösteriyor.

Sağlıklı bir yaşam için yürüyüş 
her yaşta insanın rahatlıkla 
yapabileceği en önemli 
egzersiz ” diyen uzmanlar, 
haftada en az 3 gün, en ideali 
5 gün yürümek gerektiğini her 
fırsatta dile getiriyor. Çünkü 
yürüyüşün birçok önemli 
faydası var. Ancak tüm bu 
etkilerinden yararlanabilmek 
için yürüyüş egzersizini doğru 
bir şekilde yapmamız çok 
önemli. Yürüyüş yaparken 
dikkat edilmesi gereken 
kuralları şöyle;

Yürüyüş 
Yaparken
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1- Sağlık kontrolünden geçin
Herhangi bir sağlık probleminiz varsa, daha önce hiç egzersiz 
yapmamışsanız veya 40 yaş üzerinde iseniz yürüyüşe 
başlamadan önce mutlaka sağlık kontrolünden geçmelisiniz. 
Ayrıca her egzersiz gibi yürüyüşün temposu ve süresini de 
sağlık durumunuza göre düzenlemeniz gerektiğini unutmayın.

2- Isınma ve esneme hareketleri yapın
Tempolu yürüyüşe başlamadan önce mutlaka ısınma ve hafif 
esneme (germe) egzersizleri yapın. Bu, gelişebilecek kas ile 
eklem yaralanmalarını önleyebileceği gibi, kalp ve damar 
sisteminin egzersize uyumunu da kolaylaştırıyor.

3-Sabah saatlerini tercih edin
Yürüyüş, aslında günün her saatinde yapılabiliyor. Ancak sabah 
yapılan yürüyüşlerin vücut metabolizmasının hızlanmasında, 
dolayısıyla yağ yakımı üzerinde daha etkili olduğuna dair 
çalışmalar var.

4-Yürüyüş öncesi yemek yemeyin
Yemeğinizi yürüyüşten en az 2 saat önce bitirmiş olmalısınız. 
Aksi halde sindirim işlemi devam ettiği için vücut daha fazla 
zorlanıyor ve zarar görme riski artıyor. Sabah erken saatte 
yapılan yürüyüş öncesi şeker içeren meyve gibi hafif bir 
atıştırma almanızda da fayda var. Bu hem kan şekerinin 
düşmesini önlüyor, hem de metabolizmayı hızlandırıyor.

5-Açık havada yürüyün
Yürüyüşü açık havada veya oksijeni bol bir ortamda yapmanız 

sağlığınız açısından çok önemli. Çünkü açık havada vücudun 
oksijenlenmesi artıyor ve yağ yakımı daha düzenli oluyor.

6-Teri emen, vücudu sıkmayan giysiler kullanın
Yürüyüş sırasında teri emen, vücudu sıkmayan, rahat hareket 
etmenizi sağlayan giyecekler tercih edin.

7-Ayakkabı seçimine dikkat edin
Tabanı esnek, yürüyüş için uygun spor ayakkabılarını 
tercih edin. Çok büyük veya sıkan ayakkabılardan kaçının. 
Düztaban sorununuz varsa veya bel, kalça, diz, ayak bileği 
ile ayaklarınızda problem yaşıyorsanız, öncelikle doktor 
kontrolünden geçmeli ve gerekirse ayakkabı içine yerleştirilen 

tabanlıklarla yürümelisiniz. Çünkü herhangi 
bir basış anomalisi varsa yürüyüş sırasında 
eklemlere binen yük dağılımı eşit olmuyor. 
Bunun sonucunda da eklemlerin yaralanma riski 
artıyor.

8-Başınızı dik tutun, karnınızı içe çekin
Yürüyüş sırasında duruşunuz da önemli. 
Başınız öne eğik durumda yere bakarak veya 
tam tersi yukarı bakarak yürümeniz omurga 
sağlığınızı bozacaktır. Gözleriniz karşıya 
bakacak şekilde, başınız dik durumda, karnınızı 
içe çekerek yürümeye özen gösterin. Ayrıca 
yürüyüş sırasında ellerinizin boş olması, bir şey 
taşımamanız da sakatlanmaları engellemek 
açısından önemli. Yürürken bir şey taşımanız 
gerekiyorsa bel veya sırt çantası kullanın.

9-İdeal kalp hızınızı belirleyin
Yürüyüş , doğru tempoda yapmanız gerekli 
bir egzersiz. Yürüyüşte amaç vücudun aerobik 
metabolizmasını çalıştırmak. Maksimum kalp 
hızının yüzde 55-60 ile yüzde 75- 80’i arasında 
yapılan egzersizler aerobik egzersizler olarak 
adlandırılıyor. Maksimum kalp hızını bulmak 
için yaşınızı 220’den çıkarın ve bulunan değerin 
yüzde 55 ve yüzde 80’ini hesaplayın. Bu 
yürüyüş sırasında olması gereken minimum ve 
maksimum kalp hızını veriyor. Bu kişinin 100-110 
kalp hızında yürümesi ideal olarak kabul ediliyor.

10-Hızınızı kademeli olarak artırın
Kalp hızına erişmek için yürüyüş hızını kademeli 

olarak artırın, (ısınma periyodu) ve yürüyüş sonrasında ise 
tempoyu düşürerek kalp hızının normale gelmesini sağlayın ( 
Soğuma periyodu). Isınma ve soğuma periyodu kalp ve damar 
sağlığı için çok önemli. Isınma ve soğuma süreleri en az 5’er 
dakika olmalı.

11-Yürüme süreniz en az 30 dakika olsun
Günlük yürüme süresi 30-60 dakika arasında olmalı. Haftada 
en az 3 gün, ideali 5 gün yürümeniz. Uzun süreli ve dinlenme 
periyodu yetersiz yürüyüşlerde vücudunuzun zarar görme ve 
yaralanma riskinin olduğunu unutmayın.

12-Bu yakınmalarınız varsa yürüyüşü bırakın
Yürüyüş sırasında kalp veya vücudunuzun bir yerinde ağrı, 
nefes darlığı, çarpıntı, baş dönmesi hissederseniz egzersize 
devam etmeyin, dinlenin ve gerekirse yardım isteyin.

Sağlık
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Tasarım
Mercedes GLC Coupe tasarım konusunda sportif, güçlü ve 
karizmatik denebilir. Mercedes bundan 20 yıl önce ağırbaşlı ve 
karizmatik tasarımları ile bilinirdi. Yani bir Mercedes için sportif 
ve dikkat çekici bir tasarımı var demek çok kolay değildi. Şimdi 
ise durum çok farklı. Artık Mercedes logosu taşıyan bir model 
için karizmatik görünüm ve dikkat çekme hiç sorun değil. GLC 
ailesinin Coupe versiyonunda da durum farklı değil. Aslen bir 
SUV olsa da GLC Coupe adındaki coupe ekinin hakkını veren bir 
sportifliğe sahip. Aracın önden arkaya tasarımında son dönemdeki 
markanın ürünlerinden esintiler görmek mümkün. Genellikle 
araçların ön tasarımları hep daha iddialı olurken GLC Coupe’de 
durum biraz farklı. Aracın sportifliğini vurgulamak için tasarımcılar 
arkaya doğru alçalan bir hattı araca adapte etmişler. Bu da ilk 
bakışta dikkat çekiyor. Son zamanlarda bu tarz sportif veya Coupe 
olarak adlandırabileceğimiz SUV’ların sayısı artmaya başladı. 
Görünen o ki daha da artacak. Mercedes bu aracı bir modelden 

türetmekten ziyade sıfırdan tasarladığı için genel olarak tasarım 
uyum içinde görünüyor. Açık bir şekilde söylememiz gerekirse 
onu görüp ondan etkilenmemek mümkün değil.

Mercedes’in SUV modeli GLC’nin sportif versiyonu GLC Coupe, adındaki coupe ekinin 
hakkını veriyor. Gerektiğinde benzinli motoru sayesinde bir spor otomobil gibi davranan 
model, dört tekerlekten çekiş sistemiyle de arazi aracı kimliğinden feragat etmiyor.

Mercedes GLC Coupe

ONDAN ETKİLENMEME 
ŞANSINIZ YOK
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İç Mekan
Mercedes GLC’nin içi geniş mi, iç mekan malzeme 
kalitesi nasıl gibi sorular varsa aklınızda, bu otomobil 
sizi kesinlikle memnun edecek, diyebiliriz. Söz konusu 
bir Mercedes’in iç mekanı olunca kalite ve premium 
detayların olacağı adeta garantidir. GLC Coupe’de de 
durum farklı değil. GLC Coupe opsiyonel donanımları 
olmasa bile çok kaliteli bir iç mekana sahip. Coupe olarak 
adlandırılmasından ve arkaya doğru alçalan tavan çizgisi 
nedeniyle araca dışardan bakıldığında arka koltuklarda 
sınırlı bir yaşam alanına sahip olacağı düşünülebilir. 
Ancak bu sanılanın aksine GLC Coupe’de bir sorun 
oluşturmuyor. Aracın arka koltuklarındaki yaşam alanı 
hem baş hem de diz mesafesi olarak son derece geniş. 
3 kişinin sorunsuz yolculuk yapabildiği arka kısım gibi ön 

taraftaki yaşam alanı da son derece geniş ve ferah. Araçta 
sunulan deri döşemeli koltukların sizi çok başarılı biçimde 
sarması sayesinde he sürüşler esnasında güvende 
oluyorsunuz hem de uzun yolculuklar sonrasında bile 
yorulmuyorsunuz. Elbette iç mekanda bazı olumsuzluklar 
da yok değil. Bunlar içinde en çok dikkat çeken orta 
konsoldaki sonradan monte edilmiş gibi duran ekran. 
Açıkçası böylesi bir modele bu ekran hiç yakışmıyor. 
Hatta bu ekran gerçekte hiçbir Mercedes modeline 
yakışmıyor. Eski nesil Mercedes’lerde olduğu gibi ekran 
konsola gömülmeliydi. Bu tarz bir modelde bagaj 
kapasitesi konusunda eksiklik olacağını düşünenlere inat 
Mercedes bu modelde 505 litrelik yükleme alanı sunuyor. 
Koltukların da kolayca katlanması ile GLC Coupe bir anda 
devasa bir yükleme alanına sahip araç halini alıyor.

Motor
GLC Coupenin motor özellikleri ve GLC Coupe yakıt tüketimi 
konusu da çok merak ediliyor. GLC Coupe ülkemizde test 
ettiğimiz 2.0 litrelik benzinli motorla birlikte 2.2 litrelik dizel 
motorla ithal ediliyor. Tüm motorlar hem otomatik şanzıman hem 
de 4Matic 4 tekerlekten çekiş sistemini standart olarak sunuyor. 
Testini gerçekleştirdiğimiz 2.0 litrelik güç ünitesi 4 silindirli bir 
bloğa sahip. 210 HP güç ve 350 Nm torka sahip olan motor araca 
çok iddialı bir performans sağlıyor. 7,3 saniyede 0-100 km/s 
hızlanmasını tamamlaması da bunun en önemli kanıtı. GLC Coupe 
gaza ilk dokunduğunuz andan itibaren kesintisiz güç üretmesiyle 
performans konusunda en ufak bir eksiklik hissettirmiyor. 
Motordan gelen yüksek güç yola ise 9 ileri orana sahip otomatik 
şanzımanla aktarılıyor. Şanzıman genel olarak konfor odaklı 
hazırlanmış olsa da performans isteklerine de çabucak adapte 
olabiliyor. Elbette bu motor beraberinde dizel motorlara kıyasla 
daha yüksek bir tüketimi de getiriyor. Ancak sanılanın aksine 

bu tüketim zorlamalarda bile 10 lt’nin altında kalıyor. Şanzıman 
burada aracın düşük tüketimine büyük katkı sağlıyor ve GLC 
Coupe neredeyse 1.6 litrelik motorları kıskandıran tüketim 
sonuçlarına ulaşıyor.

Güvenlik
Bir Mercedes yıldızına sahip olup da güvenlikten eksiği olan 
model bulmak kolay değil. Firma güvenliğe büyük önem veriyor. 
GLC modeli de 2015 yılında EuroNCAP çarpışma testine tutuldu 
ve günü 5 yıldızla tamamladı. Model yetişkin korumasından %95 
gibi son derece iyi bir skor alırken, çocuk korumasından da %89 
almaya hak kazandı. Yerden yüksek araçlar için sıkıntılı geçen 
yaya güvenliği disiplininden %82 alırken güvenlik yardımcılarından 
%71 almış. Araçta standart olarak çarpışma önleme yardımcısı, 
ISOFIX bağlantısı, adaptif fren lambaları, ABS, ESP, sürücü-yolcu-
yan-perde havayastıkları standart olarak sunuluyor.
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Konfor & Yol Tutuş
Bir SUV’dan genel olarak hem konforlu olmasını hem de arazide 
iyi bir performans sergilemesini beklersiniz. GLC Coupe bu iki 
disiplini de aynı potada eritirken aynı zamanda performanslı da 
olabiliyor. Aracın yolla temasını sağlayan 19 inçlik kış lastikleri ve 
büyük ölçülü jantları nedeniyle teste başlarken konfor konusunda 
eksikleri olacağını düşündüğümüz 
GLC Coupe, 5 günlük oldukça karlı 
ve soğuk bir İstanbul haftasında 
gerçekleştirdiğimiz sürüşün 
sonunda en ufak bir eksiklik 
hissettirmeden ne kadar konforlu bir 
model olduğunu bize anlattı. Aracın 
ister yüksek hız isterseniz de şehir 
içindeki dur-kalk trafikteki kimliği 
konfor sevenleri mutlu edecektir. 
Ancak yüksek süratlere çıkıldığında 
sertleşen ve sürücüsüne güven 
veren direksiyon sistemi de bu tarz 
performanslı kullanımlarda en ufak 
bir olumsuzluk yaşanmamasını 
sağlıyor. Yol tutuş ve konfor 
konusunda bu kadar başarılı olan 
GLC Coupe’nin tek olumsuz tarafı 
direksiyon simidinin yapısı olabilir. 

Direksiyon simidinin tasarımı güzel olsa da sanki kullanılan 
malzeme kalitesinden ötürü simidin içi boş gibi geliyor ve bu 
da güvensizliğe neden oluyor. 19 inçlik jantlara sahip olmasına 
rağmen enlemesine ve derin çukurlardan geçişlerde bile 
darbeleri başarılı şekilde absorbe eden model bu sayede arka 
koltukta oturanların konforunun azalmadan yolculuk yapmasını 
mümkün kılıyor.

Otomotiv
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22 Aralık 2015’ten bu yana, MSC Cruises’ın Küba’da 2,5 gün 
konaklama imkanı sunan ve Karayip adalarını da keşfetmeye 
yönelik düzenlemeye başladığı gemi tur paketleri ile popüler 

hale gelen ve sonrasında da ikinci bir geminin daha aynı rotada 
çalışmasını sağlayan son dönemin en popüler gemi destinasyonları 
arasında yerini aldı. Dünyanın en karakteristik ülkelerinden Küba’da 2,5 
geçirerek bu sürede gemide tam pansiyon konaklama yapılmasından 
dolayı, en uygun bütçelerle Küba’yı bambaşka keşfetme imkanınız olur 
iken, Karayipler’in en güzel adaları Jamaica, Cayman Adaları, Meksika 
Cozumel, Belize ve Honduras gibi ülkeleri de keşfetme olanağı var.

2Küba-Karayipler

Gemi seyahatleri arasında en çok satan ve en popüler 
destinasyonlardan biridir. İspanya’nın en güzel şehirleri 
Barselona, Valensiya’dan, Balear Adaları Palma de Mallorca, 

Ibiza, Kanarya Adalarından Tenerife ve Endülüs’e uzanan Ayrıca 
İtalya’da Sicilya Adası, Roma,Napoli, Cenova gibi yerleri keşfederken, 
Fransa’da Marsilya, Portekiz’de Lizbon, Madeira, Kuzey Afrika’da 
Fas gibi değişik kültürleri gözlemleyebileceğiniz bir tur seçeneği. 
Genellikle gemi seyahatlerine yeni başlayanlar, daha önceden 
Yunan Adaları gemi seyahati deneyimi olan veya 1 haftada 4-5 ülke 
gezebilmeyi isteyen seyahat severler tarafından tercih edilmektedir. 
Akdeniz tur programını, 2017 yaz döneminde suya inecek dünyanın en 
büyük gemilerinden MSC Meraviglia ile yaparak, gemi seyahatinizde, 
dünyaca ünlü Cirque du Soleil şovunu seyretmenin ayrıcalığını da 
yaşayabilirsiniz.

Akdeniz

10 Popüler 
Rota

Gemi 
Seyahatlerinde

Gemi yolculukları, çoğu zaman keyif verici ve dinlendiricidir. Yeni ufuklara 
yelken açar. Peki dünyada en iyi gemi yolculuğu nerede yapılır? İşte cevabı...

Rota
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3

Baltık Başkentleri gemi seyahatleri özellikle Akdeniz ve 
Ege Adriyatik programlarına katılmış, gemi seyahatinde 
farklı rotalar keşfetmek hedefinde olan seyahat severlerin 

ilk tercihi konumunda. Bunun en önemli sebebi, hiç şüphesiz Kuzey 
Avrupa coğrafyasının ve Rusya’nın en güzel şehirlerinin görülüyor 
olması. Avrupa ülkelerinde bunaltıcı sıcaklar yaşanırken, yaz döneminde 
nispeten serin bir seyahat yapmayı hayal eden, sıra dışı keyifli 
Kuzey Avrupa-Baltık şehirlerini keşfetmeyi düşleyenler bu seyahati 
kaçırmasınlar.

4Baltık Başkentleri

Avrupa’da son yıllarda zor beğenen seyahat severlerin, 
Avrupa’da yeni yerler keşfetmek için gözde ülkelerinden 
biri İzlanda… Bu seyahatin de en keyifli parçası… İzlanda’da 

yemyeşil bir doğa, dağlık alanlarda kar tutmuş yükseltiler, şelaleler, 
bugüne kadar rastladığınız en temiz hava sizleri karşılayacak. Kuzey 
Avrupa’da keşfedilebilen Fiyort oluşumlarının yanı sıra, İzlanda’da 
gezeceğiniz Isafjordur sizleri adeta büyüleyecek. Minimalist evleri 
ve düzenli yaşamı ile Akureyri ve Reykjavik’in keyifli sokaklarına 
bayılacaksınız. Invergordon ve Kirkwall’da da tarih ve kültüre hayran 
olacaksınız. Seyahatiniz başladığı gibi Almanya’nın Hamburg şehrinde 
sona erecek. Sıra dışı bir rota arıyorsanız ideal bir seçenek.

6 İngiltere-İzlanda

Doğayla baş başa kalmaya, şelalelerin çağlayışını, gün 
batımının bulutlara verdiği olağanüstü kontrastı, yemyeşil 
doğanın yanı sıra sessiz-sakin, stresten uzak, küçük 

kasabaları-köyleri keşfedebileceğiniz ve tabii ki bol bol oksijen alıp, 
göz alıcı fotoğraflar çekebileceğiniz Norveç ülkesinin güzellikleri 
sizleri bekliyor. Buzulların ve nehirlerin aşındırması ile onbinlerce yılda 
oluşmuş, zamanla suların da dolmasıyla, kara parçalarının yüzlerce 
kilometre içerilerine girmiş doğa oluşumları Fiyord’ları bu seyahatte 
yakından görebileceksiniz. Devasa cruise geminizin, fiyordların azameti 
karşısında ne denli küçük kaldığını gördüğünüzde, kendinizi farklı 
hissiyatlar içinde bulacaksınız. Sadece gemi seyahatleri içerisinde 
değil, bugüne kadar yaptığınız en güzel seyahatler içinde yer 
alacağından emin olabilirsiniz.

Kuzey Avrupa Fiyordları

5Genellikle Yunan Adaları gemi seyahatine katılmış seyahat 
severlerin, bir sonraki cruise deneyimi Ege Adriyatik 
turu olmakta. Ege-Adriyatik gemi seyahati, Venedik’ten, 

Dalmaçya sahillerinin gözdesi Dubrovnik’e, İtalya’da Bari’den, 
Yunanistan’ın romantik adası Mykonos’a kadar pek çok artısı olan bir 
seyahat. Yunanistan’ın başkenti Atina ve dünyada olimpiyatların ilk defa 
yapıldığı Olympia antik kentinin kasabası olan Katakolon da seyahatin 
diğer artıları. Ege’nin içinizi kıpır kıpır oynatan ritmi, Akdeniz’in sıcakkanlı 
insanları, deniz, güneş, tarih, alışveriş, eğlence ve Ege-Akdeniz 
mutfağının en güzel örneklerini bu seyahatte deneyimleyeceksiniz. 
Her biri, birbirinden güzel şehirlerde, birbirinden güzel sahillerde 
dolaşacak, adeta hayata yeniden başlamış gibi hissedeceksiniz.

Ege-Adriyatik



96 OCAK / MART 2017

Rota

Herkes kış soğundan şikayet ederken, Akdeniz’in en sıcak 
coğrafyasına, keyifli bir yolculuk yapmak ister misiniz? Hem 
soğuklardan kaçıp, hem de 1 hafta boyunca birbirinden güzel 

şehirleri gezip 4 ülke ve 2 kıta keşfetmenin ayrıcalığını yaşayabilirsiniz. 
Barselona, Fas’ın Casablanca şehri, Portekiz’in Madeira adası, Endülüs’te 
Malaga ve Kanarya Adaları’nın başkenti konumundaki Tenerife sizi bekliyor. 
Tur İtalya Cenova başlangıç ve bitişli. Size bu seyahatte, hem birbirinden 
güzel Akdeniz adalarında denize girme, ada kültürünü yaşama, hem de 
içinizi ısıtacak bir havada seyahat imkanı sunuluyor.

8Kanarya Adaları - Akdeniz

Türkiyeli seyahat severlerin, şüphesiz en çok tercih 
ettikleri gemi seyahati. Yunan Adaları, Akdeniz 

ülkeleri içinde kültürü bize en yakın ülkelerden biri olması, yeme 
içme alışkanlıkları, sıcakkanlı insanları ile ilgi çekiyor. Cruise tur 
paketleri içinde en uygun fiyatlı tur paketi Yunan Adaları gemi seyahati 
olduğundan, genellikle Cruise seyahatine ilk defa gidecek olanların 
gözdesi durumunda. Mykonos, Santorini, Rodos, Girit, Samos, Patmos ve 
Midilli Yunan Adaları gemi seyahatinde görebileceğiniz birbirinden güzel 
adalar ve bunlara ilave olarak Atina’yı da görebilirsiniz. Arzu ederseniz, 
MSC Cruises’ın Ege-Adriyatik seyahatine katılarak, en güzel Yunan 
Adalarından biri olan Mykonos, başkent Atina beraberinde Yunanistan’da 
Katakolon, Dubrovnik, Bari ve Venedik’i de görebilirsiniz.

10Yunan Adaları

7Birleşik Arap Emirlikleri, son 3 yıldır dünyanın en popüler 
destinasyonlardan biri haline gelmiştir. Uluslararası Turizm 
Otoriteleri tarafından yakın bir gelecekte moda haline gelip, 

dünya gezginlerinin en çok ziyaret edecekleri ön görülen ülke ise 
Umman’dır. İşte bu gemi seyahatinde, iki ülkeyi bir haftalık zaman 
diliminde, doyasıya gezebiliyorsunuz. Birleşik Arap Emirlikleri’nin 
en güzel şehirlerinden Dubai, Abu Dabi ve Sir Bani Yas adasında, 
eğlencenin ve alışverişin tadını çıkarıp, kış aylarında içinizi ısıtacak 
sıcacık bir havada seyahat edebilirsiniz. Umman’ın Khasab ve Maskat 
şehirleri de muhteşem doğası ile sizleri büyüleyecek. Üstelik 05 Aralık 
2016’da turizme açılacak Sir Bani Yas Adası’nı ilk keşfedenlerden olma 
ayrıcalığını da yaşayabilirsiniz.

Birleşik Arap Emirlikleri

9Vaktiniz ve fırsatınız var ise, uzunca bir süre dinlenmeye 
ihtiyacım var diye düşünüyorsanız tam size göre bir 
gemi seyahati. Üstelik 22 gün boyunca 7 ülke ve 3 kıtayı 

keşfedecek, Atlantik okyanusunu gemi ile geçen gezginlerin arasına 
isminizi yazdıracaksınız. İtalya’dan Arjantin’e uzanan upuzun bir tatilden 
bahsediyoruz, üstelik MSC Orchestra gemisinde birbirinden güzel 
Broadway tarzı animasyon şovları, açık büfe ve alakart restaurantlarda 
birbirinden leziz yemekler, uygun fiyatlı ekstralar, gün boyu gemi 
içinde eğlenceli aktiviteler, ucuz alışveriş imkanları, göz alabildiğine 
muhteşem deniz manzarası, birbirinden keyifli gün doğumu ve gün 
batımlarını yaşayacaksınız.

Transatlantik
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Moda

İŞ DÜNYASINDAKİ 
DEMİR LEYDİLERİN 
ZARAFETİ
Yaşamımızın içinde bir çok irtibat gereği belirli yerlerde 
bulunmak zorunda kalıyoruz... Günümüzde kadının 
yaşamın içinde aktif rolünün yanı sıra yansımasının da 
taşıdığı kimliğin bir belirtisidir... İş alanındaki başarımız 
yoruma maruz kaldığı gibi dış görüntümüz de bir nebze 
olumlu ve olumsuz eleştirilere maruz kalmaktadır. 

Hazırlayan: Yaşariye DOĞAN
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G
iyim kişilerin 
kendine olan 
özen ve saygısını 
göstermektedir. 

Giyim tarzımızı belirlerken 
rahatlığın yanı sıra şıklığın 
da dikkate alınması 
gerekmektedir. Bazı 
mesleklere göre giyim 
tarzımızın örtüşmesi önemlidir. 

Günlük hayatın içinde 
kullanmış olduğumuz 
kıyafetler  moralimiz ve 
huzurumuz açısından önem 
teşkil etmektedir. Kendimize 
göstermiş olduğumuz saygıyı başkalarından daha fazla almaktayız. Şık giyim 
tarzımızı belirlerken fizik yapımızı ve kişisel özelliğimizi dikkate almaktayız. İdeal 
vücut ölçülerine sahip olmadığımız taktirde kamufle edici ve aynalarla barışık hale 
geleceğimiz görüntüyü elde ediyor olmamız gerek. 

Renkler ten rengimiz ve saç rengimizin devamındaki belirleyicilerdir. Bazen 
ruhumuzda taht kuran renklerin dışında renklenmek farklılık ve güven anlamına gelir. 
“Bugün ne giysem?” diye düşünürken mevcut olan büyük parçalardan yola çıkmak 
gerekmektedir. Etek, bulüz, elbise vs...  akabinde ayakkabı ve çantamızı belirlerken 
aksesuarları unutmamak gerekir. Fular, kolye, gözlük, şapka vs.. gibi tarzımızı 
tamamlayıcı tercihlerimiz ile farklılığı elde etmemiz çokta zor olmamak da... 
                          

Yaşamımızın içinde bir çok şeye efor sarf ederken özenli görünmek    
içinde bir efor gerekmektedir. Son yılların trend mesleklerinden 
stil danışmanlığı; Yoğun çalışan iş kadını yada iş adamlarının 
çözüm ortağı anlamına geldi. Kendine özen göstermenin öneminin 
farkında olanlar için stil danışmanları birer vazgeçilmez. Alışverişi, 

tarzı ve stili belirleyen bu branş için 
bir uzmanlık gerekmekte. 

Önümüzdeki yaz aylarına açık 
renkleri tercih ederek kıştan 
çıktığımız şu dönemde bir bahar 
esintisi ruhumuza yansıyacaktır. 
Vazgeçilmez beyaz renk; Kombine 
çok açık olan ana temel renktir. Bir 
çok renge uyum içinde olan beyaz, 
gardıroplarımızın vazgeçilmezdir 
ama unutmayalım ki renk kombini 
tercihlerimiz farklılığımızı ortaya 
koyacaktır. Son yıllarda tüm 
renklerin kullanımını görmekteyiz. 
Ara renk keşifleri ile moda dünyası 
kendi trendlerini belirlemektedir. 
Bunları keşfetmekte size 
kalmaktadır. Unutmayalım ki KÖTÜ 
GİYİM KENDİNİ FARK ETTİRİR...
DOĞRU GİYİM SİZİ FARK ETTİRİR... 
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Moda

Stil Sahibi 
Erkekler

Hazırlayan: Fevzi ULU

2017 ilkbahar 
yaz sezonunda 
beylerimizi 
gökkuşağı 
renkleri 
karşılıyor 
olacak. 
Sezonda 
özellikle 
turuncu, mavi, 
yeşil, gri hatta 
pembelere 
bile rastlamak 
mümkün.
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Gri her zaman bir erkeğin 
favori renklerinin başında yer 
almaktadır. Takım elbiseden, 
eşofmana kendimize en çok 
yakıştırdığımız ve kullanırken kolay 
kombinleyebildiğimiz bu renk bu 
sezon da büyük model evlerinin 
yakın markajındaydı. 

Sezonun en trendlerinden kobalt 
mavisini ister şık bir blazer ile 
isterseniz de casual bir gömlek 
tercih ederek hit bir görünüme sahip 
olabilirsiniz.

Bir diğer sezonun en hit parçası ise 
dik yakalı ceketler. Sizi bir andan 
klasik bir görünüme bürürken bir 
diğer yandan smart casual bir tarza 
sahip olabilirsiniz.

Moda

Takım elbiseniz ne kadar güzel ve kaliteli olursa 
olsun, dikkat çekecek olan yine ayakkabınız 
olacak. İşe giderken ister daha günlük, 
isterseniz de daha şık bir takım elbise seçin, en 
büyük özeni ayakkabınıza göstermelisiniz.

En spordan 
En şıka GRİ

Ofis şıklığı 
TAKIM ELBİSE 
AYAKKABILARI
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Sinema

İstikamet: Balkanlar programında bu 
coğrafyayı dışarıdan bir gözle anlatan 
Batı Avrupa ve Amerika yapımı filmler 
çoğunlukta… Saraybosna’ya Hoşgeldiniz 
ve Umut Çiçekleri aynı coğrafyadaki farklı 
savaşlara yabancı gazetecilerin gözüyle 
bakarken, Sen Dünyaya Gelmeden ve 
Kan ve Aşk, aynı savaşların etkilediği 
aşkları ve aileleri dert ediniyor. Savaşın 
geride kaldığı günlerde farklı sebeplerle 
yolu Balkanlar’dan geçenler var; Charlie 

Countryman’in Gerekli Ölümü’nde bu 
annesinin hayaleti tarafından Bükreş’e 
yollanmış genç bir adam, Keder’de bu 
ekonomik krizin Romanya’da bir araya 
getirdiği iki İtalyan genç, Kayıp Kral’da 
ise krallığını kurtarmaya çalışan bir kral. 
Diğer yandan bu topraklara ait filmlerin 
de yolculuklardan öğrendikleri yok 
değil. Bosnalı yönetmen Danis Tanovic, 
sürgünden ülkesine dönen bir Bosnalının 
Güzel Bir Hayat Düşlerken başına 

gelenleri anlatırken, Bulgar yönetmen 
Kamen Kalev’in ilk filmi Şark Oyunları, 
yoldaki bir Türk ailenin ve iki Bulgar 
kardeşin hayatını değiştiren bir saldırıya 
odaklanıyor.

İstikamet: Balkanlar, savaşın ve aşkın bir 
arada var olduğu bir coğrafyadaki yollara 
düşüyor ve umudu, barışı ve mizahı 
yanında taşıyarak Romanya’ya, Bosna’ya, 
Bulgaristan’a ve Sırbistan’a uğruyor.

Pera Film’in Yeni İstikameti 
Balkanlar!

1

Charlie Countryman’ın Gerekli Ölümü
(The Necessary Death of Charlie Countryman)
Yönetmen / Director: Fredrik Bond
Oyuncular / Cast: Shia LaBeouf, Evan Rachel Wood, Mads Mikkelsen, 
Rupert Grint, Vincent D’Onofrio, Melissa Leo

Chicagolu sıradan bir genç adam olan Charlie Countryman’in peşinde 
uyuşturucu çeteleri var ve Romanya sokaklarında koşturuyor. Neden 
derseniz, kısa süre önce kaybettiği annesinin hayaleti, ona hayatının 
macerasını yaşamak için Bükreş’e gitmesini söylemiş. Ve hayır, (bu 
soruyu soran onlarca kişinin düşündüğünün aksine) Budapeşte 
değil; Bükreş. Shia LaBeouf’un canlandırdığı Charlie Countryman, 
oldukça absürt yolculuğu sırasında Gabi’ye aşık olur. Gabi’nin eski 
kocası ise tehlikeli bir adamdır ve Charlie’nin başı belaya girer. Evan 
Rachel Wood’dan Mads Mikkelsen’e ünlü isimlerle dolu bir oyuncu 
kadrosunun arzıendam ettiği Charlie Countryman’in Gerekli Ölümü, 
deneyimli bir reklam filmi yönetmeni olan Fredrik Bond’un görsel 
dünyasını yansıtan bir ilk-film.

Pera Film, 2017 yılını 
Balkanlar’a bir yolculukla, 
İstikamet: Balkanlar film 
programıyla karşılıyor. Program, 
Pera Müzesi’nde devam 
eden Balkanlardan Gelen 
Soğuk Hava sergisinin izlerini 
sürdüğü coğrafyaya farklı 
bir bakış atarak, Balkanlar’a 
doğru ya da Balkanlar’da 
çıkılan yolculukların, yolların 
sinemadaki izdüşümlerini bir 
araya getiriyor.
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2
Güzel Bir Hayat Düşlerken (Cirkus Columbia)
Yönetmen / Director: Danis Tanovic
Oyuncular / Cast: Predrag ‘Miki’ Manojlovic, Mira Furlan, Boris Ler, 
Jelena Stıpljanin, Mario Knezovic

90’ların başı… Yugoslavya’nın dağılmasıyla Balkanlar’da yeni bir dönem 
başlamış, yıllar süren komünist rejimin sona ermesiyle demokratik 
bir hükümet başa geçmiştir. Bu değişim ve dönüşüm, Divko Buntic’in 
yıllar süren sürgününün de sona erdiğini müjdelemektedir. Divko’nun 
genç bir eşi, bir kedisi, bir Mercedes’i ve çokça parası vardır. Hem 
bu güzel günlerin sefasını sürmek, hem de intikam almak için 
Almanya’dan Hersek’in güneyindeki küçük köyüne geri dönmeye 
karar verir. Fakat Balkanlar’ın dinmeyen ateşi ve sürekli ağ ören 
kader savaşı geri getirir. Güzel Bir Hayat Düşlerken, 2001 yılında 
Tarafsız Bölge filmiyle ülkesi Bosna-Hersek’e En İyi Yabancı Dilde 
Film kategorisinde Oscar ödülü kazandıran Danis Tanovic’in imzasını 
taşıyor.

Sinema

3
Saraybosna’ya Hoşgeldiniz (Welcome to Sarajevo) 
Yönetmen / Director: Michael Winterbottom
Oyuncular / Cast: Stephen Dillane, Woody Harrelson, Marisa Tomei

Michael Winterbottom imzalı Saraybosna’ya Hoşgeldiniz, İngiliz 
savaş muhabiri Michael Nicholson’ın gerçek öyküsünü anlatıyor. 
Michael’ın hayatı, Amerikalı muhabir Flynn ile beraber, Saraybosna’daki 
çatışmaların ortasında yaşam mücadelesi veren bir yetimhane dolusu 
çocuğun haberini yapmasıyla değişir. Henderson, yasaları çiğnemek 
ve mesleğini tehlikeye atmak pahasına bu çocukların hayatına müdahil 
olmayı seçer. Bir savaş muhabirinin tehlikeli yolculuğu, bir çocuğun 
umut dolu yolculuğuna evrilir. Filmin, işgal bittikten sadece birkaç ay 
sonra yerinde çekilmiş olması ve araya giren gerçek haber görüntüleri, 
gerçeklik payını katbekat arttırıyor.

4
Umut Çiçekleri (Harrison’s Flowers)
Yönetmen / Director: Élie Chouraqui
Oyuncular / Cast: Andie MacDowell, Elias Koteas, Brendan Gleeson, 
Adrien Brody, David Strathairn

Son görevi için savaşın gölgesindeki Yugoslavya’ya giden savaş foto-
muhabiri Harrison Lloyd’un yıkılan bir binanın altında kalarak öldüğü 
düşünüldüğü haberi ailesini altüst eder. Kendisi de bir gazeteci olan eşi 
Sarah’nın bu haberi kabullenmeye niyeti yoktur ve Harrison’ın peşine 
düşerek Yugoslavya’nın yolunu tutar. Harrison’ın hayatını kaybettiği 
söylenen yer, savaşın ve kaosun tam ortasındaki Vukovar’dır. Tüm 
bunlar olurken Harrison’ın oğlu Cesar da babasının ödüllü serasında 
yetiştirdiği çiçekleri ve kendi umudunu yaşatmaya çalışmaktadır. 
Popüler isimlerin yer aldığı oyuncu kadrosuyla dikkat çeken Umut 
Çiçekleri, Isabel Ellsen’in romanından uyarlanmıştı.

5
Keder (Banat) (The Journey)
Yönetmen / Director: Adriano Valerio
Oyuncular / Cast: Edoardo Gabbriellini, Elena Radonicich, Stefan 
Velniciuc, Piera Degli Esposti, Ovanes Torosian

Ivo’nun yolculuğunun sebebi ne dünyayı gezme tutkusu ne de 
kendini keşfetme arzusu… Günümüz Avrupa’sında ekonomik zorluklar 
çeken gençlerden yalnızca biri olan tarım uzmanı Ivo, İtalya’daki 
ekonomik imkansızlıklara daha fazla dayanamayarak Romanya’nın 
verimli topraklarına, Banat bölgesine taşınmaya karar verir. Bari’de 
liman işçisi olarak çalışan Clara ise uzun süreli bir ilişkiden yeni 
çıkmıştır ve Ivo’nun boşaltmakta olduğu daireye yerleşir. Her ikisinin 
de yaşamlarının değiştiği ve birlikte geçirdikleri o gecenin son 
geceleri olmayacağını biliyorlardır. Öyle de olur; Clara işinden kovulur 
ve çok uzaklarda, Romanya’da yeniden bir araya gelirler. Adriano 
Valerio’nun ilk filmi Keder, yabancı topraklara ve ekonomik zorluklara 
direnen aşkı anlatıyor.
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6
Sen Dünyaya Gelmeden (Twice Born)
Yönetmen / Director: Sergio Castellitto
Oyuncular / Cast: Penélope Cruz, Emile Hirsch, Adnan Haskovic, 
Saadet Aksoy

Savaş sırasında Saraybosna’dan kaçan Gemma ve oğlu Pietro, on 
altı yıl sonra bu şehre yeniden dönerler. Yolculukları Gemma’nın acı 
ve yas dolu günlerini geri getirirken, Pietro’nun ise kökleri ve geçmişi 
hakkındaki gerçekleri öğrenmesiyle sonuçlanır. Gemma deli gibi 
aşık olduğu, Pietro’nun da babası olan Diego’yu savaş sırasında 
kaybetmiştir. İtalyan yönetmen Sergio Castellitto’nun imzasını taşıyan 
bu filmin başrollerini iki yıldız oyuncu, Penélope Cruz ve Emile Hirsch 
paylaşırken, Aska rolündeki Saadet Aksoy da performansıyla filmi 
etkileyici kılıyor. Oğluna savaşın acılarını anlatmak ve yıllardır saklamak 
zorunda kaldığı gerçekleri açıklamak isteyen bir annenin yolculuğu, 
sadece fiziksel bir yolculuk değil.

7
Kayıp Kral (King of the Belgians)
Yönetmen / Director: Peter Brosens, Jessica Woodworth
Oyuncular / Cast: Peter Van den Begin, Lucie Debay, Titus De Voogdt, 
Bruno Georis

Bir alt-tür olarak yol ve yolculuk filmleri, genellikle kaybeden ve ezilen 
kahramanların kendini keşfettiği hikâyeler anlatırken Kayıp Kral’da 
durum biraz farklı… Çünkü İstanbul’dan başlayan yolculuğu sırasında 
Balkanlar’da kaybolan kahramanımız, Belçika kralının ta kendisi! 
Resmî bir ziyaret için geldiği İstanbul’dayken Valonların bağımsızlığını 
ilan ettiğini öğrenen Kral III. Nicholas, güneş fırtınalarına, devre dışı 
kalan teknolojilere ve yolculuğu boyunca karşılaştığı birbirinden 
çılgın insanlara rağmen ülkesine dönmekte ve krallığını kurtarmakta 
kararlıdır. Sahte belgesel (mockumentary) tarzında çekilmiş bu başarılı 
komedinin yönetmenleri ise Beşinci Mevsim’in yenilikçi yönetmenleri 
Peter Brosens ve Jessica Woodworth.

8
Şark Oyunları (Eastern Plays)
Yönetmen / Director: Kamen Kalev
Oyuncular / Cast: Christo Christov, Ovanes Torosian, Saadet Aksoy, 
Nikolina Iancheva

Karayoluyla İstanbul’dan Almanya’ya doğru yola çıkmış bir Türk aile, 
geceyi geçirmek için Sofya’da dururlar. Ne yazık ki huzurlu bir akşam 
yemeği, neo-Nazi bir çetenin ırkçı saldırısıyla, olabilecek en korkunç 
hali alır. Şark Oyunları, iki Bulgar kardeşin hikayesini anlatıyor: Saldırıya 
müdahale ederek Türk aileyi kurtaran, madde bağımlısı bir sanatçı, 
Itso. Ve neo-Nazi çetenin üyelerinden, lise öğrencisi Georgi. Saldırı, 
Itso’nun ailenin kızı Işıl’a aşık olmaya, Georgi’ninse yaptığı seçimleri 
sorgulamasına yol açacaktır. Kamen Kalev, Türk oyuncuların yer aldığı 
kadrosuyla dikkat çeken ilk filmi için, filmde kendisini canlandıran 
oyuncu Itso’nun deneyimlerinden ilham almış.

9
Kan ve Aşk (In the Land of Blood and Honey)
Yönetmen / Director: Angelina Jolie
Oyuncular / Cast: Goran Kostic, Zana Marjanovic, Rade Serbedzija

2000’li yıllarda Birleşmiş Milletler iyi niyet elçisi olarak Bosna-Hersek’e 
yaptığı ziyaretlerden etkilenen dünyaca ünlü oyuncu Angelina Jolie, 
yönetmen koltuğunda oturduğu ilk film olan Kan ve Aşk’ta, savaş 
yıllarında geçen bir aşk hikâyesi anlatıyor. Aralarındaki aşk savaşa 
yenilen Müslüman bir ressam olan Ajla ve Sırp polis memuru Danijel, 
Bosna Savaşı’nın patlak vermesiyle önce ayrı yönlere savrulur, 
ardından yeniden karşılaşırlar. Fakat bu kez Ajla milislere hizmet 
etmekle görevli bir savaş esiri, Danijel ise bir Sırp milisidir. Angelina 
Jolie’nin, senaryosunu da savaşta etkili diplomatların danışmanlığında 
kendisi yazdığı film, En İyi Yabancı Dilde Film kategorisinde Altın 
Küre’ye aday gösterilmişti.
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Hazırlanışı:
Kuzu gömleğini ılık su dolu bir kabın içerisine konur. Sarma işleminin kolaylaşması ve 
gömleğin açılıp büyümesi sağlanır. Soğanı rendelenir. Maydanozlar bir kenarda ayıklanır ve 
çok ince kıyılır. Kıyma, soğan, maydanoz, tuz, karabiber ve kimyon ile birlikte iyice yoğurulur. 
Buzdolabında 1 saat dinlendirilen karışım daha sonra 5 eşit parçaya ayrılır. Kuzu gömleği de 
makas ile ayırdığınız köfteleri sarabilecek büyüklükte 5 parçaya bölünür. Kuzu gömleğinden bir 
parça alınır, üzerine bir parçada köfte koyulur. Yaprak sarar gibi içindeki köfte görünmeyecek 
şekilde sarılır. Üzeri nar gibi kızarıncaya kadar ızgarada 25 dakika pişirilir. Yine ızgarada pişirilmiş 
domates ve biberle birlikte servis edilir.

Hazırlanışı:
Orta boy bir tencereye 6 su bardağı su konulup kaynaması
için ocağa alınır. Yarım kilo taze fasulye yıkanır ve küçük küçük kırılır. 
Fasulyeler (veya baklalar) bir kesme şeker ile birlikte tencerenin içine 
ilave edilir. Tencerenin içine bir küçük boy soğan çiğden doğranır. Bir 
müddet kaynayınca ateş kısığa alınır. Fasulyelerin kıvamı kontrol edilir. 
Fasulyeler (veya baklalar) yumuşayınca bir çorba kaşığı tuz çorbaya 
eklenir. 3 çorba kaşığı un yarım kase suda eritilerek terbiye edilir. Un 
topak topak olmaması için süt süzgecinden süzülerek tencereye 
eklenir. Arzuya göre bir çay kaşığı kadar Trakya’ya özgü çöbrik otu 
(Çubritsa veya kuzu otu olarak da bilinen, farklı bir aroması olan kekiğe 
benzer aromatik bir ottur. ) tencereye eklenir. Bir kase içinde yarım 
kaşık salça az ılık suyla eritilir tencereye eklenir. 15 dk daha kısık ateşte 
pişirmeye devam edilir. Bir tavada iki yemek kaşığı yağ kızdırılır, içine 
bir tatlı kaşığı toz kırmızı biber eklenir. Yağı kızdırıp kapattıktan, bir 
süre yağın kızgınlığı geçtikten sonra bu karışıma bir kase kadar yoğurt 
eklenir. Yoğurt ve kırmızı biber yakılmış yağ birbirine güzelce karıştırılır. 
Bu karışım kısık ateşte kaynamakta olan çorbaya karıştırılarak eklenir.

Not : Yoğurtlu terbiye eklenirken iyi karıştırmak gerekir ki yoğurt 
kesilmesin. Bunun için yoğurt kasesine bir parça çorba suyu alınıp, 
birlikte çırpılıp daha sonra da ilave edilebilir.  Kısık ateşte kaynamakta 
olan çorba 3  5 dakika daha tıkırdatılıp kapatılır. Eğer ki taze fasulye 
yerine çorbamızı taze bakla ile hazırlamışsak, çorbayı kapatmazdan 1 2 
dk evvel yarım demet kıyılmış dereotu çorbaya eklenip, hafifçe karıştırır. 
Ateş kapatılıp, kendi sıcağı ile aromasını çorbaya vermesi beklenir.

Trakya mutfağına Balkan mutfağından taşınmış bir çorbadır. 
Eskisi kadar yoğun yapılmıyor olsa da Trakya’nın muhtelif 
kesimlerinde rastladığımız bu tarifteki sebze çorbasını, 
Pomak göçmenlerin yaptığı haliyle sayfamıza taşıyoruz. Aynı 
tarif üzerinden malzeme olarak taze fasulye veya taze bakla 
kullanılarak yapıldığını söylemeliyiz. 

Gurme

Taze Fasulye & 
Taze Bakla 

çorbası

Balkan Mutfağının İncileri

Sheftalia
(Şeftali) Kebabı
Ateşten gömlek

Ülkemizde, hafif basık yuvarlakça şekli sebebi ile şeftaliye benzetildiği için 
bu adı aldığı söylenir. Geleneksel mutfakta “Gömlek Köftesi” olarak bilinir. 
Çok eski bir Balkan köftesi olan bu yemek, özellikle Batı Trakya’dan; Selanik, 
Kavala, Gümülcine, Rodoplar bölgesinden göç edip Trakya’ya yerleşmiş 
göçmenler tarafından Trakya mutfağına taşınmıştır. Makedon, Rum ve 
Arnavut mutfaklarında da küçük nüanslarla benzer tarifler bulunmaktadır.

Malzemeler:
Yarım kg taze fasulye veya taze bakla
1 Orta boy soğan
1 Kase yoğurt
3 Çorba kaşığı un
Yarım çorba kaşığı salça

Yarım demet dereotu
(Taze baklalı tarif için)
1 Çay kaşığı çübrik otu 
1 adet kesme şeker /
Tuz / Kırmızı toz biber

Malzemeler:
1 adet kuzu gömleği
500 gram karışık kıyma
1 demet maydanoz
2 adet soğan
2 adet domates
5 adet sivribiber
Tuz
Karabiber
Kimyon
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Gurme

Malzemeler:
2 su bardağı ılık süt
2 adet yumurta (mikserle çırpılmış)
Yarım çay bardağı sıvı yağı
1 yemek kaşığı toz şeker (tepeleme)
1 çay kaşığı tuz
1 paket yaş maya
5,5 su bardağı un (elenmiş)
Kızartmak İçin:
4 su bardağı sıvı yağı
Üzeri İçin:
Pudra şekeri

Hazırlanışı:
Bir kaba maya, 1 su bardağı ılık süt, toz şekeri koyulur 
ve mikser ile maya eriyene kadar çırpılır. Üzerine 
kalan ılık süt ilave edilir ve üzeri kapatılarak 15 dakika 
bekletilir.
Başka bir kaba yumurtalar, sıvı yağ, tuz konulur ve 
mikser ile köpük köpük olana kadar çırpılır.
Yumurtalı karışım mayanın içine ilave edilip, karıştırılır.

Un azar azar ilave edilip, hafif ele yapışan yumuşak 
kıvamlı bir hamur yoğurulur.
Hamuru top haline getirdikten sonra hamurun alt ve 
üst kısmına biraz un serpilir. Hamur bir poşetin içine 
koyulur ve üzeri örtülerek 45 dakika mayalandırılır.

Hamur merdane ile 45 cm çapında daire şeklinde 
açılır ve su bardağı kullanılarak küçük daireler elde 
edilir. Hazırladığımız tüm lokmalar üzeri kapatılarak 
15 dakika daha dinlendirilir.

Sıvı yağ tencerede kızdırılır ve içine lokmalar ilave 
edilip alt üst edilerek kızartılır. Lokmalar fazla yağını 
çekmesi için kağıt üzerine alınır. Lokmaların her iki 
tarafına da pudra şekeri serpilir ve servis tabağına 
alınır.

Not: Lokmaların içine sıvı sıkma makinesi ile az 
miktarda kayısı, çilek marmelatı veya çikolata 
doldurabilirsiniz.

Balkan ülkeleri olan 
Makedonya, Arnavutluk, 
Yugoslavya, Bosna 
Hersek, Kosova, 
Bulgaristan, Karadağ’da 
hamur yemeklerinin 
yanı sıra yapılan 
tatlıların arasında Krofne 
“Balkan Lokması” bu 
mutfakların en güzide 
tatlılarından biri.

Krofne (Balkan Lokması) 
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Kitap

“Sebastião Salgado’nun fotoğraflarıyla 
yolculuğu 20. yüzyıl sonundan 21. 
yüzyıla insanlığın, hatta tüm ihtişamıyla 
‘insanoğlu’nun yolcuğudur...”
Wim Wenders

Fotoğrafları kadar Wim Wenders’in ülkemizde Toprağın 
Tuzu adıyla gösterilen belgeseliyle de tanıdığımız 
Sebastião Salgado (1944 - ) gelmiş geçmiş en büyük 
fotoğraf sanatçılarından biri, belgesel fotoğrafın ve foto-
röportajın tartışmasız en önemli isimlerindendir. Ancak 
benzersiz sanatı aktivistliğinden ayrı tutulamayacak bir 
sanatçıdır o. Çünkü adeta yerküremizle birlikte nefes 
alıp vererek çektiği fotoğraflarıyla belgelediği, insan eli 
değmemiş bölgelerden en kanlı iç savaşlara; kitlesel 
göçe zorlanan topluluklardan kıtlık çeken halklara; en 
ağır şartlarda çalışan işçilerden yaşam mücadelesi veren 
çocuklara kadar, sömürülen ve acı çeken insanlığın çığlığı 
ve buna karşın kaybetmediği onurudur. 

Salgado, kariyerindeki önemli dönemeçleri simgeleyen 
olağanüstü fotoğraflarına da yer verdiği Toprağımdan 
Yeryüzüne Everest Yayınları etiketiyle raflardaki yerini 
aldı. Salgado bu kısa kitapta, hayranlarına kendi dünyasını 
açarak olağanüstü macerasını aktarıyor. Brezilya’nın 
dağlık bölgesinde geçirdiği çocukluk günlerinden 
başlayarak, eşi Lélia ile benzersiz ilişkisi ve iş birliğini, 
aile hayatını, iktisatçılıktan fotoğrafçılığa geçişini ve 
sonrasında dünyayı adım adım dolaşmasını, yaşadığı hayati 
tehlikeleri paylaşıyor. Ayrıca sömürü sistemi, kapitalizm, 
küreselleşme, doğanın katli gibi konulardaki gözlem ve 
düşüncelerini de sakınmadan, lafı dolandırmadan ifade 
ediyor.  

Toprağımdan Yeryüzüne’de çevreci bir aktivist olarak 
yaptıklarına da yer veren Salgado, eşiyle birlikte 
başlattıkları  Instituto Terra, “Yeryüzü Enstitüsü” projesini 
anlatıyor. Atlantik ormanlarının çölleşmiş bölgelerini, on 
sene gibi kısa bir sürede, iki milyondan  fazla ağaç dikerek 
restore ettikleri bu muazzam projenin hayata geçirilme 
öyküsünü ve aşamalarını gözler önüne seriyor. 

Fotoğraf sanatçı, aydın. çevreci ve aktivist Sebastião 
Salgado, Toprağımdan Yeryüzüne’de bugün duvarların 
arkasında yaşasak da yerküreyle asla bağımızı büsbütün 
koparamayacağımızı, daha da önemlisi, onu dönüştürme 
gücüne sahip olduğumuzu gösteriyor…

Sebastião 
Salgado
Toprağımdan 
Yeryüzüne

Isabelle Francq’la birlikte
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SAYGI DEĞİL SEVGİ ALBÜMÜ
20 yılı aşan kariyerini bu özel albümle kutlayan Mirkelam, her biri 
birbirinden özel ve başarılı arkadaşlarına emanet ettiği bu çalışma için 
“Saygı değil sevgi albümü” yorumunda bulunuyor. Gülşen, Teoman, 
Göksel, Kenan Doğulu, Nil Karaibrahimgil, Mabel Matiz, Bedük, 
Feridun Düzağaç, Eser Yenenler ve Pinhani’nin yer aldığı albüm, 
RUNLTD prodüktörlüğünde hazırlandı.

İLK VİDEO KLİP GÜLŞEN’LE “HER GECE”
Mirkelam Şarkıları albümünün çıkış şarkısı olarak, Mirkelam kariyerinin 
de ilk şarkısı olan “Her Gece” seçildi. Albümde Gülşen’in yorumuyla 
dinlediğimiz “Her Gece” için Mirkelam ve Gülşen birlikte kamera 
karşısında olacak. Sürpriz klip çok yakında müzik kanallarında!

Ozan Çolakoğlu, Volga Tamöz ve İskender Paydaş’ ın 2’şer şarkının 
düzenlemesini yaptığı “Mirkelam Şarkıları” albümünde yer alan 
şarkılar şöyle:

Albüm

Mirkelam’dan 
20. Yıla Özel Albüm

Mirkelam’ın kendine has yorumu ve sözleriyle 
efsaneleşmiş şarkılarını çok değerli isimlerin 
yorumladığı bu özel proje çok yakında 
müzikseverlerin karşısında olacak.

Gülşen- Her Gece

Teoman- Hatıralar

Göksel- Unutulmaz

Kenan Doğulu- Tavla

Nil Karaibrahimgil- Asuman

Mabel Matiz-Laubali

Bedük- Terle

Feridun Düzağaç- Erenköy

Eser Yenenler -Ah Bir Joker

Pinhani- Yollar










